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NA POBUDO SINDIKATOV CGIL IN UIL

Danes stavka šolnikov 
osnovnih in srednjih šol
Stavki se niso pridružili avtonomni sindikati - Včeraj dežel
no stavke gradbincev - Zasedanje generalnega sveta CISL 
Kmalu pogajanja za obnovitev delovne pogodbe kovinarjev
, — Jutri in pojutrišnjem

stavkali šolniki osnovnih in 
srednjih šol. Stavko sta oklicala 
sindikata CGIL in UIL predvidena 
Pa je tudi vsaj'delna udeležba šol- 
mk°v, vključenih v CISL. Stavke 
Pa se ne bodo udeležili nekateri av
tonomni sindikati, zaradi česar je 
Predvideti, dia bo vsaj v nekaterih 
??Jth šolski pouk redno potekal. 
“°“tiki protestirajo, ker ni vlada 
^Prejela nekaterih njihovih osnov
an zahtev, ki se tičejo predvsem 
Pravnega statusa, sindikalnih svo- 
^aje*11 *n rev‘z^e habilitacijskih te-

lov?anes 50 hile v nekaterih deže- 
.stavke gradbenih delavcev, ki 

‘° Jih sklicali sindikati CGIL, CISL 
(V r"' Stavke so bile v Piemon-

• Lombardiji, Venetu, Campanii in 
tcthji ter v Furlaniji - Julijski
• aJtni- Jutri bodo stavkali gradbe- 

k i u avci Emilie - Romagne in
alabrije, 17. oktobra pa Abrucov. 

%*** dne bo v Rimu javna ma- 
j , acija, ki se je bodo udeležile 

egacije gradbenih delavcev iz 
lav ^Phje. Sindikati gradbenih de- 

. cev zahtevajo čimprejšnjo obno- 
u; y delovne pogodbe kategorije, 
gg -ie več kot en milijon delav- 

y ter zaščito ravni zaposlovanja.
S poletu se nadaljuje zasedanjeseneratnggg SVfita CTSL Danes je

kj drugim govoril Vito Scalia, 
gen™', 0Pačijo proti dosedanjemu 
. eralnemu tajniku Stortiju. Kot 
n.iem an°’ stednji odstopil na zad- 
ta i; Zasedanju generalnega sve- 
dve V sta se tako ustvarili
50 struji, ki štejeta vsaka okrog 

odstotkov glasov. Za obe struji 
2a ^PPčjlno, da se med sedanjim 
_ Panjem skušata izogibati gla- 
ker h 0 Pnhtični liniji sindikata, 
vrst1)1 Pomenilo prešteti lastne 

e> nobena od obeh struj pa ne 
glasovZaneS^VO rsoPnpti na večino

en teden, v četrtek 19. ok- 
za ""h' Pa se hodo začsia pogajanja 
godhnOVitev vsedržavne delovne po
la ,5 kovinarjev zasebnega sektor- 
dni je več kot 900 tisoč. Dva 
kn,,- prei bodo stekla pogajanja za 

mdustrije z državno ude- 
j ,?°7 medtem ko so se danes za- 
na . Pogovori o pogodbi za kovi- 
nost' .mahh podjetij. Zaradi številč- 
sti i .n borbenosti, pa tudi enotno-
bogodbo80^6, s0 bila F"°Sajanja- - za
nekak-'' kovinarjev v preteklosti 

Rsen barometer sindikalne «tem-
StejJSL8* je .pre<!:Prot *. 1Jo9, ko so bih kovinarji 
zaki^ooisti «vroče jeseni*, ki se je 

a z njihovo izredno po- 
ZajT° zmaf?°'

sinriik ,m cudno, če v političnih in 
Pričal,8 nih. ^ogih vlada precejšnje 

kovanje za začetek pogajanj.

V teh krogih pa poudarjajo, da se 
pogajanja zaradi zakasnitve izdela
ve skupne zahtevne platforme zače
njajo precej pozno, ko so bili že 
doseženi sporazumi o nekaterih po
godbah zelo važnih kategorij, kot 
so kemijska stroka in sladkorna in
dustrija. To dejstvo naj bi vplivalo 
tudi na potek pogajanj za kovinarje, 
ker bi bilo v takih pogojih teže 
mobilizirati druge kategorije, ka
terih problemi so že našli ustrezno 
rešitev.

Agencija ANSA je v zvezi s sko
rajšnjim začetkom pogajanj posta
vila nekaj vprašanj najvidnejšim 
predstavnikom enotne federacije ko
vinarjev, generalnim tajnikom 
FIOM-CGIL Trentinu. FIM-CISL 
Carnitiju in UILM-UIL Benvenutu. 
Slednji je poudaril, da bodo šli ko
vinarji na pogajanja z namenom, da 
sprožijo čirp širšo razpravo o osnov
nih problemih, ki jih odpira zahtev
na platforma, in da dobijo jasno 
sliko o stališču delodajalcev glede 
pogajanj v podjetjih. Seveda bo v 
tem pogledu prišla v poštev tudi 
zaščita kupne moči delavcev ter 
osnovni problemi sindikata v tovar
nah ter oblike boja,

Benvenuto je zagotovil, da bodo 
sindikati, kolikor je v njihovi mo
či in odvisno od njih, storili vse, 
da ne bi dramatizirali pogajanj. Bi
li bi celo pripravljeni, da pono
vijo izkušnjo iz leta 1962, ko je 
bila sklenjena važna pogodba z In- 
tersindom, ne da bi stavkali eno 
samo uro. V nasprotnem primeru 
pa bodo znali kovinarji odgovoriti 
s pobudami za mobilizacijo dielavcev 
in javnega mnenja, kot so storili 
leta 1969. Oblike boja pa bodo ta
ke, da bodo onemogočile vsakršno 
izolacijo ter mobilizirale celotno' ka
tegorijo, politične sile, študente in 
javno mnenje.

Camiti je odgovarjal na vpraša
nje, ali je pričakovati, da bodo 
kovinarji nekoliko omilili vodenje 
pogajanj glede na splošni položaj 
v državi in na težaven potek poga
janj za nekatere kategorije. Dejal 
je, da uspeha sindikalne akcije ni 
mogoče meriti po urah ali dneh 
stavke, pač pa po konkretnih rezul
tatih. Izdelava pogodbene platfor
me kovinarjev je bila dokaz ne 
samo demokracije, ampak tudi ve
like politične moči, ki so jo poka
zali, ko so zavrnili skušnjavo, da 
bi brez razločkov združili vse zah
teve, ki so sicer, posamezno vzete, 
upravičene.

Na ugotovitev, da začetek poga
janj za kovinarje sovpada z nego
tovim položajem v sindikalnem sve
tu, bodisi na zvezni ravni kot na 
ravni posameznih kategorij, je 
Trentin poudaril, da opozicije, ki 
so nastale, ne izražajo prestižnih

problemov med kategorijami, pač 
pa nesoglasje o strategiji, ki je 
najbolj primerna v seaarijem sindi
kalnem trenutku. Vsekakor pa ko
vinarji niso na obrambnih pozicijah, 
pač pa so pripravljeni s svojo enot
nostjo pomagati ostalim kompo
nentam italijanskega sindikalizma. 
Glede potrebe po «koordinaciji» je 
Trentin dejal, da se sindikati stri
njajo, da pa zavračajo tako koor
dinacijo, ki bi pomenila poseg od 
zgoraj na sindikalne spore za ome
jitev razčlenjenega pogajanja in 
demokracije tovarniških svetov pod 
krinko samourejevanja.

PO TAJNIH POGOVORIH Z LE DUC THOJEM KISSINGER ODPOTOVAL IZ PARIZA

Vsestranska obsodba 
bombnega napada ZDA 
na francosko delegacijo
Zdravstveno stanje Pierra Susinija se izboljšuje ■ Poško
dovani diplomatski predstavništvi Indije k Alžirije

PARIZ, 12. - Čedalje bolj jasno 
postaja, da so ameriška namigo
vanja, češ da je francosko di
plomatsko predstavništvo v Hanoiu 
zadela severnovietnamska protiletal
ska raketa, brez sleherne realne 
podlage. Mnogi časnikarji in di
plomatski predstavniki prisotni v 
Hanoiu pričajo, da je bila vsa mest
na četrt, kjer so diplomatska pred
stavništva podvržena hudemu bomb
nemu napadu: mnogi so razločno 
videli vsaj dve bombi, ki sta podrli 
poslopje francoske delegacije. V 
zadnjih urah so nekaj desetin me
trov od porušenega predstavništva 
našli še neeksplodirano ameriško

TISKOVNA KONFERENCA OBEH OSREDNJIH SLOVENSKIH ORGANIZACIJ NA KOROŠKEM

Koroški Slovenci odločni v enotnem boju 
za zaščito svojih zakonitih narodnih pravic
Predstavniki Zveze slovenskih organizacij na Koroškem in Narodnega sveta koroških Slovencev 
potrdili, da bodo spravili problem zaščite slovenske manjšine v Avstriji pred mednarodni forum 
Zbiranje dokaznega gradiva o krivcih izgredov in o nerazumljivem zadržanju policije

(Od našega posebnega dopisnika)
CELOVEC, 12. — V kako hudih razmerah živi slovenska narod

nostna skupnost na Koroškern, kako močne so nemške nacionalistične 
sile in kako so nevarni pojavi neonacizma, smo spet lahko ugotovili 
te dni. Lahko govorimo o terorju proti slovenski manjšini na Ko
roškem. To so odločno in jasno potrdili najvidnejši predstavniki ko
roških Slovencev na današnji tiskovni konferenci, ki sta jo priredili 
za domače in tuje časnikarje slo
venski osrednji organizaciji na Ko
roškem. Avstrijska mednarodna jav
nost naj ve, kaj se na Koroškem 
dogaja in ponavlja že vrsto let, 
pristojne oblasti in organi pa naj 
učinkovito ukrepajo ne samo za 
izvajanje mednarodnih obveznosti 
in državnih zakonskih predpisov 
za zaščito slovenske manjšine, am
pak tudi za mednarodni ugled av
strijske republike, za ohranitev in 
uveljavitev demokratičnih svoboščin, 
saj so tudi zadnji žalostni dogodki 
na Koroškem pokazali, da ne gre 
za izraze nacionalne nestrpnosti 
proti Slovencem, ampak za nevar
no porajanje skrajnodesničarskih - 
nacističnih sil, ki ima na Koroškem 
globoke korenine in usedline.

Na tiskovni konferenci so Zvezo 
slovenskih organizacij na Koroškem 
zastopali predsednik dr. Franci 
Zwitter, podpredsednik dr. Pavle
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Tito sprejel namestnika tajnika KPF

Tito in namestnik glavnega tajnika KP Francije Marchais ob koncu pogovorov. Med njima član 
izvršnega biroja ZKJ Stane Dolanc

Ze 12. _ Predsednik Zve-
a.>reJmUnistov Jugoslavije Tito v 
tu danes dopoldne v Belem dvo- 
t'ran(.jmeslaika glavnega tajnika KP 
ZadrjJ6 Gangesa Marchaisa in se 
Pq z hi im v daljšem razgovoru, 
tud} /'hrimii’ ki sta se ga udeležila 
StVa zj!nik izvršnega biroja predsed- 
Vrj,) ^ Stane Dolanc in član iz- 

«a biroja Soškič, je Tito zadržal

svoje goste in člane spremstva ter 
namestnika glavnega tajnika Franci
je na kosilu. Marchais je danes po
poldne odpotoval z letalom na Du
naj. Pred odhodom je izrazil zado
voljstvo glede obiska in razgovorov, 
ki so, po njegovem mnenju, potekali 
v, prijateljskem ozračju, v, duhu med
sebojnega razumevanja in solidarno
sti in so zadevali vprašanja skup

nega interesa. V razgovorih je, po 
besedah Marchaisa, izražena želja po 
krepitvi sodelovanja med obema par
tijama! KP Francije daje poseben 
pomen enotni akciji komunističnih in 
delavskih partij ter združenju vseh 
naprednih sil v skupni borbi. V tem 
smislu, jo dejal Marchais, sodimo, da 
so razgovori in bivanje v Jugoslaviji 
bili pozitivni.

B. B.

Apovnik ter člana izvršnega odbora 
inž. Franc Einspieller in Karel Truš- 
nik - Gašper, Narodni svet koro
ških Slovencev pa predsednik dr. 
Jožko Tischler, podpredsednika dr. 
Valentin Inzko in dr Reginald Vo
spernik ter tajnik Filip Warasch.

Po kratkem pozdravnem nagovoru 
so najprej prebrali skupno poroči
lo, potem pa so si sledila vpra
šanja in odgovori.

Skupna izjava se glasi:
«Bilo bi odveč, če bi zgubljali be

sede o trenutnem položaju in o 
grozljivih dogodkih zadnjih dni na 
Koroškem.

Zastopniki koroških Slovencev se 
namenoma niso izjavili glede izgre
dov in groženj. Pozvali so pripad
nike slovenske narodnostne skupno
sti, naj ostanejo mirni in se ne 
dajo izzivati, da ne bi zaostrili po
ložaja: to pa kljub temu, da je 
skušal del tiska ponovno spraviti 
Slovence v te protizakonite akcije.

Avstrijska in tudi svetovna jav
nost sta lahko v teh dneh, ko se 
je teror pojavil v javnosti in ko 
ni manjkalo ne nevarnih groženj, 
ne napadov na slovensKo narod
nostno skupnost, potrdili pravilnost 
našega prepričanja, da v tako 
imenovanem «koroškem vprašanju* 
že od nekdaj ne more odločati 
vlada, marveč, da si lastijo edino 
pristojnost o tem vprašanju nem
ške nacionalistične 4 domovinske 
zveze*. Te organizacije so prepre
čile že od leta 1920 naprej vsa
ko pametno rešitev vprašanja slo
venske narodnostne skupnosti na 
Koroškem in stalno zopet motijo 
mirno sožitje.

28. 9. 1920 je provizorični dežel
ni odbor izjavil sledeče: »Koroški 
deželni zbor poudarja svojo voljo 
za načelno spravo obeh narodnost
nih skupnosti in zagotavlja, da bo 
podpiral jezikovni, kulturni, dušev
ni in gospodarski razvoj slovenske 
manjšine*.

Dejansko pa nikoli niso izpol
nili te obljube. Edini poskus v 
prvi republiki, da bi dali koroškim

je izjalovil v tem trenutku, ko se 
je vpletel v pogajanja koroški 
Heimatbund (K&rtnprheimatbund). 
Seveda so naprtili Slovencem kriv
do, da je ta rešitev propadla.

Po razsulu tretjega reicha je 
izdala provizorična koroška dežel
na vlada po švicarskem vzoru od
redbo o dvojezičnem šolstvu, da 
bi sklicala popolno enakopravnost 
slovenske narodnostne skupnosti in 
pospešila razumevanje med obe
ma narodnostnima skupnostima.

27. 1. 1947 se je sklicevala pri 
pogajanjih za avstrijsko državno 
pogodbo v Londonu koroška dežel
na vlada izrecno na to odredbo 
in zrazila slovesno:

«Koroška deželna vlada, svobod
no izvoljena po določilih zvezne 
in deželne ustave, se je zavedala 
od vsega začetka svoje veljave, 
kako pomembno nalogo predstav
lja ravno rešitev slovenskega vpra
šanja na Koroškem.

Vse stranke deželnega zbora so 
se pridružile slovesni izjavi za
stopnika dežele*.

Končno je zvezni kancler Raab 
izrecno poudaril pri ratifikaciji av

strijske
mentu:

državne pogodbe parla-

»Moram pa poudariti, da vsebuje 
glasovanje o državni pogodbi tudi 
odgovornost za vsak posamezni od
stavek. Državne pogodbe ne mo
remo potrditi tako, da bi imeli 
pridržke k temu ali onemu od
stavku in se pozneje na to izgo
varjali. Moram paudariti, da se 
izreče pri glasovanju o tej držav
ni pogodbi za vse člene in od
stavke vsakdo, ki glasuje za, da 
se nihče ne more izgovarjati, češ, 
sicer bi glasoval proti državni 
pogodbi*.

Toda že takoj po podpisu držav
ne pogodbe 15. 5. 1955 so na novo 
ustanovili nacionalistične domovin
ske zveze, ki so si zastavile takoj 
cilj, da preprečijo vsako pametno 
rešitev člena 7 državne pogodbe iz 
leta 1955. Tako so sklenili leta 
1956 pri zasedanju domovinskih 
zvez v Maria Trostu pri Gradcu, 
da bodo dosegli ukinitev odredbe o 
dvojezičnem šolstvu in zahtevali 
tako imenovano ugotavljanje manj
šine, za rešitev manjšinskega vpra
šanja.

Kot znano je kapitulira! takrat
ni koroški deželni glavar Ferdi
nand Wadenig pred temi zvezami, 
ki so nahujskale prebivalstvo k 
stavki proti dvojezični šoK in ovi
rali * grožnjami pred očmi polici
je, učence, ki so hoteli v šolo ali 
starše, ki so hoteli spraviti otroke 
v šolo. Namesto, da bi kaznovali 
hujskače, je bila razveljavljenja z 
navadnim odlokom deželnega gla
varja ustavna odredba o dvojezič
nem šolstvu. Avstrijski parlament 
je zasidral ugotavljanje manjšine, 
ki so ga zahtevale nacionalistične 
zveze, v obeh edinih izvedbenih 
zakonih k členu 7 državne pogodbe 
v tako imenovanem koroškem 
manjšinskem šolskem zakonu in v 
manjšinskem zakonu o sodnijskem 
jeziku od 19. 3. 1959.

V teh dneh so slavile te zveze 
razveljavitev šolske odredbe o dvo
jezičnem šolstvu in uzakonitev ta
ko imenovanega ugotavljanja manj
šine izrecno kot uspeh svojega bo-

ALBIN BUBNIČ

(Nadaljevanje na 2. strani)

SKORAJ TRI LETA PO KRVAVIH ATENTATIH V MILANU IN RIMU

Danes sklep kasači jskega sodišča 
o sedežu procesa proti Valpredi
Milanski generalni pravdnik dr. De Peppo je zahteval, naj bi proces premestili iz Milana

RIM, 12. — Prva kazenska sekcija 
vrhovnega kasacijskega sodišča bo 
morala jutri končno sprejeti sklep, 
ali naj bo proces proti Pietru Val
predi in tovarišem v' Milanu ali pa 
v kakem drugem italijanskem mestu. 
Vsem je znano, kako so proces proti 
anarhistu na osnovi dokaj trhlih do
kazov in z neprepričljivimi pravnimi 
argumentacijami začeli najprej v Ri
mu, nato pa ga prekinili, ker se je 
rimsko sodišče izreklo za nepristojno. 
Svežnji sodnih dokumentov so zato

vili, da je pristojno za proces mi
lansko sodišče.

.Toda tudi milansko sodstvo se, kot 
kaže, noče ukvarjati s tako delikatno 
zadevo: milanski generalni pravdnik 
dr. Enrico De Peppo se je obrnil na 
kasacijsko sodišče z zahtevo, naj pro
ces premestijo v kako drugo mesto, 
ker da naj bi Milan ne bil najpri
mernejši kraj za izvedbo procesa. Sod
nik je v tej zvezi navedel nekatere 
razloge, ki pa zvenijo kot žalitev 
demokratičnih sil lombardske prestol
nice. De Peppo je namreč orisal Mi-Slovencem kulturno avtonomijo, seromali v Milan potem ko so ugoto-
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Zastopniki obeh osrednjih slo
venskih organizacij na Koroškem, 
Zveze slovenskih organizacij na 
Koroškem in Narodnega sveta ko
roških Slovencev, so imeli včeraj 
v Celovcu tiskovno konferenco, 
na kafer! so ob navzočnosti ve
likega števila domačih in tujih 
časnikarjev prikazali potek zad
njih razburljivih dogodkov na Ko
roškem. Opozorili so tudi no dej
stvo, da kljub številnim formal
nim obvezam in obljubam avstrij
ske oblasti še vedno niso ures
ničile določb sedmega člena av
strijske državne pogodbe. Poseb
no so protestirali zaradi pasivne
ga zadržanja policije, ki ni inter
venirala, da bi preprečila proti
slovenske izpade šovinističnih 
skrajnežev, ter zahtevali takojš
nje ukrepe za kaznovanje kriv
cev. Končno so predstavniki ko
roških Slovencev potrdili, da bo
do vprašanje slovenske manjšine

v Avstriji spravili pred medna
rodne forume.

Kissinger je po končanih taj
nih pogovorih z vietnamskim po
gajalcem odpotoval iz Pariza v 
Washington, kjer bo poročal pred
sedniku Nixonu. Val ogorčenja 
zaradi ameriškega bombnega na
pada na Hanoi, pri čemer je 
bilo domala popolnoma poruše
no francosko diplomatsko pred
stavništvo pa zajema čedalje šir
ši obseg. Ameriška namigovanja, 
češ da je razdejanje povzročila 
severnovietnamska protiletalska 
raketa, ne najdejo odmeva niti v 
samih vojaških krogih ZDA.

Včeraj je bil prvi dan vlaganja

kandidatnih list za novembrske 
občinske volitve v Trstu. Prvi so 
bili, kot je bilo pričakovati, ko
munisti, ki bodo na prvem mestu 
glasovnice, medtem ko bo na 
drugem znak PSDI. Fašisti so se 
najbolj vneto vrgli v volilno kam
panjo: za nedeljo napovedujejo 
nič manj kot prihod Almiranteja.

Vse kaže, da so dokončno pre
mostili vprašanje obstoja avto
busnega podjetja SAP. Tržaški 
občinski odbor je namreč skle
nil, da bo proge SAP od 1. no
vembra dalje prevzelo v upravo 
občinsko podjetje Acegat, ki bo 
po dogovoru s sindikalnimi orga
nizacijami sprejelo v službo o- 
sebje SAP.

Včeraj se je sestal zgoniški 
občinski svet, ki je izglasoval 
protestno resolucijo zaradi šovi
nističnih izpadov proti koroškim 
Slovencem in potrdil peticijo pro
ti vojaškim služnostim.

lan kot nekakšen center »nasprotu
jočih si ekstremizmov*, kjer naj bi 
bili na dnevnem redu atentati in na
silna dejanja in kjer naj bi vladalo 
tako vzdušje, da bi sodnik ne mogel 
objektivno in brez zunanjih vplivov 
izreči razsodbe. Dr. De Peppo je v 
svoji zahtevi kasacijskemu sodišču 
celo prikazal možnost, da bi obtožen
ca s silo ugrabili.

Neosnovana zahteva milanskega ge
neralnega pravdnika je seveda nale
tela na ogorčen protest branilcev Val- 
prede, Borgheseja in Gargamellija, 
ki so videli v njej nov poskus, da 
bi s procesom odlašali v nedogled. 
Branilci so v obširnem dokumentu, 
ki so poslali kasacijskemu sodišču, 
poudarili, da je menjava sodnika, ki 
ga določa zakon, možna samo v iz
jemnih primerih in da bi se te mož
nosti morali poslužiti čim manj. Bra
nilci so tudi obtožili dr. De Peppa, 
da je izrekel žaljive ocene o tisku 
in o političnih silah, ki so si upale 
izreči nekatere kritike glede početja 
sodnih oblasti.

Branilci končno poudarjajo, da je 
edini pristojni sodnik milanski sod
nik ter da ima Valpreda pravico, 
da mu sodi njegov naravni sodnik. 
Ko bi mu to odrekli, menijo bra
nilci, bi nastal grotesken in nekul
turni položaj.

Značilno je, da samo branilec so
obtoženega fašista Merlina ni prote
stiral proti namenu, da bi proces še 
enkrat premestili. Generalni pravdnik 
pri kasacijskem sodišču pa se je že 
10. oktobra izrekel za premestitev pro
cesa v kako drugo mesto.

letalsko bombo.
Dvome o možnosti, da je na de

legacijo padla severnovietnamska 
raketa je izrazil tudi ameriški iz
vedenec, ki je dejal, da je zelo 
težko, da rakete SAM-2, za katere 
na.i bi šlo, eksplodirajo, če ne 
zadenejo letala.

Pham Van Don« predsednik vla
de Severnega Vietnama je zjutraj 
obiskal v hanoiski bolnišnici ranje
nega francoskega diplomatskega 
predstavnika Pierra Susinija, čigar 
zdravstveno stanje sc .je med nočjo 
izboljšalo. Drobci ameriške bombe 
so mu presekali žilo na sencih, za- 
dobil pa je tudi opekline 3. stop
nje po 50 odst. telesne površine. 
Ko ga je Pham Van Dong obiskal 
je bil Susini ves obvezan ter so ga 
pravkar podvrgli transfuziji krvi. 
Ministrski predsednik Sev. Vietna
ma se je pozanimal o njegovem 
zdravstvenem stanju ter se zadržal 
približno četrt ure z zdravniki, ki 
zdravijo francoskega delegata.

Medtem je pri ZDA uradno prote
stirala tudi Alžirija, katere diplo
matsko predstavništvo v Hanoiu je 
bilo tudi poškodovano. Ameriške 
bombe so poslopje delno odkrile 
Alžirski veleposlanik v Severnem 
Vietnamu Aderzak Buhara je potr
dil, da so francosko delegacijo po
rušila ameriška letala.

Pri ameriški vladi Je protestira
la tudi Indija, ker je ameriški bomb
ni napad delno porušil streho nje
nega veleposlaništva v Hanoiu. In
dijski zunanji minister je pokical 
ameriškega odpravnika poslov v No
vem Delhiju ter mu izročil protest
no noto. Med člani indijskega di
plomatskega predstavništva ni bilo 
ranjenih.

Ameriška vojna mornarica -jo v,., 
zelo nejasnem poročilu o včerajš
njem bombnem napadu na Hanoi iz
javila, da so letala vzletela z le
talonosilke «Midway», bila pa so 
tipa »intruder A-6* in «phantom 
F-4», ki lahko prenašajo bombo po 
250 in 500 kg. .Piloti so dejali, 
da so naleteli na zelo močan pro
tiletalski ogenj, da pa ne morejo 
reči, če so preleteli Hanoi ali ne. 
Vojaško poveljstvo ZDA v Saigonu 
je izjavilo, da je zelo zaskrbljeno 
zaradi napada na diplomatsko pred
stavništvo Francije in da številni 
višji častniki zaslišujejo pilote, ki 
so se udeležili napadalne akcije. 
Letala z letalonosilke «Midway» so 
tudi danes izvedla nekaj akcij proti 
ozemlju Severnega Vietnama.

Splošno mnenje je, da Francija 
skuša, kljub uradnemu protestu, 
minimizirati dogodek, da ne bi spra
vila Bele hiše v še bolj neroden 
položaj. Predsednik Nixon je vče
raj izrazil Pompidouju svoje oseb
no obžalovanje, zaradi »neljubega* 
dogodka, isto pa je storil državni 
tajnik Rogers.

V svojem poročilu o dogodku, je 
kitajska tiskovna agencija ožigo
sala bombni napad na Hanoi kot 
barbarskega, enako pa se je izra
zil tudi stalni dopisnik moskovske 
»Pravde*.

Danes je bilo v Parizu 163. zase
danje konference za mir v Vietnamu, 
Vodja sevemovietnamske delegaci
je Xuan Thuy je bil odsoten, kar 
je po mnenju prisotnih časnikarjev 
znamenje, da se je ponovno sestal 
s posebnim Nixonovim svetoval
cem Kissingerjem. O pogovorih 
med Kissingerjem, Haigom, Le Duc 
Thojem in Xuan Thuyem ni nobe
ne uradne vesti. Opazovalci skušajo 
pripisati neko posebno pomembnost 
dejstvu, da so prihodnje zasedanje 
konference, ki bi moralo biti 19. 
oktobra preložili na 26. oktober, 
kar pa je zelo verjetno ie zaradi 
tega, ker bo v palači v Avenue 
Kieber, kjer so vietnamska poga
janja, prihodnji teden zasedanje ev
ropske konference na vrhu.

Dr. Kissinger je danes odpotoval 
iz Pariza v Washington, potem ko 
je svoj odhod preložil kar dvakrat, 
kar se še ni zgodilo v kratki zgodo
vini tajnin pogajanj med njim in 
Le Duc Thojem. Na tem, da od
potuje, je tudi vietnamski predstav
nik Le Duc Tho, ki bo verjetno od
potoval iz Pariza že jutri. Po mnenju 
opazovalcev na konferenci za Viet
nam bosta oba pogajalca poročala 
svojima vladama, nakar se bosta 
pred koncem meseca vrnila v Pa
riz.

Pozornost je bila tudi danes 
osredotočena na ta tajna pogajanja 
in ne na uradno zasedanje kon
ference, ker je jasno, da bo rešitev 
vietnamske krize prišla le od tam. 
Splošno mnenje je, da so pogajanja 
premostila politične težave in da so 
naletela spet na težave vojaškega 
značaja. Američani naj bi hoteli 
resna jamstva, da se bodo severno- 
vietnamske čete umaknile onstran 
demilitariziranega pasu. Severni 
Vietnamci in pa ZRV se bojijo, da 
bi padli v ameriško past, če bi 
na to pristali.

Na sliki: Kissinger prihaja v sprem
stvu ameriškega veleposlanika v Pa
rizu VVatsona na letališče, s katerega 
je odpotoval v Washington.

*
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NA DRUGEM MESTU NA GLASOVNICI KANDIDATNA LISTA PSDI DRUGI DAN ŽIVAHNE RAZPRAVE

KPI je predložila prenovljeno Zakon o podporah kmetovalcem
kandidatno listo za občinski svet

Neofašistična «Avanguardia Nazionale» bo danes 
zivala na Akvedotu - V nedeljo v Trstu tajnik

ob 18. uri iz- 
MSI Almirante

Predstavniki tržaskle federacije 
KPI so včeraj ob 8. uri zjutraj 
brez posebnih težav prvi vložili kan
didatno listo za izvolitev občinskih 
svetovalcev na prihodnjih občinskih 
volitvah. Za njimi so prišli pred
stavniki socialdemokratov, ki so 
prav tako opravili vse potrebne 
formalnosti in vložili kandidatno 
listo PSDI.

Kandidatna lista KPI je znatno 
spremenjena, zaradi tega smo pro
sili pokrajinskega tajnika tržaške 
federacije KPI Giorgia Rossettija, 
da nam objasni osnovne smernice, 
ki so vodile federacijo pri sesta
vi Mste. Pri tem gre, kot nam je 
pojasnil Rossetti, za posvetovanje 
z vsemi partijskimi sekcijami, ki 
so ga izvedli že julija lanskega 
leta, saj bi že takrat, oziroma 
lansko jesen, morale biti občinske 
volitve. Takrat so bila zdelana tu
di osnovna načela, ki se nanašajo 
na izbiro kandidatov, ki uživajo 
splošno spoštovanje in ki po svo
jih moralnih in drugih kvalitetah 
lahko uživajo širše zaupanje ne 
samo predstavnikov sekcij, temveč 
prebivalstva področij, na katerih 
sekcije delujejo. Poleg tega so u- 
poštevali kvalifikacijo predlaganih 
kandidatov, tako da bo nova ko
munistična skupina v občinskem 
svetu kos zapletenim nalogam, ki 
jih mora reševati občinska upra
va ter tudi sposobna strokovno o- 
bravnavati posamezna vprašanja.

Upoštevali so tudi, da je med
tem prišlo do vključitve vodilnih 
predstavnikov PSILJP in večine 
članstva te stranke v KPI, zaradi 
tega je povsem naravno, aa so na 
listi prisotni štirje kandidati iz 
vrst PSIUP.

Kandidatni listi KPI bo tudi to
krat načeloval tajnik tržaške fede
racije Giorgio Rossetti, ki je bil že 
več let načelnik občinske skupine, 
ki je znan novinar in ki tudi do
bro pozna vprašanje slovenske na
rodnostne skupnosti. Med ostalimi 
imeni je treba omeniti slovenskega 
časnikarja Stojana Spetiča, člana 
izvršnega odbora tržaške federaci
je, ki se je specializiral za slo
venska vprašanja m ki bo za ta 
vprašanja zadolžen v komunistični 
skupini tržaškega občinskega sve
ta. Med drugimi vidnejšimi imeni 
naj omenimo univerzitetnega pro
fesorja inž. Costo, ki se ukvarja 
z urbanizmom, prof. Monfalcona, 
Martoneja, zadolženega za delav
ska vprašanja v tajništvu federa
cije Jureta Kocjančiča, openskega 
komunista Dolfija IVflhelma, Jole 
Burlo, ki se ukvarja s stanovanji 
ter še zlasti zaščito otrok. V tem 
nevezanem razgovoru je tajnik fe
deracije tudi podčrtal, da je kan
didatna lista znatno pomlajena in 
med drugim navedel kandidata 
Raula Kodriča in Uga Polija.

Včeraj so predložili kandidatno 
listo tudi socialdemokrati, ki so 
si tako zagotovili drugo mesto na 
glasovnici.

Veliko zanimanje pa vlada za 
misinsko kandidatno listo saj po 
zadnjih kriminalnih in drugih do
godkih, ki spadajo v okvir kazen
skega zakonika, ni povsem jasno, 
katere kandidate lahko MSI — 
destra nazionale — postavi na 
kandidatno listo. V tej zvezi je 
prišlo včeraj do zanimive tiskov
ne konference, na kateri so pred
stavili Neamija kot povsem ne
dolžnega človeka, skratka kot o- 
sebnost z neomadeževanim Kazen
skim listom. V daljšem razbur
ljivem razgovoru je prišlo Jo iz
raza — o čemer ne bi bilo treba 
razpravljati, da obstajajo v krogih 
MSI najrazličnejši ljudje, ki bi 
hoteli s Slovenci reševati vpra
šanje po vzorcu nacističnih ese- 
sovcev.

Vsak razgovor in obravnavanje 
vprašanj se je izkazalo za nemogo
če. Na izrecno vprašanje našega 
dopisnika so mladi in starejši neo- 
fašisti potrdili, da bo danes ob 
18. uri »Avanguardia Nazionale*, 
s katero menda formalno nimajo 
nobene zveze, priredila zborova
nje. V tej zvezi se lahko vpraša
mo če imajo dovoljenje za to in 
če je to zborovanje odobril med
strankarski odbor za volilno pre
mirje. Deželni svetovalec Morelli 
pa je potrdil, da bo v nedeljo do
poldne v Trstu sam tajnik MSI 
Almirante, ki bo imel zborovanje 
na Trgu Goldoni.

Končno se je Dulci sestal skupno | nadzornih organov, ki so pregledali
z drugimi predstavniki PSDI z jugo
slovansko delegacijo, ki sta jo vo
dila minister Bilič in veleposlanik 
v Rimu. Odbornik Dulci je prika
zal nekatera gospodarska in trgovin
ska vprašanja v zvezi z uvozi in 
izvozi na »posebnem računu*.

Posegi odbornika 
Dulcija v Rimu

Deželni odbornik za industrijo in 
trgovino Dulci se je sestal v Rimu 
z vrsto vladnih predstavnikov, da 
bi jim orisal nekatera vprašanja 
deželnega gospodarstva.

Po srečanju s predstavniki komi
sije za tekstilno industrijo, pri ka
teri je naglasil potrebo po večjih 
podporah tekstilnim industrijam 
Furlanije - Julijske krajine, se je 
Dulci srečal z ministrom Ferrijem, 
s katerim sta razpravljala o mož
nosti večje udeležbe državnih fi
nančnih ustanov pri industrijah naše 
dežele. Minister Ferri je zagoto
vil, da se bo osebno zanimal in da 
bo v kratkem tudi obiskal našo 
deželo.

Odbornik Dulci se je tudi sestal 
3 predsednikom parlamentarne ko
misije za finance posl Pretijem, 
predsednikom ustanove za rudnike 
EGAM Einaudijem in z ravnateljem 
te ustanove Dandeschijem. Na mi
nistrstvu za pomorstvo je predložil 
zahteve naše dežele v zvezi s po
morskimi progami FIN in privolje
nje za sprejem v službo pri prista
niški ustanovi 20 novih uslužbencev.

Tržaški armial-Sv. Marko 
bo zgradil nov «skarabej»?

Vodstvo Tržaškega arzenala - Sv. 
Marka se pogaja z neko italijansko 
družbo, ki bi bila rnenda priprav
ljena naročiti v tržaškem obratu 
gradnjo vrtalne naprave za razisko
vanje morskega dna Naročilo na„ 
bi se nanašalo na gradnjo naprave, 
kakršen je bil «Scarabeo*. ki ga je 
Tržaški arzenal - Sv. Marko izdelal 
pred leti za vrtanje morskega dna 
na Jadranu. Z odhodom plavajoče
ga doka, ki ga je Arzenal zgradil 
za luški konzorcij ;z I ? Spez-e, je 
obrat ostal praktično brez naročil 
ter bo v prihodnjih mesecih izde
loval vrsto polizdelkov za ladje, ki 
se gradijo v tržiški ladiedelmo 
Italcantieri. Delo pri gradnji zi
danega doka, ki naj bi privabljal v 
arzenal večje ladje na popravila, 
stoji že leto dni, in sicer tako iz 
tehničnih kakor tudi iz finančnih 
razlogov. Arzenal, ki je svoj čas 
zaposloval nad 5.000 ljudi, jih šte
je danes le nekaj nad 1.900, od te
ga 230 nameščencev in, žal, 300 do 
400 delavcev brez dela.

DANES V RIMU

Sestand italijansko 
jug. mešanega odbora

Danes se bo v Rimu sestal na 
rednem zasedanju mešani jugoslo
vansko - italijanski odbor za izva
janje posebnega statuta Londonske
ga sporazuma. Jugoslovanskemu 
delu odbora predseduje veleposlanik 
Zvonko Perišič, italijanskemu delu 
odbora pa opolnomočenj minister 
Milesi - Ferretti.

23. t.m. pa se bo v Benetkah se
stal mešani italijansko - jugoslo
vanski odbor za izvajanje videmske
ga sporazuma.

4.800 prodajalnic in lokalov in ugo
tovili, ali so ceniki na vidnem 
mestu. Redarji, policija in karabi
njerji so ugotovili 27 prekrškov. Od
bor je zatem razpravljal o stvarnih 
pobudah za nadzorovanje cen in o 
delovanju odbora za informiranje 
nakupovalcev, zlasti za nakup mesa.

• Drevi se bo ob 20.30 sestala na 
sedežu v Ul. Roncheto 77 rajonska 
konzulta za Skedenj in Čarbolo.

Jutri pokrajinski kongres 
zveze antifašističnih 
političnih preganjancev

še vedno pred deželnim svetom
Danes bo razprava o predlogih za spremembo zakonskega osnutka in končno glasovanje

V nasprotju z vsemi pričakovanji, demokristjanski načelnik Del Gob- | sodelujejo kmetje in zadruge. V 
niso včeraj izglasovali novega za- ; bo, ki je zaključil splošni del raz- J bistvu je treba po Moschionijevem 
kona za podpore neposrednim kme- ' prave, manjšinski poročevalec Mo- mnenju uvesti tudi za kmetijstvo

' schioni (KPI), večinski poročevalec ’tovalcem. Deželni svet se je se
stal ob 9.30, nekaj minut, pred 13. 
uro pa je predsednik Ribezzi pre
kinil sejo, ker se je tretja stalna 
komisija morala sestati že ob 15. 
uri. Ob zaključku seje je predsednik 
sveta Ribezzi tudi javil, da bo de
želni odbor predložil 19. oktobra 
razširjeni komisiji za finančna vpra
šanja proračun za leto 1973. Sveto
valcem ga bo orisal odbornik za 
finance Tripani.

Če se povrnemo k zakonskemu 
predlogu za podporo neposrednim 
kmetovalcem, o vsebini katerega 
smo obširneje poročal5 v včerajšnji 
številki, je treba reči. da je bila 
kronika včerajšnje razprave precej 
pusta, saj ni prišlo do pričakova
nega »spopada* o spremembah k 
določilom zakona, ki so jih predlo
žili tako svetovalci opozicije kot 
odbor. K besedi so se oglasili samo

Jutri, v soboto, 14. t.m. bo ob 17. uri 
v Ul. Pondares 8, šesti pokrajinski 
kongres Združenja antifašističnih po
litičnih preganjancev.

Di Biasio in odbornik za kmetijstvo 
Comelli.

Del Gobbo je orisal znano stali
šče svoje stranke, da predstavlja 
zakonski predlog zelo pomembno in 
koristno pobudo, ki bo v precejšnji 
meri pripomogla k razvoju kmetij
stva v naši deželi. Zakon bo še 
bolj učinkovit, če bodo sprejeli spre
membe, ki jih je predložil odbor
nik Comelli v imenu odbora po 
katerih bo lahko deželna ustanova 
za kmetijstvo ERSA dala v predu
jem kmetom do 50 odstotkov zahte
vanega posojila.

Komunist Moschioni je sicer pri
znal, da je Comellijev predlog ko
rak naprej, zakon pa še ni za
dovoljiv. Potrebna je, popolnoma 
drugačna politika investicij v kme
tijstvu, je nadaljeval Moschioni, pri 
določevanju katere naj neposredno

VČERAJ DOPOLDNE PO MESTNIH ULICAH

Mogočna manifestacija stavkajočih 
delavcev gradbene stroke naše dežele
Po zborovanju in sprevodu je delegacijo sprejel deželni odbornik za javna dela Masutto

Na prefekturi sestanek 
odbora za cene

Sinoči se je sestal na prefek
turi pokrajinski odbor za nadzoro
vanje cen. Najprej so članom od
bora predložili podatke o delovanju

Gradbeni delavci iz videmske pokrajine so nosili 17 lesenih križev, kolikor je bilo v zadnjih 16 mesecih smrtnih
žrtev nesreč na delu

podobne finančne posege, kot so 
jih že uvedli za industrijo. Saj res 
bode v oči, da je dežela dodelila 
družbi za finansiranje industrij 
Friulia nad 15 milijard, za pomoč 
kmetom pa predlaga, borih 200 mi
lijonov lir.

Nasprotnega mnenja je seveda bil 
večinski poročevalec Di Biasio 
(KD), ki je naglasil, da predstavlja 
predloženi zakonski osnutek samo 
prvi korak deželne uprave v tem 
smislu. Namen zakona je, da se 
povečajo posesti neposrednih kme
tovalcev do take mere, da so lahko 
gospodarsko konkurenčne. Zatem je 
tudi dejal, da je zakon dobro zasno
van, da pa bo treba zelo pospešiti 
birokratske postopke za dodelitve 
posojil in prispevkov. Svoj nastop 
je zaključil s pripombo, da je za
kon namenjen razvoju zasebne po
bude, ki je nad vse koristna za 
razvoj kmetijstva.

Slednji je spregovoril odbornik za 
kmetijstvo Comelli. Med drugim je 
dejal, da je predloženi zakonski 
osnutek izpolnitev točnih političnih 
obveznosti, ki jih je sprejela veči
na do kmetovalcev. V nadaljevanju 
svojega govora je odbil kritike in 
opazke opozicije, saj je dežela, po 
njegovem mnenju, dodelila že izred
no veliko prispevkov kmetom, po
leg tega pa je posegla na to po
membno področje tudi z ustanovo 
ERSA. Po krajši obrazložitvi meja, 
ki jih narekuje Evropska gospodar
ska skupnost, je izrazil upanje, da 
bodo vsi svetovalci glasovali za 
zakon.

Danes bodo svetovalci razpravlja
li o predloženih spremembam in se 
dokončno izrazili o zakonskem pred
logu.

Smrtni epilog 
prometne nesreče
Predsinočnjim ob 0.35 je na od

delku za oživljanje tržaške bolnišni
ce preminil .3 3-letni Pietro Ricca 
iz Ul. S. Caterina da Siena 8. 
Moški se je ponesrečil v prometni 
nesreči, ki se je pripetila prejšnjo 
soboto nekaj metrov pred mejnim 
prehodom pri Škofijah. Tu sta tr
čila tržaški in koprski avto, tri 
osebe pa so bile pri tem ranjene.

Neznani vlomilci so včeraj ob be
lem dnevu vlomili v kar pet tr
žaških trgovin, toda le v eni jim 
je uspelo do kraja izvesti tatvino. 
V trgovini z avtomobilskimi nado
mestnimi deli «Rigamonti» na Kon- 
tovelski rebri št. 65 so namreč 
izmaknili okrog 300 tisoč lir ter 
okrog 180 tisoč dinarjev.

STALNO SLOVENSKO 
GLEDALIŠČE V TRSTU

KULTURNI DOM 

Otvoritvena predstava sezone 72-73 

LUIGI PIRANDELLO

LE PREMISLI, 
GIACOMINO!
prevod
kostumi
scena
režija

SMILJAN SAMEC 
MARIJA VIDAUOVA 

DEMETRIJ CEJ 
MARIO URŠIČ

uriDanes, 13. oktobra ob 16.
(ABONMA RED G)

Jutri, 14. oktobra ob 20.30 
(IZVEN ABONMAJA)

V nedeljo, 15. oktobra ob 16. uri 
(ABONMA OKOLIŠKI - RED F)

SPOROČAMO CENJENIM ABO
NENTOM, KI ŠE NISO PREJELI 
ABONENTSKIH IZKAZNIC, DA 
JIH LAHKO DVIGNEJO PRED 
PREDSTAVO PRI BLAGAJNI 
GLEDALIŠČA. VPISOVANJE A- 
BONENTOV, PRODAJA VSTOP
NIC OB DELAVNIKIH OD 12. 
DO 14. URE TER ENO URO 
PRED PRIČETKOM PREDSTAV, 
OB NEDELJAH IN PRAZNIKIH 
ENO URO PRED PRIČETKOM 
PREDSTAV, PRI BLAGAJNI 
KULTURNEGA DOMA, TEL. ŠT. 
734-265.

Prosimo cenjene abonente redov 
A, B in C, ki si še niso ogledali 
predstave »Le premisli, Giacomi- 
no!», da pridejo na omenjeno 
predstavo jutri, 14. t. m., ker 
je še dovolj sedežev na raz
polago.

V okviru prijateljskega srečanja 
med Šoštanjem ter med Gropado 
in Padričami bo v nedeljo, 15. 
t. m. ob 17. uri v Prosvetnem 
domu na Opčinah

KONCERT
mladinskega pevskega zbora ter 
okteta PD «Svoboda» iz Šoštanja 
in pevskega zbora »Slovan* iz 
Padrič.

Vljudno vabljeni!

GRUPA «U»

priredi danes, 13. t. m., ob 
20. uri v razstavni dvorani 
Kulturnega doma večer na temo

«Možnosti ustvarjalca 
v zamejstvu»

Sodelujejo: Janko Ban. Marko 
Kravos, Ace Mermolja, Samo 
Pahor, Sergij Verč, Edvard Za
jec, Sergij Cesar pa bo pred
vajal svoj film.
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Po odločnem posredovanju predsednika Zanettija in odbornika Volka

Pokrajina bo po naglem postopku 
zagotovila pomoč slov. gledališču
Sklep so soglasno potrdili na seji prve komisije pokrajinskega sveta

Včeraj se je sestala prva komisi- j ga sveta pa se nujno zastavlja ne-
ja (»krajinskega sveta na izrecno 
pobudo slovenskega pokrajinskega 
odbornika Lucijana Volka in pred
sednika pokrajinske uprave Miche- 
leja Zanettija. Na dnevnem redu 
je bila tudi odobritev jamščine za 
izplačilo 100 milijonov lir predujma 
tržaški bančni ustanovi Cassa di 
Risparmio v korist Slovenskega 
stalnega gledališča.

Razprava je bila zelo kratka in 
so v njo samo z obrobnimi tehnič
nimi vprašanji posegli predstavniki 
MSI, nato pa je komisija soglasno 
odobrila priporočilo pokrajinskemu 
odboru, da na svoji prvi seji na 
osnovi člena 140 pokrajinskega pra
vilnika po naglem postopku odobri 
že omenjeno jamščino in s tem tudi 
celoten postopek pomoči javnih u- 
prav za Stalno slovensko gleda
lišče.

Sklep o pomoči Slovenskemu gle
dališču bi moral biti na dnevnem 
redu pokrajinskega sveta že v po
nedeljek in tako je tudi predvi
deval uradni dnevni red, ki ga je 
poslala pokrajinska uprava sveto
valcem in tisku. Do razprave in do 
glasovanja pa ni prišlo, ker baje 
odgovorni odbornik za finance inž. 
Milan Sosič (izvoljen na listi Slo
venske skupnosti), tega sklepa, ozi
roma osnutka odločitve, ni pred
ložil na seji prve komisije, ki se 
je sestala že nekaj dni pred pone
deljkovim zasedanjem pokrajinske
ga sveta, pa čeprav je osnutek o- 
sebno pripravil in se zanj zavzel 
predsednik pokrajinske uprave Mi- 

' chele Zanetti. V ponedeljek so se 
pokrajinski svetovalci vseh barv 
spraševali, kako to, da se o tem 
ni razpravljalo in odločalo, saj je 
znano, da proti podpori Stalnemu 
slovenskemu gledališču vsaj uradno 
ni nihče več. V tej zvezi moramo 
tudi popraviti naša ponedeljkova 
izvajanja, ko smo govorili o odloč
ni podpori levice in strank levega 
centra, saj je na včerajšnji seji 
prve komisije prišlo jasno do iz
raza, da tudi liberalna stranka spre
jema v tej zvezi načelno stališče 
podpore Stalnemu slovenskemu gle
dališču

Komunistična svetovalska skupina 
se je za primer, da bi lahko bilo 
vprašanje sporno, resno pripravila 
in je njeno stališče jasno povedal

kaj vprašanj. Že v ponedeljek smo 
se vprašali, kako je mogoče, da 
pride do takih nerazumljivih do
godkov in smo prosili slovenskega 
pokrajinskega odbornika za finance 
inž. Milana Sosiča za pojasnilo, 
ki ga do sedaj nismo prejeli. Na 
vsak način pa ne razumemo, da 
morajo za rešitev nekaterih ključ
nih vprašanj kulturnega razvoja Slo
vencev neposredno poseči predsed
nik pokrajinske uprave jih nato 
prevzeti — pa čeprav ne spadajo 
v njih pristojnost — slovenski od
bornik druge stranke in se za njih 
odločno zavzeti opoz.cijski sveto
valci slovenske in neslovenske na
rodnosti, ko gre za stvari, ki so v 
neposredni pristojnosti pokrajinske
ga odbornika izvoljenega na listi 
Slovenske skupnosti. To toliko bolj, 
ker je znano, da je še pred pu- 
blicizacijo in pred ustanovitvijo 
Stalnega slovenskega gledališča v 
najtežjih časih bil podpredsednik 
Slovenskega gledališča občinski od
bornik Slovenske skupnosti dr Raf
ko Dolhar, ki je ta vprašanja na 
odločen način zagovarjal in reše
val. Gre skratka za vprašanje, ki 
presega osebne odnos.? in na ka
tero bi bilo prav, da odgovori no
voizvoljeni svet Slovenske skupnosti.

Nepopustljivost predstavnikov de
lodajalcev in tudi nerazumevanje 
pristojnih organov je prisilila de
lavce gradbene stroke, da so vče
raj oklicali splosno stavke. Dopol
dne so se delavci iz Trsta .Gorice, 
Tržiča, Vidma in Pordenona zbra
li na Garibaldijevem trgu, kjer je 
bil enotni sindikalni shod. Stavka 
joče je pozdravil pokrajinski taj
nik FILCA - CGIL Bruno Degrassi, 
ki je kakor druga govornika, Clau- 
dio Truggi (vsedržavni tajnik FIL 
LEA - CGIL in član tajništva «E- 
notne federacije FeNEAL ŠILCA 
- Fillea*) in Guido Filippini (po
krajinski tajnik Feneal - UIL iz 
Vidma) orisal razloge in namen 
stavke.

Vsi govorniki so ostro kritizi
rali ne le delodajalce, temveč tudi 
organe javnih oblasti, ki se nočejo 
poslužiti zakona št. 865 (o stano
vanjih) in niti fondov, ki jih je da
lo na razpolago ministrstvo za ljud
ske gradnje kot so stanovanja, šo
le, bolnišnice, otroške vrtce in po
dobno, s čimer bi imeli gradbinci 
zagotovljeno delo tudi za več let.

Po sindikalnem zborovanju so 
stavkajoči šli v sprevodu po mest
nih ulicah vse do sedeža deželnega 
odborništva za javna dela. Odbor
nik Masutto je sprejel delegacijo 
gradbincev, kateri je obljubil za
nimanje in voljo za rešitev spornih 
vprašanj. Masutto je nadalje oblju
bil, da bosta deželna odborništva 
tako za javna dela kot za urbani 
stiko skušala najti sporazumno s 
sindikalnimi organizacijami možnost 
uveljavitve zakona 865 in uporabe 
javnih investicijskih fondov za 
ljudske gradnje

JUTRI V MIHAH

• Drevi ob 20.30 se bo na Stari istrski 
cesti 43 sestala rajonska konzulta Val- 
maure in Naselja sv. Sergija.

SKLEP TRŽAŠKEGA OBČINSKEGA ODBORA

Od 1. novembra proge 
SAP v upravi Acegata
Začasno prekinjena stavka uslužbencev podjetja SAP

Včeraj opoldne je podžupan prof. 
Lucio Lonza sprejel delegacijo stav
kajočih uslužbencev družbe SAP in 
pokrajinskih tajnikov sindikalnih or
ganizacij avtoprevoznikov. Podžupan 
je prisotnim orisal sklepe za rešitev 
krize, ki jih je občinski odbor spre
jel včeraj. Ti so:

Od t. novembra dalje družba SAP 
ne bo imela več v zakupu avtobusne

načelnik skupine Colli ter ga nato proge, ki jih bo z istim dnem pre- 
v zasebnih razgovorih obrazložil vzelo občinsko podjetje. Istočasno bo- 
pokrajinski svetovalec Slavko Štoka, do pristojni organi poiskali tehnična 

Ob tej zelo preprosti kroniki za- siedstva za javno prevozno službo, 
sedanja prve komisije pokrajinske- ■ Acegat 1» sindikalne organizacije bo

do takoj začele pogajanja za sprejem 
uslužbencev SAP v službo občinskega 
podjetja.

Zvečer so se uslužbenci SAP zbrali 
na sindikalnem sestanku, kjer so 
sklenili, predvsem zaradi pozitivnega 
sklepa občinske uprave in v priča
kovanju razgovorov z Acegat, začas
no prekiniti stavkovno gibanje.

Pokrajinska tajništva se bodo skup 
no s sindikalnimi predstavniki v pod
jetjih sestala v prvih dneh prihod
njega tedna. Na sestanku bodo pre
učili nastali položaj in se domenili za 
morebitne nadaljnje akcije.

«Donna Mariella» 
s sanišča v morje
Jutri, 14. oktobra, bodo v 

ladjedelnici «Cantieri Alto Adria- 
tico* v Miljah splavili 12.000tonsko 
ladjo za prevažanje tekočin in sip 
kih tovorov «Donna Mariella*. Bo
trovala bo g. Adriana Berzanti. 
Osnovne tehnične značilnosti nove 
plovne enote, ki jo je naročila druž
ba «Compagnia di Navigazione Co- 
stiera* iz Palerma, so naslednje: 
dolžina 140,20 m. širina 19.90 m, 
višina 10,00 m, ugrez pri polni ob
težitvi 7,90 m, pogonski stroji s
6.000 KM moči, hitrost pri polp 
vični obtežitvi 16yi vozla. Slovesna 
splavitev nove ladje bo ob 12. uri.

OMnožične pobude proti vojaškim 
služnostim v naši dežeii so končno 
dosegle prvi, čeprav zelo omejeni 
uspeh: ministrstvo za obrambo je 
sklenilo, da bo odpravilo iz dovp 
ljenj za gradnjo v področjih, ki 
so pod vojaško služnostjo, tako ime
novano «klavzulo ad nutum*. Na 
podlagi te klavzule si je ministrstvo 
pridržalo pravico, da ob vsakem 
času odredi prisilno porušenje 
zgradbe.

Ni treba niti opozoriti na posle
dice, ki jih je imela taka določba, 
saj je med drugim tudi onemogo
čala dostop k posojilom.

Prijave škode 
zaradi divjačine

Kmečka zveza poziva kmetovalce, 
ki so utrpeli škodo na pridelkih za
radi divjačine, naj nemudoma iz
polnijo prijave, kar lahko storijo 
pri poverjenih po vaseh in sicer: 
Alfonz Guštin, Col 12 
Alojz Debeliš, Trst, Ul. G. Ven-

tura 29
Josip Sancin, Dolina 112 
Srečko Orel, Devinščina 6 
Fabij Ruzzier, Lonjer 291 
Ivan Antonič, Cerovlje 34 
Pepi Scheriani, Milje, Darsella 20 
Marjo Švab. Sv. Križ 344 
Evgen Kalc, Padriče 12 
Danilo Radovič, Nabrežina 79 
Mirko Krizmančič, Bazovica 43 
Jože Perčič, Salež 43 
Anton Bole, Trst Ul. Sottomonte 25 
Piero Crevatin, Milje, Fontanella 18 
Jože Radetič, Medja vas 10 
Ivan Racman, Gročana 28 
Emil Purič, Repen 15 
Josip Pernarčič .Vižovlje 3 
Ludvik Pipan. Mavhinje 43 
Marij Kosmač, Zabrežec 20-a 
Boris Škrk, Praprot 20 
Remigio Tul, Milje, Ul. Colarich 80

Prijavnice bo Kmečka zveza po
birala že te dni, da jih pravočasno 
odpošlje na Lovsko zvezo. Prizadeti 
lahko prijavnice izpolnjujejo tudi v 
uradih Kmečke zveze v Trstu, Ul. 
Geppa 9.

NA SINOČNJI SEJI * v

Zgoniški občinski svet 
dogodkih na Koroškem
Ostra obsodba izražena v resoluciji - Soglasno 
sprejeta tudi peticija proti vojaškim služnostim

Na snočnji prvi jesenski seji zgo- 
niškega občinskega sveta, ki se je 
sestal pod vodstvom župana Josipa 
Guština, so svetovalci soglasno odo
brili resolucijo in peticijo, ki ju je 
odbornik in zgoniški podžupan dr. 
Godnič predložil v zvezi s protisloven
sko gonjo avstrijskih nacionalistov na 
Koroškem in pa v zvezi z vojaškimi 
služnostmi v deželi Furlaniji ■ Julij
ski krajini, še posebej pa v zgoniški 
občini.

Potem ko je župan Guštin prebral 
dnevni red seje, je dr. Godnič obraz
ložil svoj predlog resolucije, ki naj 
bi jo zgoniški občinski svet poslal 
avstrijskemu veleposlaništvu v Rimu, 
avstrijskemu konzulatu v Trstu in kra
jevnim oblastem. Resolucija, ki jo je 
občinski svet soglasno sprejel, se 
glasi:

»Občinski svet v Zgoniku, zbran na 
svoji redni seji dne 12. oktobra 1972, 
ko je zvedel za gnusna dejanja, kri
minalno odstranjevanje in mazanje 
dvojezičnih krajevnih napisov na na
rodnostno mešanem področju dežele 
Koroške v republiki Avstriji, kjer že 
stoletja živi na strnjenem ozemlju slo
venska narodnostna skupnost, ne da 
bi kompetentni državni organi in še 
zlasti policijske oblasti, konkretno in 
dejansko nastopile, da bi te izgrede 
preprečile: upoštevajoč, da gre za 
grobo kršitev narodnostnih in jezikov
nih pravic, ki je v ostrem nasprotju 
s predpisi mednarodnega prava in 
z deklaracijo Organizacije združenih 
narodov o človečanskih pravicah, še 
posebej pa v nasprotju s členom 7 
avstrijske državne pogodbe, ki jamči 
enakopravnost avstrijskim državljanom 
nemškega In slovenskega jezika — 
najostreje obsoja ta dejanja, ki po
stavljajo nepremostljivo oviro za mi
roljubno sožitje med tam živečima na
rodoma in dokajšnjo nevarnost za mir
v tem občutljivem delu Evrope. Zato 
zgoniški občinski svet poziva odgo
vorne oblasti, da najostreje ukrepajo 
tudi v skladu z zadnjimi izjavami o 
zaščiti manjšinskih narodnostnih pra
vic in o doslednem izvajanju zakon
skih predpisov dunajskega parlamenta 
in koroškega deželnega sveta. Hkrati 
izraža tudi svojo najglobljo solidar
nost s slovenskim prebivalstvom Ko
roške in z vsemi naprednimi silami, 
ki podpirajo njegove zakonite zah
teve. Končno ta občinski svet zah
teva. da odgovorne oblasti čimprej, 
tudi formalno, odkrijejo krivce teh 
zločinskih dejanj in jih predajo so
dišču za pravično kazen*.

Občinski »vet je nadalje prav ta

ko soglasno, odobril Godničev pred
log peticije, ki zahteva med drugim 
temeljito reformo čl. 85 notranjega 
pravilnika deželnega sveta Furlanije- 
Julijske krajine o vojaških služnostih 
v deželi, še posebej pa na področju, 
kjer živi slovenska manjšina. Na kon
cu seje je župan Guštin podal iz
črpno poročilo o poletnem delovanju 
raznih občinskih komisij ter o stikih, 
ki jih je imel z nekaterimi deželnimi 
odborniki. Prihodnja seja zgoniškega 
občinskega sveta bo prihodnji petek 
ob 19. uri.

Gledališča
VERDI
Blagajna gledališča Verdi sprejema 

prošnje za abonmaje za operno se
zono 1972-73, ki se bo začela 10. no
vembra z Verdijevo opero »Ples v 
maskah*.

Medtem ko bodo za reden abonma 
kot lani po štiri predstave vsake o- 
pere, je vodstvo gledališča Verdi u- 
vedlo za novo sezono za šest oper 
še dodatni (peti) abonma po močno 
znižanih cenah, namenjen zlasti štu
dentom in delavcem. V tem petem 
abonmaju bodo opere: Ples v ma
skah, Madame Butterfly, Moč usode, 
Baleti, Norma in Gioconda. Predsta
ve v tem abonmaju bodo ob sobotali 
ob 18. uri.

Za običajne abonmaje lahko abo
nenti iz lanske sezone potrdijo svoje 
abonmaje do 21. oktobra. Vse infor
macije pri blagajni gledališča (tel 
št. 31-948).

POLITEAMA ROSSETTI
V nedeljo se bodo zaključile po

novitve komedije »Povera Italia*, N 
sta jo pripravila Garinei in GiovaU 
nini. Slednja bosta marca meseca pri
hodnjega leta predstavila tržaškemu 
občinstvu «Alfa beta*, kjer bosta pb 
režijo Enrica Marie Salerna nasto
pila Lupo in Valerijeva.

V Avditoriju pa se skupina 23 igral
cev pod vodstvom Francesca Mače- 
donie pripravlja na otvoritveno pred
stavo tržaškega «Teatro Stabile*. N® 
sporedu je namreč delo Carpinterii* 
in Faragune «Noi delle vecchie pm 
vince, Maldobrie di terra e di mare»-

Pri osrednji blagajni v Pasaži Prot' 
ti sprejemajo naročila za abonmaju 
1972-73.

Kino

Obvestilo Sindikata 
slovenske šole
Glavni tajnik sklicuje za danes 

ob 18. uri nujno odborovo seje za
radi učiteljskega tečaja in drugih 
važnih zadev.

bili so pokvarjeni

Ukradli so 50 kg 
starih sirčkov

Tatovi imajo večkrat izredno do
ber okus pri izbiri plena. To pa 
se ne more reči o tistih, ki so 
včeraj ukradli 50 kg sirov in sirčkov 
v bližini kopališča Ausonia.

Že celo jutro sta dva šoferja 
nalagala na tovornjak sire in sirčke, 
v glavnem znamk Kraft in Ramek, 
da bi jih odpeljali v Bergamo in 
jih tu uničili, kar je šlo za 
pokvarjene ali prestare sire. Ko pa 
sta se oddaljila od tovornjaka, so 
neznanci odnesli 50 kg tovora. Po
segli so mestni redarji, ki so od
peljali preostalih 10 stotov v upe- 
peljevalnik na Pantalejmunu, kjer 
so jih uničili.

Zdravstveni organi opozarjajo, da 
so siri In sirčki delno strupeni in 
da lahko povzročajo hude prebavne 
motnje.

Nazionale 15.30 »Luci della citta* 
Charlie Chaplin.

Fenice 15.00 »...e poi lo chiamaroD0 
il Magnifico*. Terence Hill. Barv«1 
film.

Eden Propagandni večer založni št* 
družbe FENU. Jutri ob 16.00 »M® 
lo diavolo tuo ne lo mio infernm; 
Barvni film. Prepovedno mladi® 
pod 18. letom.

Grattacielo Dvorana rezervirana 22 
predvajanja za šole.

Excelslor 15.45 «Ma papa ti mand» 
sola*. Barbra Streisand. Barvni film 

Ritz 16.00 »Fango, sudore e polver® 
da sparo*. Gary Grimes in B® 
(Green) Bush. Barvni film.

Aurora 16.00 «Domemca, maledetta d® 
menica*. Barvni film. Prepovedan® 
mladini pod 18. letom.

Impero 16.30 »Appartamento al Pl8’ 
za*. Walter Matthau. Barvni film 

Cristallo 16.30 «Le inibizioni del dl- 
Gaudenzi vedovo col complesso del
la. buonanima*. Carlo Giuffre. Pr® 
povedano mladini pod 14. letom 
Barvni film.

Capital 16.30 «11 ragazzo e la QU8' 
rantenne*. Jean Simons. 

Filodranunatico 16.30 »Conoscenza clf 
nale*. Barvni film. Isabell Sari*- 
Prepovedano mladini pod 18. letom 

Moderno 16.30 »Tom in Jerry: 11 top® 
e mio e lo ammazzo quando m> 
pare*. Slikanice.

Vittorio Veneta 16.30 »Un uomo dat® 
pelle dura*. Catherine Spaak, Tom8® 
Milian. Barvni film. Prepovedan® 
mladini pod 14. letom.

Abbazia 16.00 »Un dollaro bucato* 
Montgomery Wood in E. Stevvari- 
Barvni film.

Ideale 16.30 »Maciste contro Ercoi® 
nella valle dei guai*. Franco Frad' 
chi, Ciccio Ingrassia. Zabavni f® 
v barvah.

Astra 16.00 »Abbandonati neilo sp8' 
zio*. Gregory Pečk. Barvni film-

Tečaj za učitelje 
Sindikat slovenske šole ob vešč®: 

da se bo pripravljalni tečaj za® 
v ponedeljek, 16. oktobra t. 1. Za1? 
vabi učitelje, ki so se k tečaju P1! 
javili, naj bodo v ponedeljek ob ^ 
uri v Gregorčičevi dvorani 9. P® 
drobnosti o tečaju bomo še objavi8 

Sindikat slovenske šoK

Včeraj-danes
Danes, PETEK, 13. oktobra 

EDVARD
Sonce vzide ob 6.19 in zatone 
17.23 — Dolžina dneva 11.04 —

o« 
tu

na vzide ob 12.22 in zatone ob 204' 
Jutri, SOBOTA, 14. oktobra 

NEDELJKO

Vreme včeraj: najvišja temperaturi 
17,4 stopinje, najnižja 1^,3, ob 
uri 16.7 stopinje, zračni pritisk lOl^ 
mb, stanoviten, brez vetra, vlaga ^ 
odstotna, padavine 1 mm dežja, neb1 
oblačno, morje mimo, temperaturi 

morja 16,7 stopinje

ROJSTVA, SMRTI IN POROK®
Dne 12. oktobra se je v Trstu t® 

dilo 10 otrok, umrlo je 11 oseb-
UMRLI SO: 82-letni Angelo Mi®

38-letni Pietro Ricca, 78-letni Mn1’5
Martinelli, 81-letna Anna Artico P°! 
Tolentino, 80-letni Costantino Pisari' 
65-letna Anna Rovan vd. lob, 62-1® 
Carlo Gerdol, 82-letna Rosa Bra®: 
74-letni Massimiliano Mian, 66-1®
Antonio Paoletti, 65-letna Maria OP8 
ra por. Lenardon.

DNEVNA SLUŽBA LEKARN 
(od 13. do 16. ure)

Dott. Gmeiner, Ul. Giulia 14; Al® 
zoni, Largo Sonnino 4: INAM Al & 
dro, Trg Oberdank 2; Ai Gem® 
Ul. Zorutti 19/c.

NOČNA SLUŽBA LEKARN 
(od 19.30 do 8.30)

Ali'Angelo d'oro, Trg Goldoni 
Cipolla, Ul. Belpoggio 4; Al due La® 
UL Ginnastica 4; Miani, Mirama® 
Drevored 117 (Barkovlje).

Zapustila nas je naša draga mama in nona

MARIJA PERNARČIČ vd. PERNARČIČ
Pogreb nepozabne pokojnice bo danes, v petek, ob 15. url Iz 

hiše žalosti, Sesljan št. 57/a na mavhinjsko pokopališče.
Žalujoči sin Livljo, hčerka Amalija, 
snaha, zet, vnuki ter drugo sorodstvo 

Sesljan. Nabrežina, 18. oktobra 1972
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PO USPEŠNIH PRIZADEVANJIH VODSTVA

Slovensko gospodarsko združenje 
se uveljavlja v deželni stvarnosti

Njegovi predstavniki so prisotni v številnih odborih - Nova številka 
Vestnika - Tečaji IVA za obrtnike - Izlet v Kranj - Združenje obvešča

Izšla je nova številka Vestnika, 
ki ga izdaja Slovensko gospodarsko 
združenje, številka prinaša več za- 
tumivih obvestil in napotkov za 
slovenske operaterje, ki se udej
stvujejo na raznih področjih gospo
darstva.

V začetku nove številke, je vod
stvo združenja naslovilo na svoje 
C}?le UV0(?nlk, ki ga zaradi njegove 
aktualnosti povzemamo v skrčeni o- 
bliki. Vodstvo SGZ ugotavlja, da so 
Prizadevanja združenja, da bi sta
novska organizacija slovenskih po
slovnih ljudi bila prisotna v raznih 
telesih in organizacijah, ki urejajo 
tn usmerjajo gospodarske dejavno- 
su v Furlaniji - Julijski krajini, 
v zadnjem času doživela določen 
uspeh: predstavniki SGZ so prisot- 
® v deželnem odboru za obrtništvo

Pokrajinski komisiji za obrtni
štvo; aktivno sodelujejo z raznimi 
občinskimi komisijami, deželnimi or
gani, bolniškimi blagajnami itd.

Pred kratkim je bil predstavnik 
združenja imenovan tudi v novo 
Pokrajinsko komisijo za cene, ki 
s® sestaja na prefekturi in ki ji 
Predseduje sam vladni komisar.

Komisija ima nalogo preučevati 
Problem visokih cen in je zato ve- 
hkega in aktualnega značaja, tako 
za trgovce kot tudi za same potroš
nike.
. Komisija se je že večkrat sestala i 
In analizirala problem visokih cen 
iz raznih zornih kotov. Tako je bilo 
nied drugim tudi podčrtano, da so 
visoke cene le v manjši meri odvis-! 
ne od trgovcev na drobno ter da 
je treba vzroke poiskati večkrat v 
sa-mi proizvodnji, kjer se cene ce
sto višajo preko mere ter v pre
številnih preprodajah od proizvod- 
nje Pa do končnega koristnika.

Predstavnik SGZ v omenjeni ko
misiji se je na sejah dotaknil tudi 
orugih vprašanj. Tako se je zavzel 
?a prisotnost tudi slovenskega tiska 
jn radia pri vseh splošnih pobudah 
. poudaril zahtevo po dvojezični 
izvedbi vseh propagandnir. in in- 
ormacijskih pobud v tem oziru. 
adalje je naglasil, da je problem 

visoke cene mesa posebnega zna- 
c®ja ter da bi ne smel sploh ob- 
stajati, saj jma Trst določen kon- 
jngent za brezcarinski uvoz mesa 
12 Jugoslavije, kar bi moralo biti 
zadostno, da se cene obdržijo na 
«>ločeni višini.

Kot vidimo, postaja področje in 
yPuv slovenske organizacije vedno 
, Zaradi tega je sedaj toliko 

potrebno sodelovarije''”^šega 
lanstva, ki naj s svojimi mforma- 
ijaim jn pripombami pripomore, 

2® bodo intervencije predstavnikov 
in 2“nt,°lj učinkovite, konkretne 
“ Pozitivne, čim več bomo namreč 
sodelovali pri rešitvi seddnjih koč. 
Ivih problemov, tem bolj bo orga- 

upoštevana, tem več besede 
°°mo imeli slovenski gospodarstve-

omejeno, prosimo vse zainteresira
ne obrtnike, da se čimprej vpišejo.

Vabimo vse obrtnike, da se ude
ležijo izleta v čimvečjem številu, 
ker je prav od tega odvisen sam 
uspeh te pobude.

Obvestila SOZ
Rok za vpis v novi register tr

govskih podjetij so podaljšali do 
31. 12. 1972. Vabimo zato morebit
ne zamudnike, da se javijo v taj
ništvu SGZ, ki jim je na razpolago 
za vse potrebne informacije in 
formalnosti. * * *

Tajništvo združenja ima na raz
polago dvojezične tablice za delov
ni umik z oznaiko tedenskega po
čitka za trgovine, za tedenski po
čitek ter splošne odredbe za javne 
lokale, itd.

* * *

Slovenska postaja tržaškega ra
dia oddaja vsaki petek ob 20.35 
posebno rubriko »Gospodarstvo in 
delo*. Oddaja obravnava vsa pe
reča vprašanja našega gospodar
stva in jo zato priporočamp vsem 
našim članom. Pri oddaji je večkrat 
sodelovalo tudi združenje s svojimi 
predstavniki.

niki M soustvarjanju enotne gospo-
Jurske politike naših krajev, kar 
Pomeni, soodločanje pri ustvarjanju 
*v°le bodočnosti.

Tečaji IVA za obrtnike
Kot je bilo sklenjeno, bo zdru- 

organiziralo v sodelovanju 
deželno ustanovo za razvoj obrt- 

-^.va (ESA), poseben 5-dnevni te- 
aJ za knjigovodstvo in novi da-
Tečai “a T'- SAMATORCA: (na križišču) 6.40

KO Udeležili

Vse ostale potrebne informacije 
daje tajništvo združenja.

Izlet v Kranj
V življenju vsake organizacije 

je zelo važna komponenta tudi dru
žabnost. Tako je tudi pri SGZ. Za
radi tega so vodilni organi zdru
ženja sklenili, da se morajo oja
čiti prijateljski stiki med posame
znimi člani in da za to ne zado
stuje vsakoletni družabni izlet z 
avtomobilsko ocenjevalno vožnjo.

Zelo važna je predvsem družab
nost med člani iste stroke. Zaradi 
tega je obrtniška sekcija sklenila 
da organizira poseben izlet, ki naj 
bo tudi poučnega značaja. Ker je 
meseca oktobra v Kranju obrtni
ški sejem so se odločili za ta cilj.

Izlet bo v nedeljo 22. 10. 1972.
Podroben program izleta bodo še 
javili, vsekakor že sedaj lahko po
vemo, da bo po ogledu sejma ko
silo, obisk Krope - znamenitega 
centra za obrtniško obdelavo žele
za, ogled čebelarskega muzeja v 
Radovljici, verjetno obisk zloglas
nih jetnišnic v Begunjah ter kon
čno še ogled modne revije na sej
mu v Kranju.

Ker je število razpoložljivih mest
.......................................................................... .

ODHOD BO JUTRI

Obvestilo Kmečke zveze 
prijavljenim izletnikom

Kmečka zveza obvešča člane, ki so 
se prijavili za izlet, da bodo odhodi 
v soboto zjutraj po naslednjem raz
poredu.

Poleg imena je v oklepaju navede
na številka sedeža za vsakega izlet
nika.

AVTOBUS ŠT. 1
TRST (Ul. Cicerone, št. 4, pred tur. 
uradom «Aurora») 5.20 

Cobec Josipina v. Caris (4), Caris 
Just (6), Polšak Mirko (7), Polšak 
Bruna (8), Soncin Quirino (19), San
cin Marija (20). Bisiacchi Josip (18).
Zorec p. Bisiacchi Agata (17), Gr
gič Agata (17), Grgič Srečko (3),
Švara Josip (43), Švara Giudita (44).

BAZOVICA: (pred cerkvijo) 5.45 
Guštini Franc (23); Guštini Josipina 
(24), Pečar Josip (21), Renčelj An-, 
ton (22), Pečar Miroslav (15), Ren
čelj Marjo, (16), Grgič Ivan (11),
Grgič Manja (12), Marc Ivan (37).

PADRICE: (avtobusna postaja) 5.55 
Grgič Olga (25), Grgič Stanko (26).
Gregori Boris (27), Gregori Anto
nija (28). Čufar Mirko (2).

TREBČE: (avtobusna postaja) 6.00 
Ciuk Ludvik (41), Vidau Ivan (42),
Carli Guglielmo (38).

OPČINE: (avtobusna postaja) 6.05 
Guštin Alfonz (1).

PROSEK - KONTOVEL: (pred gostil
no Lukša) 6.20

Zavadlav Ivan (45), Štoka Bortolo- 
meo (46), Terzi Jože (47).

GABROVEC (pred zadružno gostilno)
6.30

Furlan Josip (39), Furlan Cele
stina (40).

SALEŽ: (avtobusna postaja) 6.35 
Perčič Jože (5).

ZAČELA SE JE VOLILNA KAMPANJA

Za občinske volitve v Ronkah 
predloženi prve dve listi

Komunisti in socialisti imajo vsak po 30 kandidatov 
Volitve bodo 27. novembra tudi v Romansu in Vilešah

AVTOBUS ŠT. 2 
DOMJO: (pred spomenikom) 5.30 

Coretti Viktor (35), Coretti Ivana 
(36), Coretti Josip (39).

DOLINA (tudi za Mačkovlje — na 
trgu) 5.45.
Žerjal Ivan (2), Zeriali Lucija (1), 
Slavec Josip (37), Kocijan Mario (4), 
Sancin Josip (3), Sancin Ivan (11), 
Sancin Ivan (12), Pangerc Vincenc 
(7), Sancin Notburga (8), Kocijan 
Marija (13), Strain Ivan (38), Pra- 
šelj Ivan (44), Kralj Angel (40), 
Salvi Mirko (10). Parovel Anton 
(9), Smotlak Anton (14). 

BOUUNEC (tudi za Krogle — na 
trgu) 6.00.
Bolčič Josip (15), Bolčič Ana (16). 
Ota Josip (19), Ota Rozalija (20), 
Zeriali Silvester (23), Zeriali An
gela (24), Ota Karel (27), Ota Emi
lija (28), Zeriali Branko (31), Ze
riali Mira (32), Pečenik Angel (43), 
Ota Maks (6), Ota Natale (5). 

BORŠT (avtobusna postaja) 6.10. 
Kosmač Marjo (42), Zobec Mirko 
(41).

RICMANJE (na križišču) 6.15.
Fabris Peter (30).

LONJER (v Ključu) 6.20.
Gombač Emil (29), Čok Emil (33), 
Ruzzier Fabio (21), Gombač Anton 
(22), Rebula Franc (26), Švab por. 
Rebula Ana (25), Odoni Josip (34). 

OPČINE (avtobusna postaja) 6.35. 
Gregori Franc (18), Calzi por. Gre
gori Ljudmila (17).
Prosimo vse izletnike, da se zbe

rejo na omenjenih postajališčih raje 
nekaj minut prej. ker zamudnikov ne 
bomo mogli čakati.

Podroben program izleta bomo spo
ročili v jutrišnji številki.

Tajništvo Kmečke zveze

-----... samo obrtniki.
faradi praktičnih razlogov je šte- 
' . udeležencev za vsak tečaj o- 
®jeno. Zaradi tega SGZ vabi vse 

r.teresente, ki tega niso storili 
? se čimprej javijo v uradih 

“touženja, in podpišejo pristopni- 
7? te tečaj. V primeru večjega 

®vila prijavljencev bodo Doskr- 
za organizacijo nadaljnjih te- 

:?PV; prednost pa bodo imeli ti- 
U' Ki se bodo prvi vpisali.

Gruden Josip (10), Gruden Zofija (9). 
ŠEMPOLAJ (za vas Prečnik — na 

trgu) 6.50
Legiša Stanislav (14), Legiša Glice- 
rija (13).

NABREŽINA: (na trgu) 7.00 
Pertot Ignacij (30), Pertot Marija 
(29), Caharija Stanislav (34), Caha- 
rija Valerja (33), Pertot Ludvik (31), 
Gruden Edvard (32).

ŠTIVAN: (avtobusna postaja) 7.15 
Legiša Ivan (36), Radetič Avgust 
(35).

................ »»».Ul,.............................................. ...................... i...............UM............ .................................

IZ TRŽAŠKIH SODNIH DVORAN

Zaradi ropa in tatvine 
skupno šest let zapora

Dva mlada Turinčana pred sodnik*

Včeraj sta se pred tržaškim ka- 
tui m sodiščem (preds Ligabue, 

Brenči, zapis. Mastromauro) 
"*°rala zagovarjati 21-letni Giusep- 

Kubin in 23-letni Antonio Angioi, 
J*8..iz Turina, ki pa sta pred are- 
f?aJo 18. junija letos nekaj mesecev 
oht - v uušem mestu Oba sta bila 
j Dtbtena treh vlomov v avtomobi- 
e. Rubin pa posebej še ropa. 

Roparski napad je Turinčan tz- 
®del 18, junija letos ponoči. V bli- 
•U železniške postaje je naletel 

'a 40-letnega Vittona C. iz Trsta, 
p neuravnovešenega moškega.

0 krajšem pomenku na kraju sa- 
‘ Je Rubin povabil priložnostnega 
Prijatelja v svoj avtomobil in sku- 
PUJ sta se odpeljala proti železniške- 

8 Parkirišču. Tu sta stopila v kupe 
tavljenega železniškega vagona in 

r* tenenila za ceno. Prav pri tem 
q ua.i bi Rubin napadel Vittoria 

•• 8a premlatil te mu iztrgal de- 
*^nic0 z 11 tisoč lirami nato pa 
P*egnil.
lra,°liko 0 dogodku, kot ga je pri- 
: Policistom Vittorio C, ki se

v bolnišnici zaradi ran po glavi 
5°ral zdraviti približno teden dni. 
v«8. . Pa je med zaslišanjem po

dal. da mu je moški

Zasedanj« o sodelovanju 
med Vzhodom in Zahodom

Na sedežu Instituta za proučeva
nje in dokumentacijo o vzhodni Ev
ropi (ISDEE) — Trst Korzo štev. 
27, bo nocoj zasedanje o novih 
perspektivah za gospodarsko sode
lovanje med Vzhodom in Zahodom 
in o vlogi Evropskega gospodarske
ga združenja. Glavno poročilo bo 
podal načelnik oddelka za države 
z načrtovanim gospodarstvom pri 
komisiji EGS dr. Gianfranco Gian- 
franchi.

TtidtnO. uAecUiidtm

Včeraj zjutraj ob osmi uri so 
zastopniki komunistične in socia
listične stranke predložili prvi 
dve kandidatni listi za občinske 
valitve, ki bodo 27. novembra le
tos. Prvi listi, ki jo je predstavila 
KPI, načeluje sedanji župan Um- 
berto Blasutti, na njej je trideset 
kandidatov, med katerimi vsi do
sedanji svetovalci. Na njej je tudi 
nekaj zastopnikov bivše socialpro- 
letarške stranke, med temi tudi 
dosedanji svetovalec Rizzi. Ni pa 
na listi občinskega svetovalca Tre- 
visana, ki je bil pred šestimi leti 
izvoljen na listi KPI, bil je dolga 
leta župan, nato je ob izstopu iz 
KPI vstopil v PSUJP. Tudi druga 
lista, ki so jo predložili zastopniki 
PSI, ima trideset kandidatov. Na 
čelu liste je tajnik krajevne so
cialistične sekcije Gianfranco De 
Just, spet kandidirajo dosedanji 
trije občinski svetovalci te stran
ke v ronskem občinskem svetu.

V prihodnjih dneh bodo svoje 
kandidatne liste predložili tudi za
stopniki drugih strank, t. j. krščan
ski demokrati, socialni demokrati, 
republikanci. Med omenjenimi so 
le krščanski demokrati imeli svo
je zastopstvo v občinskem svetu. 
Socialdemokrati upajo v določeni 
volilni uspeh, ne morejo pa biti 
zadovoljni z namero republikancev, 
ki so javno napovedali svojo listo 
v upanju, da dobijo v tej občini 
svojega zastopnika.

Ni pa znano, če bodo volivci 
lahko izbirali še druge liste. Ne
kaj časa se je govorilo, da se 
bodo na teh volitvah iz prestiž
nih razlogov pojavili tudi misovci 
in liberalci, omenjena je bila tudi 
možnost, ki se nam sicer zdi malo 
verjetna, da bodo svojo listo pred
stavili tudi tisti člani PSIUP, ki 
se niso vključili v komunistično 
partijo.

Predvolilna kampanja v Ronkah 
dejansko traja že celo leto dni. 
Aktivni so zlasti demokristjani, ki 
očitajo levičarjem, ki so do sedaj 
upravljali občino, da so izgubili 
določene možnosti za modernizaci
jo šol, cestnega omrežja, kanali
zacije. Precej polemike je bilo 
pred časom tudi v zvezi z regula
cijskim načrtom in ob tisti priliki 
so imeli demokristjani zaveznike 
v dveh svetovalcih socialproletar- 
ske stranke, ki pa so danes očitno 
zavzeli drugačno stališče.

Volilna kampanja v Ronkah obe 
ta biti zelo vroča, istočasno pa 
bo zanimiv test o vzdušju na tem 
močno industrializiranem področju. 
27. novembra bodo občinske volit
ve tudi v Romansu in v Vilešah. 
Tu glasujejo po večinskem si
stemu.

torek, četrtek in petek od 10.30 do 
12.30, vsako sredo od 16.30 do 18.

Neredna dostava pošte 
zaradi stavke 
uslužbencev na vlakih

Tn dni ne bo točne in hitre do
stave poštnih pošiljk. To zaradi 
stavke poštnega osebja na vlakih. 
Stavko je proglasil skupni odbor 
vseh zainteresiranih poštnih usluž
bencev. Zahtevajo, da poštno mini
strstvo spremeni nekatere teze v 
zvezi z njihovim delom. Imajo pod
poro pokrajinskega odbora sindika
ta UIL-POST.

To osebje je stavkalo v sredo, 
včeraj in bo stavkalo tudi danes. 
Zaradi tega se je dostava pošte 
iz kraja v kraj zakasnila in stvar 
se bo uredila šele nekaj dni po 
zaključku stavke, kajti potem bo 
treba v poštnih uradih urediti vse 
poštne pošiljke treh zaostalih dni.

V zvezi s tem je prišlo tudi do 
neredne dostave Primorskega dnev
nika v sredo. V nekaterih krajih na 
Goriškem našega časopisa ni bilo

šolsko skrbništvo v Gorici je ja
vilo umik za stranke. Šolski skrb
nik je na razpolago strankam ob 
ponedeljkih in petkih od 11. do 12.30, 
ob sredah od 17. do 18. ure. Ura
di pa so odprlti vsak ponedeljek.

prav zaradi stavke. Včeraj pa so 
naši naročniki dobili tudi časopis 
od srede, ker je naša uprava za 
dostavo drugače poskrbela. Danes 
bo dostava našega lista redna. Na
ročnikom se zaradi nastale nevšeč
nosti, za katero nismo krivi, opro
ščamo in jih prosimo za razume
vanje.

V Kromberškem gradu 
v ponedeljek 
komorni koncert

Ob zaključku Spacalove retrospek
tivne razstave bo v ponedeljek, 16. 
oktobra ob 20. uri v prostorih, ga
lerije na gradu Kromberk koncert 
Komornega zbora iz Nove Gorice.

Komorni zbor bo nastopil s kon
certnim sporedom, ki obsega dela 
renesančnih mojstrov ter dela iz 
slovenske narodne in umetne ustva
rjalnosti.

Zbor vodi prof. Štefan Mavri, kot 
solisti pa nastopajo sopranistki Sta
na Sanic in Nada Simčič, altistka 
Dolores Budal, tenor prof. Ludvik

OBISId KMETOVALCEV tt SLOVENIJI

Delegacija iz Nove Gorice danes 
na ogledu zadružnih hlevov v Benečiji

Prizadevanje deželne zveze zadrug zu sode
lovanje s Slovenijo na kmetijskem področju

Deželna zveza za zadružništvo I zvezo zadrug pa bosta prisotna dr. 
(Lega delle cooperative di consu-1 Angeli, njen tajnik Silvino Polet- 
mo), ki ima svoj glavni sedež v to in Orsettig.
Vidmu in podružnico v Gorici, si 
v zadnjih mesecih, kot prejšnja le
ta, močno prizadeva, da naveže čim 
tesnejše stike in sodelovanje s pcy 
dobnimi organizacijami iz Sloveni
je, zlasti na kmetijskem področ
ju'. Omenimo naj delegacije kakih 
20 zadružnikov in strokovnjakov, ki 
so prejšnji teden obiskali Karnijo 
ter so v Tolmeču obiskali ter si 
ogledali naprave tamkajšnje Kar
nijske zadruge. Sprejel jih je inž. 
Pellegrini in drugi predstavniki za
druge, ki so gostom razkazali vse 
naprave ter jih seznanili z delova
njem in uspehi tega za karnijsko 
gospodarstvo tako važnega podjet
ja. Pozneje je druga skupina za
družnikov iz Slovenije prišla v Až- 
lo v Beneški Sloveniji ter se tam 
seznanila z delovanjem tamkajšnje 
zadružne mlekarne in sirarne, ki 
se lepo razvija s prispevkom, ki 
ga je prejela od deželne uprave.

Danes pa prihaja na obisk skupi
na zadružnikov z Liga nad Kana
lom, v spremstvu dveh predstavni
kov Kreditnega zavoda za kmetij
stvo iz Slovenije in predsednika 
občinske skupnosti iz Nove Gorice 
šimaca. Goste bosta sprejela po
krajinska odbornika iz Vidma ca v. 
Silvestri in dr. Tarta, za Deželno

Ličar, bas Zdravko Rifelj, jm 
orglah pa bo prof. Hubert Bergant.

.... ................................ ................................................................................................ .....................................................................................................................imiiii,murnu.........................

NEKAJ NELJUBIH PODATKOV IZ NAŠEGA MESTA

Gostje si bodo ogledali zadružna 
hleva v Noasu v občini Tavorja- 
na in v Torlanu. Zanima jih zlasti 
njihov ustroj in poslovanje. V zad
njem času se namreč tudi v novo
goriški občini zanimajo za take 
skupne hleve v okviru reorganiza
cije in dviga kmetijstva s posebnim 
ozirom na razvoj in pospeševanje 
živinoreje v pasivnih gorskih kra
jih kakor so občine Tavorjana in 
Toda no in kakršne imajo tudi o- 
krog Nove Gorice. Med taka pasiv
na področja v gorah spada tudi svet 
okrog Liga nad Kanalom, kjer bo
do lahko s pridom uporabili neka
tere izkušnje z zadružnimi hlevi v 
Beneški Sloveniji

L M.

Promet v Gorici stalno narašča 
z njim pa tudi število nesreč

V goriški občini se pripeti od 35 do 45 nesreč na mesec - Prevelika hitrost, 
izsiljevanje prednosti in nepazljivost šoferjev so na prvem mestu med vzroki nesreč 

Največ ranjencev na križiščih v središču mesta

Gledališki abonmaji 
na Goriškem

Tudi letos so na jGoriškem na 
razpolago abonmaji za slovensko 
gledališko sezono 1972-73. Za posa
mezne kraje se dobi abonmaje pri 
naslednjih osebah. GORICA: Sloven
ska prosvetna zveza, Ul. Malta 2. 
tel. 24-95 pri Jožici Smetovi; pri 
Arturju Koshuti, (ELLO) Ul. Ma- 
melli 8. VRH: PD »Danica* pri 
Leopoldu Devetaku. DOBERDOB: 
PD «Jezero». ŠTEVERJAN PD 
»Briški grič* pri Ivanu Humarju, 
Križišče 16. SOVODNJE, RUPA, 
PEČ, GABRJE; pri Dariju Cotiču, 
(pekarna) Sovodnje. DOL, POLJA
NE, JAMLJE: PD »Kras* pri Jor
danu Vižintinu, Devetaki 1, ŠTAN- 
DREŽ: PD «0. Župančič* pri Da
nilu Nanutu, Ul. S. Michele 188. 
PEVMA, OSLAVJE, ŠT. MAVER: 
pri Nedi Dornik, Ul, Ossario, 
Oslavje.

Število avtomobilov in drugih 
prevoznih sredstev narašča z vrto
glavo brzino. Temu ritmu vemo 
sledi tudi goriška pokrajina, saj 
imamo danes na naših cestah av
tomobile z evidenčno tablico, ki 
presega 72.000. Če pomislimo, da 
smo samo pred sedmimi leta imeli 
evidenčne tablice s številkami, ki 
so se vrtele okrog 30.000, nam bo 
takoj jasno kakšen je ritem na
raščanja, seveda v razmerju z 
gostoto prebivalstva.

Avtomobil je bdi pred desetimi 
leti privilegij dobro stoječih slo
jev, danes pa vedno bolj izgublja 
ta pomen, kajti ekonomski polo
žaj se je izboljšal za marsikatero 
družino in prevozno sredstvo ni 
več znak blagostanja, temveč po
staja že potreba.

Vzporedno z naraščanjem števila 
avtomobilov pa narašča tudi šte
vilo nesreč, premnogokrat tudi 
smrtnih. Gorica je znana kot ma-

iiiiiHinmiiniiinmniiiiimmiii

VČERAJ PONOČI V PIVNICI PALAČE HOTELA

Vročekrvnež je dvakrat 
ustrelil s samokresom

Verjetno ni «*og!ašai» z računom, ki mu ga je predložil natakar

je planil nanj in ga pretepel. Kar 
zadeva 11 tisoč lir pa je Turmcan 
pojasnil, da mu jih je Vittorio C. 
sam izročil, ker se je bal, da bi 
ga še enkrat namlatil.

V tri tržaške avtomobile, last 25- 
letnega Stefana Campanelle iz Ul. 
Giacinti 22, 63-letnega Giovannija 
Nardija iz Ul. Boveto 34 in 27-letne 
Fulvie Holicky por. Taucar iz Ul. 
Boveto 67, pa sta Rubin in njegov 
prijatelj Angioi vlomila tri dni pred 
ropom, 15. junija. Iz parkiranih vo
zil, v katere sta vlomila s silo, 
sta ukradla dva avtomobilska ra
dijska sprejemnika ter torbo z raz
nimi osebnimi predmeti.

Na včerajšnji sodni obravnavi 
pred tržaškim kazenskim sodiščem 
sta oba priznala pripisane jim ob
tožbe. Javni tožilec dr. Brenči je 
predlagal za Rubina skupno 6 let 
in 9 mesecev zapora ter 200 tisoč 
lir denarne kazni, za Angioia pa 
3 leta in 9 mesecev zapora ter 
200 tisoč lir denarne kazni. Brani
lec odv. Padovani se je potegoval 
za najnižjo kazen oziroma za pre
kinitev sodnega postopka (za obtož
bo ropa) zaradi pomanjkanja tožbe. 

Sodniki so po krajšem posvetu 
. ,c bil sprva obsodili Rubina na 4 leta in 10 me-

&ravljen izplačati za »uslugo* secev zapora ter 270 tisoč lir denar 
:7° Ur, potem pa ob plačilu sku- ' ne kazni, Angioia pa na 2 leti in 

speljati razgovor drugam. To 2 meseca zapora ter 70 tisoč Ur 
bi Rubina tako razdražilo, da denarne kazni.

Prosvetno društvo «France Pre
šeren* iz Boljunca se je preteklo 
nedeljo podalo z avtobusom na Iz
let v razne kraje v Sloveniji in se 
med drugim tudi poklonilo žrtvam 
belogardističnih zločinov pri Sv. 
Urhu.

Razpoloženi po lepih vtisih so se 
izletniki v nedeljo zvečer nekaj po 
22. uri vračali proti domu, na 
meji pri Fernetičih pa so doživeli 
kaj čuden sprejem službujočega fi- 
nancarja. Potem ko je agent ob
mejne policije vstopil v avtobus in 
vljudno vprašal po oseonih dokumen
tih, je za njim vstopil v avtobus še 
financar in kot običajno vprašal 
po morebitnem blagu za carinjenje. 
Očitno pa mož majhne postave, 
črnih las in rdečih lic ni bil prav 
dobro razpoložen. Morda ga je mo
til že slovenski napis društva na 
avtobusu ali slovenska govorica iz
letnikov. Dejstvo je, da je med raz
govorom dejal, da mu Trst, ni všeč 
in mu je ljubši Videm. Na šaljivo 
vprašanje zakaj, češ tfaj ima Tret 
lepe punce, pa je financar odvrnil, 
da iz dveh razlogov: zaradi burje 
in pa «perchč gli slavi la spor- 
cano...»

Financarjeve besede so izletnike 
presenetile vendar iz obzira razgo
vora v tem stilu niso nadaljevali. 
Vprašujejo pa se kaj je mladi fi
nancar mislil s svojimi besedami 
in kdo pošilja na naše meje ljudi- 
javne funkcionarje, ki so dovolju
jejo takšne žalitve?

Sledijo podpisi

V pivnici Palače hotela v Gorici 
se je včeraj ponoči pripetil prizor, 
ki bi bil vreden, da bi ga omemb 
v kronikah divjega zapada. Moža
kar, ki mu je natakar predložil ra
čun, očividno ni soglašal z njim 
in je vzel iz žepa pištolo ter ustre
lil dva naboja. Dogodek se je pri
petil okrog L ure ponoči, ko so 
pivnico zapirali. V njej je bil tudi 
z nekim prijateljem, poleg drugih 
gostov, 41-letni Romano Amorese, 
bivajoč v Gorici v Ul- Brasa 32. 
Ko mu je natakar položil na mizo 
račun je odgovoril »Plačal ti bom 
s tol* in vzel samokres iz žepa 
ter ustrelil najprej en strel proti 
točilnici, kmalu nato še enega v 
strop. Prestrašeni natakarji in gost
je so se umaknili, Amorese pa je 
zapustil pivnico. Pred njo je imel 
svoje kolo in se oddaljil v noči. Ne
kaj minut pozneje je prihitela na 
kraj sam policijska patrulja, ^to
ro so uslušienci hotela obvestili in 
so začeli takoj iskati Amoreseja po 
mestu. Na žalost ga do včeraj zve
čer še niso našli. Amorese se je 
verjetno skril pri kakšnem prija
telju. Amorese je stari znanec po
licije, saj je bil že nekajkrat ob
sojen. Pri svojem nočnem podvigu 
je uporabil pištolo kalibra 9-

Stikanje za 
zaljubljenimi pari.,.

Galantni izlet v avtomobilu se 
lahko včasih spremeni v farso, po
sebno če so na izletu prisotni svojci 
ljudi, ki so imeli v zadnjem času 
opravka s kroniko. Prejšnji večer 
je šla mlada nečakinja delavca 
Marcella Brescie na izlet v bližino 
Fare s svojim prijateljem. Marcel- 
lo Brescia je bil lastnik avtomobila, 
v katerega so neznanci spravili eks
ploziv, ki je pri Petovljah ubil tri 
karabinjerje.

Mladi par je svoj avto ustavil na 
stranski poti, pogovarjal se je. 
nenadoma pa zaslišal da nekdo 
ropota po zadnjem delu avtoviobila 
Videla sta neznanca, ki je imel v 
rokah svetilko, s kafero je hotel 
pogledati kako poteka galantni raz
govor med dvema zaljubljencema.

Prišlo je do kričanja in neznanec 
je s svojim avtomobilom zbežal. 
Mladi par si je zabeležil evidenčno 
številko avtomobila in ker sta bila 
prestrašena sta menila, da jima 
je nekdo grozil, morda celo s pi
štolo. Nekaj trenutkov kasneje sta 
o dogodku obvestila karabinjerje. 
Policijske potrulje so takoj blokira
le vse ceste v pokrajini in pregle
dovale potnike v avtomobilih Nek
do je celo mislil, da gre za grožnjo 
mladenki, čigar stricu so ukradli 
avtomobil zapleten v znani peto- 
veljski zločin. Na srečo so karabi
njerji neznanca kmalu identificirali 
in ugotovili, da ga je zanimalo le 
ljubimkanje. Tako je splahnela mo
rebitna senzacija o obujanju peto- 
veljske tragedije

Prometna nesreča
pri pevmskem mostu
Na 30 dni zdravljenja so v go

riški bolnišnici pridržali 51-letno 
Danijelo Ciglič iz Števsrjana, Ščed- 
no 9, ki je trčila z mopedom v 
avtomobil pri pevmskem mostu. Ci
glič se je s svojim vozilom peljala 
iz Gorice proti Podgori, ko je iz 
Pevme namenjena proti Gorici pri
vozila Vanda Tomšič iz Sovodenj. 
Tomšič, ki je imela prednost, je 
nenadoma videla Ciglicevo pred sa
bo in jo povozila. Poklicali so ta
koj Zeleni križ, ki je Cigličevo pre
peljal v bolnišnico, kjer so ji zdrav
niki ugotovili hud pretres možganov 
in druge poškodbe po telesu.

lo mesto, v katerem ne dela pro
met še posebnih preglavic, vendar 
prihaja tudi tu do nesreč. Tre
ba je sicer priznati, da so ne
sreče, ki se po navadi pripetijo v 
središču mesta lažje in da nima
jo hujših posledic, ker je hitrost 
avtomobilov v mestu majhna. Red
kokdaj se namreč pripetijo nesre
če, kj imajo tak obseg kot jih ima
jo tiste, ki se pripetijo na avto
cestah in kjer so posledice skoraj 
vedno smrtne. Vsekakor tudi v 
našem mestu stalno narašča šte
vilo ranjencev in smrtnih žrtev 
prometnih nesreč.

Da bi pokazali gostoto tega po
java, vzroke nesreč in kraje, kjer 
se najpogosteje pripetijo, smo vze
li v pretres pet mesecev lanske
ga leta in sicer obdobje, ki gre 
od julija do vključno oktobra. Iz
bira tega obdobja ni naključna, 
kajti hoteli smo prikazati mesece, 
v katerih so prometne nesreče go
stejše pa tudi tiste, v katerih je 
promet manjši in jasno tudi šte
vilo nesreč. Julij in avgust sta 
meseca, ko je promet najgostejši 
in ko število nesreč naraste, med
tem so ostali meseci mirnejši. K 
mesecem, v katerih je promet ži
vahen, bi morali, zaradi velikega 
števila praznikov, prišteti tudi de
cember.

To nam potrjujejo tudi statistič
ni podatki iz leta 1970, ko je bilo 
največ prometnih nesreč v ome
njenih mesecih, najmanj pa v ja
nuarju in februarju.

Poprečno število prometnih ne
sreč na mesec gre v goriški ob
čini od 35 do 45 in prav tako tudi 
število ranjenih oseb. V juliju 
1971 je bilo v 44 prometnih ne
srečah zapletenih 96 oseb, 31 je 
bilo ranjenih in eden mrtev: v 
avgustu istega leta je bilo 37

nesreč s 37 ranjenci in enim smrt
nim primerom: v septembru smo 
imeli 41 nesreč in 35 ranjencev; 
v oktobru je bilo število nesreč 
isto, vendar z ugodnejšimi posle
dicami: vpletenih je bilo 134 oseb, 
ranjenih pa samo 29; v novembru 
je bilo 43 nesreč, v katere je bilo 
vpletenih 79 oseb, ranjencev je 
bilo pa 28.

Vzroki nesreč so po navadi eni 
in isti, največkrat gre za preve
liko hitrost, izsiljevanje- prednosti 
in nepazljivost pri šofiranju. Po
gostokrat je treba vzroke nesreč 
pripisati premajhni razdalji, ki jo 
avtomobilist drži med svojim in 
avtomobilom pred seboj. Vzrok 
nesreč, večkrat tudi smrtnih, 
je nepazljivost pešcev pri preko
račenju ceste in seveda tudi ne
pazljivost šoferjev samih.

Pretežni del nesreč v goriški ob
čini se pripeti od 7. do 19. ure, 
70 odstotkov ranjencev pa je po 
navadi moškega spola. Nesreče so 
najpogostejše na križiščih v sre
dišču mesta, vendar jih je veliko 
tudi v predmestju in te so po na
vadi najhujše. V glavnem so v 
nesreče zapleteni osebni avtomo
bili, takoj za njimi pa pridejo 
mopedi in motorna kolesa, šele na 
to avtobusi in tovornjaki. Dejstvo, 
da je pri nesrečah vpletenih ve
liko mopedov, nam je lahko do
jemljivo, saj kroži danes po mest
nih ulicah veliko število teh ma
lih, a hitrih motorčkov. Na se
dežih mopedov pogosto sedijo mla
doletniki, ki ne poznajo še pro 
metnih znakov in vozijo zelo brez
brižno.

Čudno vendar resnično je tudi 
to, da pride do večjega števila 
nesreč ob delavnikih in ne ob 
nedeljah in praznikih, kot bi bilo 
na prvi pogled logično.

• V Gradežu je še vedno zaprta 
tovarna ribjih konzerv SAFICA. 
Včeraj napovedanega sestanka med 
lastniki podjetja in sindikati ni bi
lo, do njega bo prišlo šele da
nes zjutraj.
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PO SESTANKU NA VRHU

Motorist podrl
dva pešca
V Gradišču se je pred karabi

njersko postajo pripetila prometna 
nesreča, v kateri sta se ranila dva 
pešca. Francesco Ermacora, up<y 
kojenec iz Gradišča in Patrizia VI- 
sintin, 17-letna študentka vedno iz 
Gradišča, sta prečkala cesto, ko je 
pridrvel 17-letni Giovanni Prassan, 
ki je s svojim motorjem podrl 
oba. Ermacoro so sprejeli v bol
nišnico s pridržano prognozo, ker 
je pri padcu dobil pretres možga
nov, zlom reber in druge resnejše 
poškodbe, študentko pa so sprejeli 
na deset dni zdravljenja zaradi 
lažjega pretresa možganov.

JAMARJI «KRAŠKI KRTI» 
SO IZVOLILI SVOJ ODBOR
Predsednik je Slavko Rebec ■ V Sovodnjah bodo priredi, 
li jamarski večer - Sodelujejo na kongresu slovenskih jamarjev

STALNO SLOVENSKO 
GLEDALIŠČE V TRSTU

SLOVENSKA PROSVETNA ZVE
ZA V GORICI in ZVEZA SLO
VENSKE KATOLIŠKE PROSVE
TE V GORICI v sodelovanju t 
Ustanovo za kulturne in umetni
ške prireditve EMAC iz Gorice

VOJMIL RABADAN

KADAR
SE ŽENSKI JEZIK 

NE SUČE
(Farsa v treh dejanjih)

(Ljudski oder)

prevod Mirko Mahnič
kostumi Marija Vidauova
scena Demetrij Cej
songi Miroslav Košuta
glasba Aleksander Vodopivec 
režija ADRIJAN RUSTJA

V nedeljo. 15. oktobra ob 17. uri 
v župnijski dvorani v Doberdoba.

Prodaja vstopnic eno uro preo 
pričetkom predstave pri blagajni 
dvoran.

Kino

Slovenski jamarji, združeni v sku
pini »Kraških krtov*, ki deluje v 
okviru goriškega Slovenskega pla
ninskega društva, so imeli v sre
do zvečer sejo, na kateri so izvolili 
odbor. Za predsednika je bil iz
voljen učitelj Slavko Rebec iz Go
rice, za podpredsednika Stanko Ko
sič iz Doberdoba, za gospodarja 
Dominik Grilj z Vrha, za tajnika 
Gogdan Butkovič iz Sovodenj, za 
blagajnika Jordan Vižintin iz Dola. 
V nadzornem odboru so Enco Čer
nič jz Sovodenj, Stanko Tomšič iz 
Sovodenj, Enco Čemic z Vrha, Ma
rjan Komjanc iz Sovodenj in Mar- 
čelino Devetak z Vrha.

Jamarji so si svoj odbor izvolili 
po nekajmesečnem obstoju skupine. 
Ustanovili so jo pred nekaj me
seci, ko sta dva odkrila lepo .jamo 
na Vrhu, ki so ji dali ime »Kralji
ca Krasa*. Ob tisti priliki so ugo
tovili, da je prav, da se lepote na
šega podzemlja ohranijo v domačih 
rokah. Zaradi tega so se pridružili, 
sicer kot samostojna skupina, Slo
venskemu planinskemu društvu v 
sklopu katerega je že prej obstajal 
jamarski odsek.

Raziskovanje jame »Kraljica Kra
sa* se nadaljuje. V zadnjem času 
so šli še bolj v globino, za približ
no dvajset metrov in so odkrili

nekaj novih prostorov. Prizadevajo 
si, da bi jamo čimbolj raziskali 
in jo tudi strokovno ocenili.

Njihovo zanimanje za jamarstvo 
se kaže tudi v stikih, id so jih 
navezali z drugimi jamarskimi dru
štvi. Na kongresu slovenskih spe
leologov, ki je v teh dneh v Lipici, 
je pri otvoritvi prisostvoval pred
sednik Slavko Rebec, v soboto in 
v nedeljo pa bodo kongresu pri
sostvovali tudi drugi slovenski ja
marji z Goriškega.

Ob svečanostih, ki bodo ob priliki 
otvoritve prosvetnega doma v So
vodnjah, bo en večer posvečen ja
marstvu. V Butkovičevi galeriji bo
do otvorili razstavo slik o njihovem 
delovanju, v prosvetnem domu pa 
bodo imeli kulturni večer s pri
kazovanjem filmov in diapozitivov.

Aretiran zaradi
kraje avtomobilov
Agenta letečega oddelka goriške 

kvesture so prejšnjo noč aretirali 
32-letnega Luigija Raveno. Ravena, 
ki stanuje v Ulici Torriani 33, je 
prve dni avgusta ukradel avtomobil 
in se z njim odpeljal. Ko so ga na 
cesti ustavili karabinjerji in ga 
vprašali za vozniško dovoljenje, so u- 
gotovili da je avtomobil ukraden.

Gorica
VERDI 17.15 — 22.00 »Appuntamen- 

to con una ragazza che si sente 
sola*. C. Bergen in P. Majle. 
Barvni film.

CORSO 16.45-22.00 »II solitario del 
West». C. Bronson in G. Brooks. 
Barvni film.

CENTRALE 17.00-21.30 »Korang, la 
terrificante bestia umana*. R. Park 
in A. Levin. Barvni film. 

MODERNISSIMO 16.15-21.00 »La me- 
ravigliosa favola di Cenerentola*. 
Barvna risanka

VITTORIA 17.30 - 22.00 »Decameron 
proibitissimo* (Boccaccio mio. statti 
zitto). F. Agostini in B. Beami. 
Barvni film. Mladini pod 18. letom 
prepovedano.

Tržič
AZZURRO 21.00 Koncert zborov »Mon- 

tasio* iz Trsta in »Ernest Grion* 
iz Tržiča.

EXCELSIOR 16.00-22.00 »Don CamiUo 
e i giovani d'oggi». G. Moschin. 
Barvni film.

PRINCIPE 17.00-22.00 »Gli ordini so- 
no ordini*. Monica Vitti in Corrado 
Pani. Barvni film.

\ova Gon. .i
SOČA (N. Gorica) »Ko osem zvenov 

zazvoni*, ameriški barvni film — 
ob 18. in 20.

SVOBODA (Šempeter) »Junaki Sher- 
woodskega gozda*, ameriški barvni 
film — ob 18. in 20.

RENČE Prosto.
ŠEMPAS Prosto.
KANAL Prosto.
DESKLE Prosto.
PRVAČINA Prosto.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI 
Danes ves dan in ponoči )e dežurna 

lekarna Baldini, Korzo Verdi 57, tel. 
št. 2879

DEŽURNA LEKARNA V TRŽIČU
Danes ves dan in ponoči )e dežurna 

lekarna Al Redentore, UL Fratell' 
Roselli. tel. 72-340.



PRIMORSKI DNEVNIK 4 13. oktobra 1972

Jutri in v nedeljo bo v Piranu 
mednarodni mladinski ex tempore

V Mariboru se bodo pomerili 
najboljši slov, pevski zbori

Iz našega zamejstva bosta navzoča dva zbora: «VasiIij Mirk» s Proseka - Kontovela 
ter «Mirko Filej» iz Gorice - Poleg obvezne bodo zbori peli še dve pesmi po 
lastni izbiri . Razvrstitev zborov v tri kategorije in ustrezna nagraditev

Jutri in pojutrišnjem bomo v 
unionski dvorani v Mariboru ime
li drugo tekmovanje pevskih zbo- 

| rov Slovenije. Poleg številnih zbo
rov iz vse Slovenije se bosta te- 

| ga tekmovanja udeležila tudi dva 
I zamejska pevska zbora in sicer 
! pevski zbor «Vasilij Mirk» s Pro

seka - Kontovela ter pevski zbor 
«Mirko Filej» iz Gorice. Po pozi-

Jemeja» Karola Pahorja, za me
šane zbore je obvezna Antona Lar 
jevica skladba «Lan*, ženski zbo
ri pa bodo morali zapeti kot ob
vezno pesem Marjana Lipovška 
«Starko pod vasjo*.

Zamejska pevska zbora, ki bo
sta nastopila na tem tekmovanju, 
bosta, poteg obvezne skladbe «Oče 
naš . . .», zapela se Alojza Sre-

i livnem sistemu ocenjevanja, ki so i botnjaka skladbo «lz rosnega mra- 
; ga prireditelji uvedli že na prvem ka* ter Franca Marolta priredbo
I tekmovanju pred dvema letoma, 
! bodo tudi letos zbore ocenili v tri 
I skupine: v prvo skupino pridejo 
I zbori, ki bodo dosegli nad 90 odst. 
i točk, v drugo skupino pridejo zbo-

«Ljubi konja jase*, s katerima 
bo nastopil pevski zbor «Vasilij 
Mirk» s Proseka - Kontovela, vtem 
ko se bo pevski zbor »Filej* iz 
Gorice predstavil s skladbo Mirka

ti z nad 80 odst. doseženih točk, j Fileja «Nekje v gorc.h» ter z U- 
! v tretjo pa zbori, ki bodo dosegli i balda Vrabca «Bratci veseli vsi». 
• nad 70 odstotkov točk. Zbori, ki j Ko smo tako dali splošni okvir 
\ se bodo uvrstili v prvo skupino, j prireditve, bomo navedli še zbo- 

bodo dobili v priznanje zlati grb j re, ki so se na tekmovanje prija- 
mesta Maribor, zbori iz druge j vili. Jutri, 14. t. m., se bodo na 
skupine dobe za priznanje srebrni j prireditvi, ki se 
grb, bronastega pa bodo podelili j 
zborom, ki se bodo uvrstili v tret-

Letošnje mladinsko ex tempore v Piranu je drugo tekmovanje. Duša te prireditve pa je prof. Eti Kon
telj, ki jo vidimo na sliki s skupino mladih umetnikov

jo skupino.
Nastopajoči zbori bodo morali 

zapeti obvezno pesem, kateri bo
do nato dodali še dve skladbi po 
lastni izbiri. Za moške zbore je 
obvezna skladba «Oče naš hlapca

V dneh 14. in 15. t. m. bo v 
Piranu «2. mednarodni mladinski 
ex tempore 1972», ki ga prireja 
Mestna galerija Piran pod pokro
viteljstvom člana IS SRS in repu
bliškega sekretarja za prosveto in 
kulturo Tomaža Bizajla. V organi
zacijskem odboru tekmovanja so 
znani kipar Janez Lenassi kot 
predsednik in kot člani Zvest A- 
pollonio. Mirko Čok. Etj Kontelj, 
Stasja Mahora, Herman Pečarič 
in Boris Tavzelj, člani žirije pa 
naš tržaški umetnik in pedagog 
Avgust Černigoj, predsednik sindi
kata likovnih umetnikov Jugosla
vije Zoran Didek, Milovan Kranjc, 
kipar Janes Lenassi in ravnatelj 
tržaškega muzeja Revoltella dr. 
Giulio Montenero.

V razgovoru z dušo tega tekmo
vanja prof. Eti Kontelj smo iz
vedeli, da se bo tekmovanja ude
ležilo okrog 400 otrok iz Slovenije 
in drugih področij Jugoslavije, ne
kateri iz Avstrije in večja skupi
na iz Trsta in Gorice tako iz 
slovenskih kot iz italijanskih šol. 
Na lanskem prvem takem tekmo
vanju je, kot znano, sodelovalo o- 
krog 200 otrok iz našega zamejstva 
in sta po en otrok iz slovenske 
in italijanske šole osvojila prvo me
sto. Že samo ti podatki pričajo o 
velikem pomenu te prireditve, ki 
zbližuje otroke različnih narodov v 
plemenite) i medsebojnem tekmo
vanju.

Tema risanja so motivi iz nara
ve in življenja v Piranu in oko
lici. Tekmovanje bo tudi v prime
ru slabega vremena. Predvidene so 3 
prve, 3 druge in 3 tretje nagrade in 
10 diplom. K tekmovanju je pripu- 
ščena mladina do 17. leta staro
sti. Proglasitev in žigosanje pod
log bo v Mestni galeriji v Piranu 
dne 14. od 8. do 17. ure in 15. 
t. m. od 8. do 12. ure. Slikarski 
pribor morajo prinesti udeleženci 
s seboj, velikost podloge in teh
nika pa sta prosti. Izgotovljena 
dela bodo morali tekmovalci oddati 
najkasneje v nedeljo do 16. ure. 
Na hrbtni strani morajo napisati 
ime, priimek, starost in naslov 
tekmovalca ter naslov šole, ki jo 
obiskuje. Razglasitev nagrad bo v 
torek, 17. t. m. ob 17. ur ob o- 
tvoritvi razstave nagrajenih del.
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Ob izidu novega kitajskega Svetovnega atlasa

Že sami Kitajci ne vedo 
koliko jih v resnici je
Razlike v ocenah in trditvah - Logična sklepanja pa ne držijo
PEKING, oktobra. — Vprašanje, 

koliko je Kitajcev, bi se moglo 
zdeti kot preveč preprosto vpra
šanje. Pa ni. To vprašanje je 
mnogo bolj zapleteno, hkrati pa s 
političnega zornega kota mnogo 
bolj pomembno. Koliko je Kitaj
cev v Ljudski republiki Kitajski, 
tega celo sami kitajski vrbovi ne 
vedo. K temu vprašanju pa nas 
je navedel preprost dogodek, nam
reč izid novega atlasa, ki so ga 
prav te dni dali v prodajo v Pe
kingu. In ta novi atlas še bolj za
pleta to vprašaijje, pa čeprav mo 
remo iz njega zbrati celo goro 
statističnih podatkov o Kitajski 
sami in o drugih deželah sve
ta. Atlas nosi datum, da je bil 
dotiskan v februarju letošnjega 
leta, v knjigarnah in bibliote
kah pa se je pojavil te dni.

In v tem atlasu so navedene tu
di številke o kitajskem prebival
stvu in sicer številke o prebival
stvu v posameznih pokrajinah in 
v vseh velikih mestih. Če 
seštejemo prebivalstvo vseh mest 
in pokrajin, dobimo število 697 
milijonov 600 tisoč. Na drugih 
dveh mestih pa piše, da šteje 
prebivalstvo LR Kitajske več kot 
700 milijonov ljudi. Hkrati ko 
beležimo ti dve številki, se spo
mnimo še nečesa drugega. Še 
ni dolgo tega, ko so kitajski 
Usti poročali, da je Kitajska šte
la 700 milijonov ljudi že leta 1966.

V aprilu letos je Čuenlaj v ne
kem svojem g,ovoru dejal, da je 
»meja* 700 milijonov ljudi pre
koračena. V nekem intervjuju pa 
je dobesedno rekel: »Nikakega

dvoma ni, da je število prebival
stva prekoračilo 700 milijonov o- 
seb in če govorimo, da na Ki
tajskem živi nad 700 milijonov 
ljudi še ne moremo trditi, da se 
njihovo število bliža 800 milijo
nom*.

Ne glede na to, ali je na Ki
tajskem dejansko le nekaj nad 
700 ali že skoraj 800 milijonov 
ljudi, drži, da kitajsko prebival
stvo predstavlja četrtino člove
štva. In Kitajska nosi to pr
venstvo daleč pred vsemi drugi- 
rm državami, kajti Indija, ki je 
po številu prebivalstva na dru
gem mestu, se približuje ali je 
tudi že dosegla število 500 milijo
nov, Sovjetska, zveza se približu
je 250 milijonom, ZDA pa 210

Razna «dejstva» in še posebej 
številke o kitajskem prebivalstvu 
je težko ugotoviti in to kljub u- 
radnim popisom, začenši s ti
stim od 30. junija 1953, ko so na 
Kitajskem potrebovali kar pol
drugo leto, da so zbrane podatke 
uredili in objavili. Tedaj je bi
lo javljeno, da je na dan 30. ju
nija 1953 živelo na Kitajskem
601,938.000 ljudi. Sedem let po
zneje, 1960, je izšel na Kitajskem 
priročnik z naslovom »Velika le
ta*. V tem priročniku je bilo re 
čeno, da je leta 1957 število pre
bivalstva na Kitajskem znašalo
646,500.000. Če poslednje podatke 
primerjamo s podatki iz leta 1953, 
pridemo do sklepa, da na Kitaj
skem prebivalstvo narašča z vi
soko stopnjo 2,5 odst. na leto. 
Vendar smo bili tedaj v dobi, ko 
so osrednje kitajske oblasti pro-
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TRST A

7.15, 8.15, 13.15, 14.15, 20.15 Po
ročila; 7.05 Jutranja glasba; 11.35 
Dopoldne z vami; 13.30 Glasba po 
željah; 17.00 Program za mladi- 
dino; 18.15 Umetnost in priredit
ve; 18.30 Amičeve skladbe; 19.10 
Liki iz naše preteklosti: Josip
Kravos; 19.30 Zbori in folklora;
20.00 Šport; 20.30 Gospodarstvo 
in delo; 20.45 Vokalno instrumen
talni koncert; 21.30 V plesnem rit
mu; 22.05 Zabavna glasba.

TRST
12.10 Plošče; 14.45 Tretja stran,

16.20 Koncert.
KOPER

6.30, 7.30, 12.30, 14.30, 16.30,
17.30, 18.30, 20.30 Poročila; 6.15 
Glasba za dobro jutro; 7.00 Ju
tranja glasba; 9.00 Glasbena gale
rija; 10.00 Orkester Stapleton; 
10.45 Pisana glasba; 11.00 Glasba 
in pesem; 11.30 Mali koncert;
12.00 Glasba po željah; 14.35 Tre
tja stran; 14.50 Juke box; 15.00 
Klavirske skladbe; 15.30 Popevke;
17.00 Tops pops; 17.45 Vloga 
Šolskih knjižnic; 18.00 Pisana glas
ba; 19.00 Naši zbori pojo; 20.00 
Glasba v večeru; 21.30 Simf. kon
cert; 22 35 Jazz.

NACIONALNI PROGRAM
7.00, 8.00, 13.00, 15.00, 20.00 Po

ročila; 7.10 Jutranja glasba; 8.30 
Popevke; 9.15 Vi in jaz; 10.00 Po
sebna reportaža; 12.10 Plošče; 
13.15 Poje Roberto Carlos; 13.27 
Strnjena komedija; 14.00 Ital. po
pevke: 16.00 Spored za najmlaj
še; 16.20 Program za mladino;
18.20 Neapeljske popevke; 19.10 
Gospodarsko sindikalna panora
ma; 19.25 Operna glasba po že
ljah; 20.20 Andata e ritorno; 21.15 
Koncert.

PETEK, 13. OKTOBRA 1972

II. PROGRAM
7.30, 8.30, 13.30, 14.30, 19.30 Po

ročila; 7.40 Pojejo A. Špinači in 
Vianella; 8.40 Galerija melodra
me; 9.35 Orkester; 9.50 Tarzan; 
10.05 Pesem za vsakogar; 10.35 
Poletni program; 12.40 Opravljiv
ci; 13.00 Hit parade; 14.00 Plo
šče; 15.00 Nove ital. pesmi; 15.40 
Glasbeno - govorni spored; 15.35 
Pisana glasba s plošč; 18.30 Po
sebna reportaža; 20.10 Ital. folk. 
glasba; 22.40 Cesbron: »Una časa 
per Martin*; 23.05 Nočni spored.

III. PROGRAM
10.00 Koncert za začetek; 11.00 

Glasba in poezija; 11.45 Polifo
nija; 14.30 Dvorakova komorna 
glasba; 15.15 Časa vola: Le astu- 
zie d’amore; 16.40 Sodobna ital. 
glasba; 17.20 Koncert; 18.15 Go
spodarska rubrika; 18.30 Lahka 
glasba; 19.15 Schubert in Horneg- 
ger; 20.15 Selitev živali: želve; 
20.45 Sodobna evropska kultura.

FILODIFUZIJA
8.00 Koncert za začetek; 9.15 

Nabožni motivi v glasbi: Monte
verdi in Haydn; 10.10 Suppe: Pe
snik in kmet; 10.20 Torelli, Vi
valdi, Tartini itd. 12.00 Klavirske 
skladbe; 12.40 Simf. koncert.

SLOVENIJA
7.00, 8.00, 10.00, 13.00, 14.00,

19.30 Poročila; 6.50 Rekreacija;
8.10 Glasbena matineja; 9.05 Ra
dijska šola: Samoglasniki in so
glasniki; 9.35 Koncert za mlade;
10.20 Pri vas doma; 11.00 Turisti
čni napotki; 12.10 Foerster: »Go
renjski slavček*; 12.30 Kmetijski 
nasveti; 12.40 Domači ansambli; 
13.15 Zabavna glasba; 13.30 Pri
poročajo vam...; 14.10 Otroške
pesmi; 14.30 Naši poslušalci če
stitajo; 15.40 Pianistka Dubravka

Tomšič; 16.00 »Vrtiljak*; 16.40 Or
kester Ray Martin; 17.10 Operni 
koncert; 17.50 Človek in zdra
vje; 18.00 Aktualnosti; 18.50 O- 
gledalo našega časa; 19.00 Lah
ko noč, otroci!; 19.15 Instrum. 
kvintet Gorenjci; 20.00 Srečko Ku
mar in pevski zbor Učiteljske 
zveze Julijske krajine; 21.15 Od
daja o morju; 22.15 Iz logov do
mačih; 23.05 Literarni nokturno;

ITAL. TELEVIZIJA
12.00 Poljubna znanost; jazz v 

Evropi; 13.00 Človek pri mizi;
13.30 Dnevnik; 16.30 Konjske dir
ke; 17.00 Spored za najmlajše;
17.30 Dnevnik; 17.45 Program za 
mladino; 18.20 Slikanice; 18.45 
Puccini - Monteverdi - Verdi; 19.15 
Francija danes; 19.45 Šport in ital. 
kronike; 20.30 Dnevnik; 21.00 Po
sebna reportaža; 22.00 Srečanje 
z Roso Balistreri; 23.00 Dnevnik.

II. KANAL
21.00 Dnevnik; 21.15 Paolo Levi; 

II caso Pinedus; 22.45 Klasični 
juke box.

JUG TELEVIZIJA
9.30 in 14.40 TV v šoli; 11.00 

Angleščina; 16.10 Splošna izobraz
ba; Ivo Andrič; 17.40 L. Suho
dolčan: Danes sem klovn; 18.25 
Obzornik; 18.40 Gospodinjski pri 
pomočki; 18.50 Narodni dohodek;
19.00 Konec šahovske olimpia 
de — prenos; 20.00 in 23.05 TV 
dnevnik; 20.25 Reportaža, 20.35 
Rop brez plena — film; 22.00 
S turnirja košarkarskih prvakov;
23.10 Šahovski komentar

KOPRSKA BARVNA TV
17.00 Košarka; Simmenthal-Ju- 

goplastika; 20.00 Rupert in izgu 
hijena kočija; 20.15 Poročila;
20.30 Revolveraški dvoboj; 21.20 
Slovenski slikarji; 21.30 Poje Ray 
Anthoni.

pagirale rojstva in številne dru
žine, ker da Kitajska potrebuje 
veliko ljudi, pozneje pa so ki
tajski voditelji sprevideli, da to 
ne gre in so prešli v drugo skraj
nost ter skušali na najrazličnejše 
načine zavreti prirodni prirastek. 
Toda znano je, da se takšni ukre
pi ne obnesejo v celoti in da se 
njihove posledice čutijo šele čez 
nekaj let. Na vsak način so kitaj
ski voditelji hoteli, da bi se pri
rodni prirastek, to se pravi raz
lika med rojstvi in smrti, zmanj
šala na samo 2 odst. In če so 
kitajski voditelji to dosegli, če 
znaša prirodni prirastek danes sa
mo 2 odst., bi moralo biti Kitaj
cev danes 800 milijonov in ne 700.

Prepustimo odgovornost za te 
številke njim. Toda v novem atla
su ni navedeno, kako so do teh 
podatkov prišli, hkrati pa se po
samezni podatki precej razlikuje
jo od splošne ocene prebivalstva 
na posameznih področjih, od oce
ne, ki se čestokrat omenja v tis
ku ali po radiu. Primer; v atla
su se navaja, da šteje provinca 
Fukien 16,760.000 prebivalcev, fu- 
kienski radio pa je že v januarju 
govoril, da je število prebivalstva 
te pokrajine prekoračilo 20 mili
jonov. če bi hoteli navesti vse 
mogoče razlike, ki obstajajo med 
podatki, ki jih moremo zbrati v 
dnevnem tisku, bi prišli do razlik, 
ki nam bodo, posredno vsaj, doka
zale, da so sedanji podatki za
stareli.

O negotovosti, ki se kaže v tem, 
v navajanju števila prebivalstva, 
priča tudi izjava podpredsedni
ka kitajske vlade, ki jo je dal 
letos avgusta v razgovoru s sku
pino Japoncev, ki so obiskali Pe
king. Tedaj je Lihsien rekel, da 
Kitajska šteje »prav gplovo več 
kot 750 milijonov ljudi, da pa 
tisti, ki jim je na skrbi prehrana 
pretrivastva, računajo, da živi na 
Kitajskem že nad 800 milijonov 
ljudi*.

V zvezi s tem bi se mogl' iz
vajati razni sklepi, vsekakor pa 
drži, da Kitajci že sami ne vedo 
koliko jih je.

MOSKVA, 12. — Časopis »So- 
cialističeskaja industrija* piše, da 
je sodišče obsodilo na 15 let za
pora nekega Vjačeslava Žbanova, 
Id je poslal svoji ženi po pošti 
peklenski stroj- Žena sicer ni od
prla paketa in se ji zato ni nič 
zgodilo, ni pa bila tako previd
na njena sestra, ki jo je eksplo
zija vso pohabila.

prireditvi, ki se bo začela ob 20. 
uri, predstavili občinstvu v union
ski dvorani naslednji pevski zbo
ri: «Moško pevsko društvos iz La
škega, mešani pevski zbor /(Slav
ček* iz Trbovelj, zbor «Davorin 
Jenko» iz Cerkelj na Gorenjskem, 
nadalje postojnski /(Mešani pevski 
zbor». domača, to je mariborska 
pevska zbora «Angel Besednjak* 
in «Slava Klavora*, «Komomi mo
ški zbor* iz Celja, «Komomi zbor» 
iz Nove Gorice ter moški pevski 
zbor «Vasilij Mirk* s Proseka - 
Kontovela, ki smo ga že omenili.

V nedeljo dopoldne bosta na do
poldanski prireditvi, ki se bo za
čela ob 9.30, nastopila dva trbo
veljska zbora, in sicer zbora pro
svetnih društev Svoboda - center 
in Svoboda II. Prvi je moški zbor, 
drugi pa mešani. Kot tretji bo 
nastopil že omenjeni moški pevski 
zbor «Mirko Filej* iz Gorice, ka
teremu bo na odru sledil zbor 
«Franče Prešeren* iz Celja Celja
nom bodo sledili na odru pevci i- 
zolskega mešanega pevskega zbo
ra «Svoboda», nakar bodo na vrsti 
domači pevci iz prosvetnega dru
štva «Svoboda» iz mariborskega 
predmestja Studenci. Ljubljano bo 
zastopal na prireditvi zbor «Emil 
Adamič*, Kamnik pa «Prvo sloven
sko pevsko društvo Lira»

V nedeljo popoldne bosta nasto
pila dva zbora iz Primorske in 
sicer zbor prosvetnega društva 
«Franc Zgonik* iz Branika in mo
ški pevski zbor rSrečko Kosovel* 
iz Ajdovščine, nadalje bodo v ne
deljo popoldne nastopili še «žen- 
ski pevski zbor* z Jesenic, «Aka- 
demski komorni zbor* iz Kranja 
ter akademski pevski zbor »Tone 
Tomšič* z ljubljanske univerze.

Po končanem tekmovanju bo 
svečanost, na kateri bodo podelili 
priznanja, o katerih smo govorili 
v začetku, nato bo še zaključni 
koncert, na katerem bodo nasto
pili le zbori, ki se bodo uvrstili 
v prvo kategorijo. B. R.

TOKRAT JIM NI USPELO

Vojaki 
za katedrom

Maximilian Moeskes, 42-letni ka
petan zahodnonemške vojne mor
narice in obenem inženir, je bil 
prepričan, da je dal oblastem 
mesta VJilhelmshafen zelo dober 
predlog.

Vse se je začelo pred meseci, 
ko je kapetan Moeskes, ki pred
seduje odboru za vojaške poli
tiko pri socialnodemokratski stran
ki, izvedel od svojih strankarskih 
tovarišev, da dijaki v Wilhelm- 
shafnu izgubijo tedensko približno 
2 tisoč ur pouka zaradi pomanj
kanja profesorjev. Moeskes je ta
koj pomislil, da bi to nalogo lah
ko opravili vojaki. Ta predlog je 
posredoval svojim nadrejenim in 
admiral Collmann, inšpektor za 
izobrazbo pri zvezni mornarici, 
se je z njim strinjal. Dejal je, 
da pozna mnogo ljudi, ki bi lahko 
poučevali. Predvsem inženirjev, fi
zikov in sociologov, ki so zapo
sleni pri mornarici

Kazalo je že, da bo z letošnjim 
šolskim letom zadeva stekla. Ko 
pa so vest o novih «profesorjih* 
objavili krajevni dnevniki, je sin
dikat profesorjev ostro nastopil in 
nikakor ni pristal na predlog, če
prav v icilhelmshafenskih šolah 
poučujejo že lekarnarji, živino- 
zdravniki, biologi in inženirji.

Še bolj bliskovita je bila reak
cija levih izvenvarlamentarnih sku
pin, ki so obsodile «poskus voj
ske, da se na tih način polasti 
šole* in izrazile nezadovoljstvo 
nad šolskimi oblastmi, ki so pod
legle takemu poskusu. Menile so 
tudi, da bi tako lahko ((Odpustili 
levičarske profesorje* in so razši
rile letak z napisom: ((Vojska ne 
vzgaja fc demokraciji!*

S. J.

DA BI TURISTIČNO SEZONO PODALJŠALI

Z obetavnim geslom 
«Dubrovnik pozimi»
Čez zimo bo odprtih kakih 15 hotelov - Predvidene nizke cene - Od 
1. novembra letos do konca marca 1973 okoli 100 prireditev

Gostinci najbolj pomembnih turi
stičnih držav delajo obračune za 
preteklo turistično sezono. Kakor 
smo mogli iz dnevnega tiska po
vzeti, je italijanski turizem v le
tošnji sezoni zabeleži! nove velike 
rezultate, ki se kažejo v izrednih 
številkah nočitev in še večjih šte
vilkah deviznih dohodkov. Podob
ne obračune, vendar na nižji rav
ni, delajo jugoslovanski gostinci, ki 
se zadnja leta posebej trudijo, da 
bi turistično sezono podaljšali, po
nekod pa imajo v načrtu tudi tu
ristično sezono, ki bi se ne omeje
vala na poletje, pač pa bi upo
števala tudi zimo. V tem smislu 
si zamišljajo dubrovniški gostinci 
tudi svoj načrt, ki nosi naslov »Du
brovnik pozimi*. V tem smislu bo 
dubrovniško turistično združenje v 
času od L novembra letos do 31. 
marca prihodnjega leta organizi
ralo akcijo katere namen je, pri
tegniti čim več gostov v času iz
ven glavne turistične sezone. V ta 
namen bodo služile razne kultumo- 
zabavne prireditve, hkrati pa in 
predvsem povoljnejši pogoji to se 
pravi v glavnem nižje cene.

Na področju dubrovniške občine 
bo skozi vso zimo ostalo odprtih 
kakih 15 hotelov. Kakor se priča
kuje, bodo cene uslug ostale na 
lanskoletni ravni, za domače, to 
se pravi za jugoslovanske goste 
pa se predvidevajo tudi popusti. 
Ti popusti bodo veljali tudi za tuje 
goste, ko bodo ti prihajali v sku
pinah.

Adolfo Celi in Maria Fiore, ki igrata v TV priredbi Pitaccovega prikaza 
naporov ameriškega policaja Petrosina, ki se je v New Yorku lotil 

tako imenovane »črne roke*

Izredno bogat bo tudi program 
v tem času. Računajo, da bo v 
času od 1. novembra letos do zad
njega marca prihodnjega leta na 
sporedu nič manj kot 100 različnih 
prireditev in manifestacij. Med te
mi je tudi tako imenovani »Festi
val gledališča*, ki bo trajal mesec 
dni in na katerem bodo sodelovali 
ansambli številnih jugoslovanskih 
in tudi tujih gledališč. Novost, ki 
jo nameravajo uvesti letos, naj 
bi bila sejem preripremierskih fil
mov, to se pravi, da bodo vrteli 
filme, ki jih še niso predvajali

Nač-tov je veliko in v splošnem 
je računati z bogatim sporedom, 
toda šele v prihodnjih dneh bodo 
do podrobnosti izdelali ves pro
gram, kajti pri tem bo treba upo
števati tudi razpoložljiva finančna 
sredstva. Če se bodo računi ob
nesli, je možno, da bo v Dubrov
niku čez zimo vedno v poprečju 
okoli 4000 turistov. Jasno, da pri 
tem računajo v glavnem na do
mače, jugoslovanske goste.

Če je res, da bo glavna teža na 
domačem, jugoslovanskem turistu, 
drži tudi, da bo veliko gostov tu
di iz tujine. Že od srede tega me
seca pa vse do Novega leta je 
že zagotovljena med Dubrovnikom 
in ZDA kontinuirana zveza avion- 
skih poletov vrste «charter», tako 
da bo v Dubrovniku neprestano 
najmanj 300 ameriških gostov, ki 
se bodo menjavali od tedna do 
tedna. Ni pa izključeno, da bi se 
njihovo število ne povečalo, kajti 
v aranžmaju turistične agencije 
«Atlas» je tokrat predviden naj
večji in najobsežnejši turistični 
program ameriških gostov v Ju
goslaviji.

Na osnovi novih aranžmajev, ki 
so jih sklenili pri nedavnem obisku 
predstavnikov podjetja «Atlas» v 
ZDA in Kanadi se pričakuje, da 
se bo obseg turistične izmenjave 
z ZDA in Kanado v prihodnjih 
dveh letih povečal za nekajkrat. 
Predvidevajo na primer, da bo 
do spomladi 1974 med ZDA in Ka
nado oziroma Jugoslavijo najmanj 
120 ali celo 140 neposrednih char- 
ter - poletov z najmanj 30 tisoč 
potniki. To je samo v okviru po
godbe, ki jo je agencija «Atlas» 
sklenila z določenimi ameriškimi 
turističnimi agencijami. Za spomlad 
1974. leta pa imajo v načrtih dalj
ša krožna potovanja po Sredozem
lju. Za ta potovanja je najavlje
nih kakih 3000 Američanov Dogo
vorjen pa je še obisk 5000 turistov 
za konec prihodnjega leta Če bo
do vsi dogovorjeni sporazumi o- 
stali v veljavi, se lahko računa, 
da je že vnaprej zagotovljenih več 
tisoč ameriških turistov.

Še nekaj podatkov, ki se nana
šajo na turistično dejavnost. Iz 
Pulja poročajo, da je bilo v sep
tembru na Rabcu toliko turistov, 
da so imeli skupno 85.000 noči
tev, kar je za 13.000 vec kot v 
lanskem septembru. V glavnem so 
imeli tokrat več angleških turi
stov, ki jih njihove agencije še 
vedno pošiljajo na riviero vzhod
ne Istre.

Po najnovejših podatki! postaja 
puljsko letališče tipično letališče za 
charter - polete. V devetih mesecih 
letošnjega leta je to letališče spre
jelo nič manj kot 2080 letal s skup
no 252.000 potniki.
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Ogljikov monoksid tudi drugod 
zato je drugod tudi življenje?

NEW YORK, 12. — Odkritje ve
likanskih vesoljskih oblakov oglji
kovega monoksida v neki megle
nici, ki ne spada v Rimsko cesto 
torej v galaksiji, h kateri ne spa
da naš sončni sistem, navaja na 
domnevo, da je vse vesolje »ke
mično podobno*, to se pravi, da 
ga sestavljajo isti osnovni ele
menti. Razne oblike ogljikovega 
monoksida so prvič odkrili izven 
naše Rimske ceste v meglenici 
«M — 33» in sicer s pomočjo ve
likega teleskopa, ki ga 'majo v 
Arizoni v ZDA in ki razpolaga s 
parabolično anteno s premerom o- 
bilnih 12 metrov. Ta teleskop je 
eden največjih in najbolje opre
mljenih zato tudi najbolj občutlji
vih teleskopov na svetu. Pri teh 
raziskavah so sodelovali dr. Phi-

Horoskop
OVEN (od (21.3. do 20.4.) Vaše 

pobude utegnejo sprožiti nasproto
vanja. Brez nezainteresiranih na
svetov boste težko premagovali 
težave dneva.

BIK (od 21.4. do 20.5.) Nepriča
kovana sreča utegne imeti tudi svo
je negativne strani. Izogibajte se 
nevoščiljiv oseb v svoji okolici.

DVOJČKA (od 21.5. do 22.6.) Na
sveti kompetentnih oseb bodo zelo 
dobrodošli. Manjša nerodnost ute
gne vznemiriti družinski red in 
mir.

RAK (od 23.6. do 22.7.) Nape
tost v odnosih s predpostavljenimi. 
Danes se boste morali -zadovoljiti 
s skromnejšimi uspehi. Zdravje do
bro.

LEV (od 23.7. do 22.8.) Pogloblje
na diskusija bo vplivala na spre
membo vašega delovnega progra
ma. Medsebojno razumevanje z lju
bljeno osebo.

DEVICA (od 23.8. do 22.9.) Vaša 
intervencija utegne pomeniti za 
ključek nepotrebnega spora. Za
dovoljstva umetniškega značaja.

TEHTNICA (od 23.9. do 23.10.) 
Sreča vam bo naklonjena pri drz
nih podvigih. Lahko ukrepate brez 
strahu. Odlični odnosi z ljubljeno 
osebo.

ŠKORPIJON (od 24.10. do 22.11.) 
Današnji dan ne bo prinesel nič 
pozitivnega. Odpadel bo vsak dvom 
o iskrenosti osebe, ki jo ljubite.

STRELEC (od 23.11. do 20.12.) 
Lahkomišljeno sklenjeni sporazumi 
utegnejo biti vzrok mnogih težav. 
Ljubezensko pismo z zanimivo po
nudbo.

KOZOROG God 21.12. do 20.1.) 
Mnogi elementi odpirajo lepšo per
spektivo. Zajamčena vam je brez
skrbna bodočnost. Pozor pred za
vistjo in domišljavostjo.

VODNAR (od 21.1. do 19.2.) Do
bro razpoloženje za praktična in 
organizacijska dela. V družinskem 
okolju nič posebnega.

RIBI (od 20.2. do 20.3.) Imeli 
boste izredne ideje, ki pa jih ne 
boste znali uresniti. Bolj upoštevaj 
te želje življenjskega tovariša.

lip Schwartz iz ameriškega Ra
ziskovalnega centra vojne morna
rice ter William Wilson in Luge 
ne Epstein, ki pripadata ustanovi 
»Aerospaces Corporation* iz Los 
Angelesa. «Naše odkritje — je 
izjavil dr. Schvvartz — nakazuje, 
da se medzvezdna kemija v dru
gih meglenicah razvija po istih 
zakonih in shemah, po katerih 
so se vsi ti kemični procesi raz
vijali v naši Rimski cesti. To pa, 
posredno vsaj .dokazujejo da v na
ši galaksiji, da v Rimski cesti, 
konkretno zato tudi na naši Zem
lji, ni nič takšnega, kar bi bilo 
zares edinstveno, kar bi bilo iz
ključno naše, česar bi ne bilo 
tudi v drugih svetovih*.

Ogljikov monoksid, ki so ga v 
velikih količinah odkrili tudi na 
območju Rimske ceste, bi mogel 
biti neke vrste «kemični odpa
dek*, nekakšne «smeti», ki so na
stale pri koliziji mnogo bolj za
pletenih kemičnih sestavin, kot 
na primer formaldehida in amo
niaka. Ti dve kemični sestavi
ni sta močno razširjeni v Rimski 
cesti, katere del je tudi naš son
čni sistem. Vrhu tega se amoni
ak in formaldehid smatrata kot 
nekakšna »bistvena elementa* za 
nastanek življenja.

Nekateri znanstveniki smatrajo 
da sta se amoniak in formalde
hid «združila» in v neki velikan
ski kemični reakciji ustvarila ze
meljsko atmosfero ter oceane na
šega planeta. Zakaj ni do podob- 
neka kemičnega procesa prišlo 
tudi drugod, na drugih svetovih, 
ni znano. Če pa izhajamo iz te 
postavke, da je šlo za izredno re
dek kemični pojav, s tem še ni 
izključeno, da se podoben kemični 
proces ni ponovil tudi drugod v 
vesolju, le da človek tega še ni 
mogel odkriti oziroma, da tega 
človek še ne ve zagotovo kon
kretno to iz enostavnega razloga, 
ker ločijo človeka od drugih ga 
laksij, od drugih svetov v galak
sijah velikanske razdalje, ki jih 
človek za sedaj še ne more pre

magati niti s svojimi najboljši
mi tehničnimi pripomočki, telesko
pi in podobnimi napravami.

V zadnjih letih se odkrivanja 
ogljikovega monoksida na podro
čju Rimske ceste vedno bolj po
gosto vrstijo. Nekateri znanstve
niki danes smatrajo, da ta po
sebna kemična sestavina predstav
lja kar 90 odst. vseh kemičnih e- 
lementov in da se odstotek teh 
elementov v medzvezdnem pro
storu vedno bolj veča. Predno 
so izvedli neke poskuse v že 
omenjenem laboratoriju v Arizo
ni, poskuse, ki so jih izpeljali 
pretekli teden, znanost še ni raz
polagala s konkretnimi elementi, 
da obstaja ogljikov monoksid tu
di izven področja Rimske ceste. 
Sedaj znanost ima te podatke, 
do katerih so prišli z že ome
njenim velikim teleskopom. Znan
stveniki so torej usmerili svoj 
teleskop v dve »bližnji* megle
nici, in sicer v galaksiji «M — 31» 
in «M — 33»», ki sta obe spiral
nega značaja in obe bogati s 
plini ter vesoljskim prahom.

Hkrati pa moremo obe megle
nici takoj »lokalizirati* brž ko 
se za poldrugi milijon svetlob
nih let odmaknemo od središča 
Rimske ceste. Ker je eno svet
lobno leto enako približno dese
tim milijardam kilometrov, sta 
meglenici »M — 31» in »M — 33» 
sicer še vedno »blizu* Zemlji, ven
dar hkrati daleč več milijonov 
milijonov milijard kilometrov. 
Druge razdalje v vesolju se na
mreč merijo tudi v milijardah 
svetlobnih let.

Kadar samo pomislimo na te 
razdalje, se nam zdi nemogoče, 
da bi mogli na tolikih razdaljah 
še kaj zaznati in vendar doktor 
Schvvartz poudarja, da je možno- 
To pa zato, ker so tudi oblaki 

ogljikovega monoksida na oodro 
čju galaksije »M — 33» tako veli 
kanski, saj obsegajo poč«čja s 
premerom najmanj tisoč svetlob
nih let.

Nepotrebna, 
celo škodljiva 
poraba 
zdravil

WASHINGTON, 12. - Ameriška 
uprava za prehrano in zdravila je 
pozvala ameriške ljudi, naj se spa
metujejo in naj ne uporabljajo zdra
vil, če jim to ni potrebno. Znano 
je namreč, da Američan po nepo
trebnem trosi veliko zdravil. V zve
zi s tem pred nedavnim objavili 
tudi rezultate ankete, ki so jo iz
vedli leta 1969 in ki posredno doka
zuje, da ameriški človek tako rekoč 
slepo verjame reklami ki propagi
ra uporabo raznih medicinskih 
preparatov. Ker prodajajo zdravila 
v ZDA v raznih »Drugstore*. torej 
v nekakšnih naših drogerijah ali 
starih «specerijah» in ne v lekar
nah, je nakup zdravi! pogosto tu
di brez receptov eno Javen in to 
nujno vodi k tudi nepotrebni vseka
kor pa preveliki uporabi zdravil, 
tudi takšnih, ki ne le nimajo nika
kršnega pozitivnega uč.nka. pač pa 
so včasih zdravju škodljiva.

Po podatkih, ki izhajajo iz že o- 
menjen ankete, 75 odst. je Američa
nov prepričanih, da je nujno po
trebno uživati vitamine in mineral
ne soli, da bi mogli svojemu or
ganizmu dodati še posebne dodat
ne moči. Samo v ta namen porabi
jo ameriški državljani okoli 250 mi
lijonov dolarjev, oziroma 150 mili
jard lir v naši valuti na leto, 
Nad dve tretjini Američanov je 
prepričanih, da zdravstveno rav
notežje opravičuje ali celo nareku
je stalno uporabo čistil, najmanj 
25 odst. Američanov pa uživa ne
ka sredstva proti raku, pa čeprav 
so strokovnjaki že zdavnaj pouda
rili, da je uživanje togo »c-idežne- 
ga zdravila* odveč in brez haska. 
Vsak tretji Američan ,e vedno pri
pravljen kupiti in uživati zdra
vilo, ki mu ga svetuje kdorkoli, pa 
čeprav je zdravnik uživanje te
ga zdravila prepovedal Za to pa 
ima še največ odgovornosti vsi
ljiva reklama. Ameriške oblasti 
zato obtožujejo reklamo, posebno 
tisto reklamo, ki nagovarja držav
ljana na nakup zdravil, ki se mo
rejo kupiti brez recepta.
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20. OUMPIADA V SKOPJU TEDENSKI PREGLED MLADINSKIH NOGOMETNIH PRVENSTEV

Zlata kolajna za ekipo Sovjetske zveze 
srebrna za Madžarsko, bronasta za SFRJ

Danes bodo odigrali le še nekaj prekinjenih partij
SKOPJE. 12. - V Skopju se 

Je danes končal 43. kongres med
narodne šahovske zveze, na ka
vern so sodelovali delegati 67 dr- 
• a,v' ^on^res je med drugim spre- 
, Predlog o organiziranju dvobo- 
Ja med SZ in moštvom ostalih 
OTzav, ki bo verjetno prihodnje 
e o maja v Groningenu na Nizo-

^®rn^emi- Kongres je sprejel ostav-
, dosedanjega tajnika FILE Sla- 
soardeja in je določil za novega 
jnilm nizozemskega mojstra Jogs- 
a' S tem je bil na miren način 

nK®1 sP°r. do katerega je prišlo 
organizacije dvoboja Spa- 

' rischer, med predsednikom 
7^ Euwejem in tajnikom Sla- 

veKoordejem. Kongres je namreč
Pred razpravo sprejel ostavko taj- 

. in je izrazil podporo pred-
sedniku.

, enem najbolj občutljivih vpra-X . —najIJVJlJ OOCUUJ1V

Pravilnika o dvoboju za sve- 
rT? prvenstvo bo razpravljal pri- 

2®1!1 kongres.
o današnjih partijah je dejansko 

PraZnano’ kdo bo osvojil kolajne, če- 
.. 7 kodo morali nekaj prekinjenih 

nadaljevati še jutri. 
vod'8. osv°j‘*a Sovjetska zveza, ki
in ■ trenn*no Proti Romuniji z 2,5:0,5 
Madi-3- *°čke. Srebro bo pripadlo
čiji ^ vodijo proti Zah. Nem-

,Z bronasto odličje pa Ju-
rp ki je danes izbojevala tri

Je Proti Švedom in je torej tre-
Darc°- stanje 1.5:1,5. Gligorič je svojo 
Par°lo prekinil.

ra), Asensi (German), Amancio 
(Ufarte), Quino, Valdez.

ARGENTINA: Camevah Wolff,
Bargas, Heredia, Rosi, Brindisi, 
Merlo, Lopez, Ayala, Avallay (Bo- 
veda), Alonso.

SODNIK: Tschenscher (Z. Nem.)
STRELEC: Asensi v 32 min.

KOLESARSTVO

MILAN, 12. — Po zmagi na ko
lesarski dirki za trofejo Baracchi 
se je pričel Eddy Merekx priprav
ljati za nov podvig, saj hoče po
staviti nov rekord v enourni vož
nji, ki že več časa pripada Dancu 
Ritterju s hitrostjo 48,654 km na 
uro. Merckx je danes vozil na 
stadionu Vigorelli v Milanu in se 
je v glavnem omejil na preskuša
nje novega kolesa, ki mu ga je 
pripravil mehanik Colnago. To ko
lo tehta le 5,850 kg in je sestav
ljeno iz posebnega materiala. Bel
gijec je opravil na dirkališču ka
kih 25 krogov in je izjavil, da je 
Colnago pripravil res izredno kolo.

V jutranjih urah pa je treniral 
na valjih v posebnem okolju, ki 
je bilo podobno klimi v mehiškem

glavnem mestu, kjer bo poskušal 
zrušiti Ritterjev rekord 24. ali 25. 
oktobra. Končna odločitev, če bo 
tekmoval v Mehiki ali v Italiji, pa 
bo padla šele v ponedeljek.

Bregovi naraščajniki nadaljujejo 
z izredno serijo pozitivnih izidov
Med mladinci so se igralci Gaje uvrstili med kandidate za vstop v finalni del tekmovanja

PLAVANJE
MEMPHIS (TENNESSEE), 12. - 

Angleški zdravnik Arnold Beckett, 
član mednarodne zdravniške olim
pijske komisije, je včeraj izjavil 
v ZDA, da je izključitev ameri
škega plavalca Ricka Demonta na 
olimpijskih igrah v Miinchnu po
polnoma upravičena. Analize so 
namreč pokazale, da se je pla
valec posluževal prepovedanih po
živil. Beckett je izjavil, da je ne
mogoče, da bi Demont vzel le eno 
tableto efedrine, saj so pri anali
zi odkrili preveliko dozo tega po
živila. Zato je popolnoma pravilno, 
da so ga izključili v finalu na 400 
metrov prosto

KOŠARKA
V Gorici je sinoči v mednarodni 

prijateljski tekmi Spltigen premagal 
ljubljanskega Slovana s 105:85 (45:42).

MLADINCI 
A skupina

Nedeljsko kolo je bilo za naše 
enajsterice uspešno. Padriška Gaja 
je na tujem premagala ekipo Li- 
bertas S. Marco, ki je bila še 
pred tednom na prvem mestu le
stvice. Vesna pa je (prav tako na 
tujem igrišču) remizirala s Campa- 
nellami. V ostalih tekmah ni pri
šlo do presenetljivih rezultatov, če 
izvzamemo visoko zmago Giarizzol 
nad Edero.

Z zmago se je Gaja še bolj pribli
žala prvemu mestu. V zadnjih tek
mah so pokazali «zeleno - rume
niš viden napredek, zato jih lahko 
uvrstimo med kandidate za vstop 
v finalni del turnirja.

Padričarji se bodo v nedeljo sre
čali z Rosandro, ki zaostaja le za 
točko za Gajo. Tekma bo brez 
dvoma napeta. Gajevci bodo morali 
pokazati pred lastnim občinstvom 
vse svoje znanje, za goste pa bo 
to srečanje priložnost za uvrstitev 
na višje mesto lestvice.

Križani se niso doslej najbolje 
odrezali. V štirih nastopih so osvo
jili namreč le tri točke, kar pa 
je premalo za njihove ambicije.
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KOŠARKA

Pre[izadnjega kola so se 
niity'?daBevan.iu končale z nasled-
njura rezultati:

1. SKUPINA

v!l' Nemčija — Romunija 
Šw Nemčija - ZDA 
S’edska ~ Danska
Nizozemska — Madžarska
n . . Argentina
Sfc* — Španija 

VJ®ka ~ Jugoslavija 
džaVi ^ 2 ^ točkami pred Ma-

točke 38’5 in JugoslavI-*° s

2,5:1,5 
1,5:2,5 
1,5:2,5 
1,5:2,5 
2 :2 
2 :2 
1 :3

2. SKUPINA 

— Anglija

Ga,Ja ~ nuna 
~ Indonezija 

°di Izrael s 35 točkami.

1,5:2,5 
3,5:0,5 
2 :2 
2,5:1,5 
1,5:2,5 
1,5:2,5

r&r/A?

3. SKUPINA
Ijnnizija — Brazilija 
fc, ' škotska

~ Portoriko 
WaSa _ Turčija

riwJaN”S.“'ndiJ*

* 2‘ :2
2,5:1,5 
1,5:2,5 
2 :2 
2 :2 
3 :1

^nska — Portugalska 0,5:3,5
“ton m kanska rep.-Finska 1 :3

V°dr‘Av“trdah>P'z 42 točkami.

4. SKUPINA

i^semburg _ otočje Faroer2 :2 
P*oanon _ Andore 2 :2

~ Siriia
«a ~ Irak
Peviški

2 :2 
2,5:1,5 
2,5:1,5 
1 :3

Hongkong 1,5:2,5 
„ Singapur 1,5:2,5
Francija z 42,5 točke.

fe** -“Sp«sgr*&

NOGOmft

v PU1.IATF.USKI TEKMI

^panija-Argcntina 1:0
fnedd mHIU' 12‘ - v prijateljski
pre rzavni tekmi je nogometna re- 
nes 4 atlca Španije premagala da- 
bii0 Argentino z 1:0. Srečanje ni 
so ,P°.sedno zanimivo, zmagali pa
dločn^ aŽen° ®panci k> S<1 M!* ^
"1'CkoV( U

So

v napadalnih akcijah 
lm ko so se Argentinci sami 

z zapletenimi poda-
ou 04 sredini igrišča. Američani 
hikria Pabab te v drugem polčasu 
S* Pa niso bili nevarrn. 

jUbV»i ci. .b°d° V sredo igrali proti 
tekmi ie vderaj v lepi
tooj^ Prisilila Anglijo k delitvi

JANIJA; Tribar, Luis, Gallego,
or*°, Benito, Irureta, Pirri (Lo

SREČANJE POLET - BOR

Prekinitev zaradi dežja
Polet — Bor 33:25 (25:5)

POLET: Pegan, Race, Parovel, 
Čok, Perko, Simčič, Košuta 2, Sie- 
ga, Mazzucca 3, Tomažič, Bruno 
Furlan 8, Volk 2, Renato Furlan, 
Bufon, Žerjal (k) 8.

POLET: Sosič (k) 5, Daneu 4, 
Ferluga 4, Kalin 9, Taučer 6, Ška-

SODNIK: Lakovič.
PROSTI METI: Polet 5:10, Bor 

5:12.
V sredo sta se na Opčinah, na 

dokaj spolzkem igrišču, spoprijeli 
v prijateljski tekmi naraščajniški 
ekipi Poleta in Bora. Zaradi de
ževnega vremena in spolzkega igri
šča je bilo vsako obvladanje žo
ge skoraj nemogoče in igralci so 
se le s težavo premikali po igrišču. 
Vseeno pa je obema trenerjema 
tekma koristila, saj so prišle na 
dan številne napake« ki ju bosta 
morala nujno odpraviti. Mislimo 
predvsem na obrambo, saj st> bili
v tem tako polgtovcj kot borovci
pomanjkljivi)'«***^

"Tekma se^je začela v znamenju 
premoči domačinov. «Plavi» so bili 
v težavah predvsem v metih na 
koš, saj so v prvem delu dosegli 
le 9 točk. Poletovci so tedaj spro
ščeno igrali v napadu, nekoliko 
slabši pa so bili v obrambi. V dru
gem polčasu je bilo srečanje bolj 
izenačeno in borovci so nadokna
dili nekaj točk zaostanka. Manj
kalo je še nekaj minut do konca: 
zaradi dežja pa sta trenerja spo
razumno prekinila srečanje.

b. 1.

OB OTVORITVI NOVE TELOVADNICE

V Nabrežini zanimivi 
košarkarski tekmi
Igralci Bora, Poleta in Kontove- 
la bodo branili barve ZSŠDI

V soboto, 14. oktobra ob 11. uri do 
otvoritev nove občinske telovadnice v 
Nabrežini. Stavba, ki ima površino 
nad 900 kv. m, je zgrajena na pod
ročju kamnolomov, v njej bo pro
stora za več sto gledalcev. Na raz
polago bo učencem osnovnih in di
jakom srednjih šol občine Devin - Na
brežina. S tem so odpravili občutno 
pomanjkanje primernih prostorov za 
telovadbo šolske mladine, ki je bila 
doslej primorana telovaditi v zasilnih 
in popolnoma neprimernih prostorih.

Ne smemo pozabiti, da v občini 
delujejo tudi številna športna zdru
ženja. Nekatera od teh sodijo med 
najboljša v deželnem in celo v dr
žavnem merilu. V novi telovadnici bo
do med drugimi -lahEo nastopala ko
šarkarska in odbojkarska moštva V 
njej bodo tudi lahko odigrali važne 
mednarodne tekme.

Telovadnica je primerna tudi • za 
druge športne panoge, kot sta na 
primer namizni tenis in telovadba. To 
je prvi del večjega športnega kom
pleksa. Okrog nje bodo namreč kas
neje zgradili plavalni bazen, teniška 
igrišča ter igrišče za košarko in od
bojko. S to stavbo stopa občina De
vin - Nabrežina v ospredje deželne 
športne dejavnosti. Zamisel o telo

vadnici je občinska uprava izpeljala 
z znatnim finančnim naporom. Vsi, 
ki so delali za njeno postavitev, so 
lahko nanjo upravičeno ponosni.

V okviru otvoritvenih slovesnosti bo
sta na sporedu tudi dve košarkarski 
tekmi, na katerih bosta nastopili iz
brani reprezentanci minibasketa (let
niki 1960 in 1961) ter kadeti (letniki 
1956 in mlajši).

Reprezentanca ZSSD1 v minibasKetu 
bo v nedeljo, 15. oktobra, igrala ob 
10. uri proti najmočnejši ekipi v 
Trstu, proti Inter 1904. Tekma bo 
torej zelo važna za slovenske ko
šarkarje in bi morala biti tudi teh
nično. zanimiva.

V reprezentanco pa so izbrali na
slednje igralce: Bor (Bojan Tomažič, 
Rado Race in Bruno Furlan), Polet 
(Valter Sosič, Egon Malalan, Evgen 
Danev, Pavel Ferluga, Jurij Škabar, 
Marko Rismondo) Kontovel (Klavdij 
in Ivo Starc, Mauro čok, Marko Ban).

Ta reprezentanca bo imela jutri, 
ob 18.30, skupni trening v telovadnici 
v Ulici Caravaggio, kjer bodo trenerji 
vseh treh ekip izbrali deset najbolj
ših. Ti bodo namreč nastopih v Na
brežini. Obenem pa bo ZSŠDI igrala 
tudi proti naraščajnikom Kontovela.
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OD DANES DO NEDELJE V BEOGRADU

Košarkarski turnir 
jugoslovanske TV

Nastopale bodo peterke Jugoplastike, 
Crvene zvezde, Simmerithala in Ignisa

BEOGRAD, 12. — Jutri se bo 
pričel v Beogradu velik košarkarski 
turnir, ki ga vsako leto prireja ju
goslovanska televizija. Poleg Jugo
plastike in Crvene zvezde bosta 
nastopala tudi italijanska kluba 
Ignis in Simmenthal. Ponovil se bo 
praktično spopad med štirimi naj
boljšimi peterkami lanskoletne se
zone. V finalnih tekmah za evrop
ske pokale je lani Simmenthal

premagal Crveno zvezdo v Solunu, 
Ignis pa je odpravil Jugoplastiko v 
Tel Avivu.

Spored:
13. oktobra: Jugoplastika — Sim

menthal in Crvena zvezda — Ignis.
14. oktobra: Crvena zvezda — Ju

goplastika in Ignis — Simmenthal.
15. oktobra: Ignis — Jugoplastika 

in Simmenthal — Crvena zvezda.

V petem kolu se bo Vesna spopri
jela z Demacorijem Sodec po do
sedanjih rezultatih bi morali Kri
žani brez velikega truda osvojiti 
obe točki.
REZULTATI:

Roianese — Cremcaffe 1:4
Libertas S. Marco — Gaja 1:3 
Campanelle — Vesna 0:0
Giarizzole — Edera 6:0
Demacori — Rosandra 0:2

LESTVICA:
Cremcaffe 7, Gaja in Giarizzole 

6, Libertas S. Marco, Campanelle 
in Rosandra 5, Vesna 3, Roianese 
2, Demacori 1, Edera 0 
Pari prihodnjega kola:

Vesna — Demacori 
Cremcaffe — Libertas S. Marco 
Edera — Campanelle 
Roianese — Giarizzole 
Gaja — Rosandra 

B skupina
Primorje je imelo v nedeljo edin

stveno priložnost, da ostane samo 
na vrhu lestvice. Njegov nastop 
pa je bil povsem nesrečen Potem, 
ko so Prosečaru dvakrat vodih, 
so jih nasprotniki prav na koncu 
dohiteli in zmagali. Dodati mora
mo še, da je sodnik v prvem pol
času razveljavil povsem pravilen 
gol G. Husuja. Libertas TS je ta 
ko sam obdržal prvo mesto, «rde- 
če - rumeni», pa so zdrknili na 
tet jo stopnico.

Union je zabeležil letos že tretji 
poraz. V štirih odigranih tekmah 
so osvojili Podlonjerci samo točko 
in s tem so trenutno na zadnjem 
mestu. Napadalci so doslej dosegli 
le dva zadetka, njihov vratar pa 
je klonil že desetkrat.

Libertas Sv. Sergij in Libertas 
iz Rocola sta presenetila z zma
gama nad S. Giovannijem, oz. Don 
Boscom.

V nedeljo se bo spoprijelo Pri
morje z ekipo Opicina Supercaffe. 
Tekma bo zelo privlačna, kajti o- 
be enajsterici merita na vstop v 
finale. Če bodo igrali Prosečani 
tako, kot so igrali proti Libertasu 
TS, bodo brez dvoma želi uspeh. 
Union bo počival.
REZULTATI:

Libertas TS — Primorje 3:2 
O. Supercaffe — Union 4:0 
L. Sv. Sergij — S. Giovanni 1:0 
L. Rocol — Don Bosco 1:0 
Costalunga je počivala 

LESTVICA *
Libertas TS 6, Opicina Supercaf

fe 5, Primorje, S. Giovanni in Li
bertas Rocol 4, Costalunga in Don 
Bosco 3, Libertas Sv. Sergij 2, 
Union 1.
Pari prihodnjega kola:

S. Giovanni — Costalunga 
Primorje — Opicina Supercaffe 
Don Bosco — Libertas Sv. Sergij 
Libertas TS - Libertas Rocol 
Počitek: Union.

Kadeti pa bodo v nedeljo, 15. ok
tobra, igrali ob 20. uri proti Lloydu 
Adriaticu. Za to tekmo bodo za re
prezentanco ZSŠDI prišli v poštev 
naslednji igralci: (Polet) Robert Gan
tar, Edi Kraus, Egon Guštin, Edi 
Doienc, Edi Sosič, Loris Tavčar, 
(Bor) Edi Košuta, Valter Vatovec in 
Leonard Koren. Trije borovci, ki bi 
tudi sestavljali reprezentanco (Karel 
Ražem, Robi Klobas in Mauro Fran- 
cia), pa ne morejo nastopati zaradi 
poškodb.

Lloyd Adriatico sodi med najboljše 
peterke naše dežele in za naše ko
šarkarje bo to srečanje torej pomemb
na preskušnja.

b. L

AVTOMOBILIZEM

MADRID, 12. V prvi etapi 
mednarodnega avtomobilskega ral 
lya po Portugalski se je smrtne 
ponesrečil eden izmed tekmovalcev, 
Jose Amaud, ki je zaradi spolzke 
ceste zavozil v neko drevo. Etapno 
zmago pa je odnesel francoski par 
Nicolas — Todt.

lih srečanjih je Edera premagala REZULTATI:
Stock, Giarizzole pa Rosandro.

V prihodnjem kolu se bo Breg 
srečal z Giarizzolami. Tržačani so 
sedaj še edina ekipa, ki lahko pre
preči našim fantor osvojitev konč
nega prvega mesta Skupni na
sprotniki Brega in Giarizzol so bili 
Edera, Rosandra m Costalunga. 
Brežani so dosegli proti tem eki
pam rezultate 9:0, 6:0 in 4:0, Gia
rizzole pa 1:0, 2:1 in 2:0. Iz tega 
je razvidno, da imajo «plavi» po
vsod boljši količnik v golih kot 
nasprotniki. Če bodo tudi tokrat 
zaigrali dobro, bodo brez težav o- 
svojili obe točki.
REZULTATI:

Rosandra — Giarizzole 
Costalunga — Breg 
Edera — Stock 
Cremcaffe je počival. 

LESTVICA:
Breg 8, Giarizzole 6, Costalun

ga 4, Cremcaffe, Rosandra in E- 
dera 2, Stock 0 
Pari prihodnjega kola:

Rosandra — Cremcaffe 
Giarizzole — Breg 
Stock — Costalunga 
Počitek: Edera.

1:2
0:4
4:1

ZAČETNIKI
Breg je v soboto zgubil tekmo 

proti ekipi Esperia Pio XII. Po
raz naših najmlajših zastopnikov v 
mladinskih nogometnih prvenstvih 
je bil povsem nezaslužen Zmagi 
gostov je botroval sodnik, ki je raz
veljavil povsem pravilen zadetek 
«plavih».

Prihodnji nasprotnik Brega bo S. 
Giovanni. Nasprotniki so zelo ne
varni, saj so bre- težkoč prema
gali vodečo Muggesano, zato bo 
naloga Brežanov izredno težavna.

1:4
0:1
1:2
1:0

Zaule — Ponziana 5:2
O. Supercaffe — lriestina 0:3 
Libertas Rocol — Tergeste 4:0 
Giarizzole — Libertas TS 3:0 
Muggesana — S. Giovanni 
Breg — Esperia Pio XII 
Fortitudo — Rosandra 
Fortitudo — Ponziana 

LESTVICA:
Triestina 4, Rosandra, S. Gio

vanni in Giarizzole 3, Muggesana, 
Libertas TS, Esperia Pio XII., Zau
le, Ponziana, Libertas Rocol 2, 
Breg 1, Tergeste, Opicina Supercaf
fe in Fortitudo 0.
Pari prihodnjega kola:

Esperia Pio XII. — Rosandra 
S. Giovanni — Breg 
Libertas TS — Muggesana 
Tergeste — Giarizzole 
Triestina — Libertas Rocol 
Ponziana — Opicina Supercaffe 
Zaule — Fortitudo M. K.

NOGOMET

RIM. 12. — Italijanska nogomet
na reprezentanca «under 23» bo 
igrala 22. oktobra v Veroni proti 
B reprezentanci Švice.

ODBOJKA

OD JUTRI DALJE

23 ekip v borbi 
za točke v B ligi

RIM, 12. — V soboto se bo pri
čelo italijansko moško odbojkarsko 
prvenstvo B lige. Nastopalo bo 23 
ekip, ki so razdeljene v dve sku
pini. Po odstopu šesterke Sesteseja 
je niso nadomestili z drugo ekipo. 
V A skupini je največji pretendent 
za prestop v A ligo padovska Pe- 
trarca, kj ima v svojih vrstah tudi 
nekdanjega kapetana poljske re
prezentance Ambrozjaca. Za Petrar- 
co pa ni drugih ekip, ki bi lahko 
upale na zmago.

V B skupini starta kot največji 
favorit šesterka Ariccde, ki bo slo
nela v Glavnem na Američanu War- 
dropu in pa na ceh vrsti mladih. 
Najnevarnejši tekmec mavijske eki
pe pa bi morala biti Ex Aluimi San 
Gabriele. V A skupini bodo iz
padle tri ekipe, v B pa le dve, ker 
je Sestese odstopil.

B SKUPINA: Ariccia VC, Canot- 
tieri, Carabinieri Palermo, CUeL 
Normanni, Cus l’Aquila; Esercito 
Napoli, Ex Alunni San Gabriele, I 
Falchi Aversa, US Palermo.

A SKUPINA: Alessandria VBC, 
Cus Milano, Cus Venezia, Ferroni 
Verona, Gramsci Reggio, Griffi 
Bergamo, Olimpia Vercelli, Petrar- 
ca Padova, SPEM Faneza, Termo- 
shell La Torre, Unipol Villa d'Oro, 
Vigor Collemarino.

V B skupini bo nastopal s še- 
sterko Esercito Napoli tudi nekdanji 
borov odbornik Žarko Uršič, ki slu
ži trenutno vojaški rok.
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TENIS ROMUNIJA. ZDA
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OBVESTILA
SPDT vabi mladince tekmoval

nega odseka (letnika 1960 in sta
rejše), da se udeležijo treninga 
in tekmovanja na rekreacijskem 
zemljišču v Bazovici. Zbirališče 
pred gostilno «Pri Pošti* ali ne
posredno na kraju treninga ob 
14.30 danes popoldne. Vabimo po
sebno mladince, ki so se udeležili 
poletnega smučanja.

Proseške otroke vabimo, da se 
udeležijo 4. mladinskega izleta 
(predsmučarski trening), ki bo 15. 
oktobra. Zbirališče ob 13.30 na 
Križadi.

Otroke iz mesta vabimo, da se 
15. oktobra zberejo ob 10. uri na 
rekreacijskem zemljišču v Bazo
vici za predsmučarski trening.

NARAŠČAJNIKI
Breg nadaljuje z izredno serijo 

pozitivnih rezultatov. V zadnjem 
nastopu so Brežani premagali Co- 
stalungo s 4:0. S tem se je število 
zadetkov, ki so jih dosegli «plavi» 
povišalo na 27, medtem ko je vra
tar Ota še nepremagan. V osta-

športno društvo Primorec (Trebče) 
sklicuje REDNI OBČNI ZBOR v 
soboto, 14. oktobra ob 20.30 v Ljud
skem domu v Trebčah. Dnevni red: 

poročilo predsednika, 
poročilo tajnika, 
poročilo blagajnika, 
volitve novega odbora, 
razno.

Odbor.

Vratar Campanel je v nedeljo večkrat s težavo odbil strele Brežanov

Danes v Bukarešti 
za Davisov pokal
Organizatorjem srečanja povzroča preglavice slabo vreme

BUKAREŠTA, 12. — Jutri se bo 
Bukarešti pričel finalni teniški 

dvoboj za Davisov pokal. To je prvič, 
da je finale v neki vzhodni državi, 
potem ko sta dolga leta prevlado
vali v tem tekmovanju le Avstr- 
lija in ZDA. Američani bodo jutri 
nastopali proti presenetljivim Ro
munom, ki računajo najbolj na Na- 
staseja Romunski igralec je postal 
zelo znan posebno po zmagi na tur
nirju v Forrest Hillsu in po kva
lifikaciji v finale v Wimbledonu, 
kjer je bil boljši od njega le 
Američan Smith. Oba igralca se 
bosta srečala tudi v Bukarešti.

Danes so izžrebali tudi pare, ki 
bodo nastopali od jutri do nedelje 
na stadionu Progresula:
1. dan: Nastase (Rom) — Smith 

(ZDA), Tiriac (Rom.) - Gor- 
man (ZDA);

2. dan: Tiriac in Nastase (Rom.) 
— Van Dillen in Smith (ZDA);

3. dan: Smith (ZDA) — Tiriac
(Rom.), Nastase (Rom.) — Čar
man (ZDA).

Sodnik bo Argentinec Enrique 
Moreš.

Najvažnejše srečanje bo vseka
kor dvoboj Nastase — Smith, ki 
bo takoj prvi dan odločilno vpli
val na končni izid tekmovanja. Sre
čanje med obema najboljšima te
niškima igralcema sveta bo v bi
stvu ponovitev wimblendonskega fi
nala, v katerem je zmagal Ameri
čan v petih setih.

Precejšnjo oviro pa predstavlja 
za prireditelje slabo vreme, saj že 
nekaj dn-i neprestano dežuje in so 
vsa igrišča razmočena, tako da ni 
mogoče niti trenirati.

Dvoboj si bo ogledalo veliko šte
vilo gledalcev, ki so že prispeli z 
letali iz vse Evrope.

Zanimanje za košarko 
v Italiji narašča

RIM, 12. — Italijanska košar
karska zveza je izvedla anketo, ki 
je pokazala, da se je v zadnjem 
desetletju košarkarsko udejstvova
nje v Italiji skoraj potrojilo. V 
tekmovalni sezoni 1961 - 62 je na
stopalo 1811 peterk; lani pa kar 
4863. štirikrat pa se je povečalo 
število igralcev (od 22.645 na 
90.720).

Rezultate ankete so danes ob

razložili na tiskovni konferenci, na 
kateri je bil prisoten tudi minister 
za mladinske probleme Caiati. Naj
večji vpliv pa je imel na tako 
velik razvoj košarke minibasket, 
ki je v lanski sezoni imel vpisa
nih 1740 ekip s preko 27 tisoč 
mladimi tekmovalci. V resnici pa 
je bilo mladih košarkarjev skoraj 
trideset tisoč, kajti zaradi posebnih 
pravil jih je bilo vpisanih le zelo 
malo. Povečalo pa se je tudi šte
vilo gledalcev, katerih je bilo lani 
v A ligi preko 360 tisoč, leta
1965 - 66 pa 250 tisoč.

SOFIJA, 12. — V nadaljevanju 
ženskega evropskega košarkarskega 
prvenstva v Bolgariji so dosegli 
naslednje rezultate:

A SKUPINA:
SZ — Italija 93:37, Madžarska — 

Jugoslavija 64:46, Romunija — Polj
ska 47:46, Jugoslavija — Romunija 
61:52, SZ - Madžarska 73:39, 
Poljska - Italija 43:36.

B SKUPINA:
Nizozemska — Avtrija 62:55, Bol

garija — Vzh. Nemčija 63:55, ČSSR 
— Francija 54:36, ČSSR - Avstri
ja 79:56, Bolgarija — Nizozemska 
53:38, Francija — Vzh. Nemčija 
58:43.

V A skupini vodi Sovjetska zve
za pred Romunijo in Madžarsko, 
medtem ko je jugoslovanska repre
zentanca na četrtem mestu, Italija 
pa je zadnja.

V B skupini pa je na prvem 
mestu ČSSR pred Bolgarijo in 
Francijo.

Današnji rezultati:
A skupina: Madžarska — Poljska 

52:47, Romunija — Italija 46:38.
B skupina: Francija — Avstrija 

72:48, Vzh. Nemčija — Nizozemska 
54:53.

BENETKE, 12. - Košarkarska 
ekipa Spliigen Bock je premagala 
Snaidero s 77:72 v tekmi veljavni 
za italijansko - jugoslovanski pokal.

VIDEM, 12. — Ameriški košar
kar David Hall, star 22 let. bo V 
letošnji sezoni nastopal za videm
ski Snaidero v italijanski košar
karski A ligi. Drugi Američan, ka
terega so Videmčani nameravali 
vključiti v svojo ekipo, pa se je 
vrnil domov, v ZDA.

HD
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sem našel lektorja Lacroixa. Sedaj mi je lahko
“N milo - - . .. - -----------------------------------g0v. brilo za drago. Po vrnitvi iz Francije sem namreč v nje- 

in družbi malce pikro pripovedoval o razsulu »nepremagljive 
klavne francoske armade«. Zdaj mi je pa on prav tako malce 

j0 rekel: «Tudi jugoslovanska armada se je ponašala s svo-
^jo. pa so jo razbili še prej kot francosko.«

Priznati moram, da sem čutil, ko sva se peljala v Pono- 
viče, v sebi nemir, kot sem ga spoznal posebno pozneje pri 
marsikateri ilegalni akciji. Tudi prof. Lavrič je verjetno občutil 
isto, čeprav je kot ponavadi v težkih trenutkih našel izhod v 
prisrčnem humorju.

Do Ponovič nisva srečala nobenega tujega vojaka. Nedaleč 
od Litije sva pobrala šepavca, ki se je iz naše vojske vračal 
domov. Po najinih pojmih je bil stoodstoten invalid, kljub temu 
pa je bil mobiliziran v prvo bojno črto.

V Ponovičah smo se hitro sporazumeli, saj so se me spom
nili, pa tudi profesorja Lavriča so poznali kot uglednega držav
ljana. Naložila sva vse, kar je bilo vrednega, in se odpeljala.

Na poti iz Ponovič v Litijo smo srečali mojega sošolca dr. 
Metoda Mikuža, ko se je s svojim župnikom po opravljeni maši 
mimo sprehajal, kot da se nič hudega ne dogaja. Zame je bilo 
to nepojmljivo. Rušita se država in vojska, onadva pa, kot 
da ni nič.

oau ju rakuni at; picj
sfcriiu pog°v°ru na štiri oči sem prof. Lavriču povedal, kje so 
'jem- instrunienti. Dejal sem, da bi bilo škoda, če bi nmporab- 
tw7 ležali v kleti, ko bi jih vendar tako nujno potrebovali v 

& neopremljeni kirurški kliniki. «Kaj, ko bi jih šli iskat? 
*j^ved sem nemško okupacijo Pariza in vem, da vlada v prvih 
vobri?rav7'aPrav brezvladje, seveda, če izvzamemo neposredne 

Jaske akciio rvirnnntnrbi Stara oblast 1e izginila, noveakcije~protfokupatorju. Stara oblast je izginila, nove 
^ & ni, vojaška pa se še ne znajde v civilnih zadevah.

prekrasen, velik osebni avto...» 
trvtacl"‘ VJJ J® b41 za to. Zmenila sva se naslednje jutro. KakšnaJ© Liu.1 ZM LO. /JIIiCUiii.it* J-------------------------------------—

ga je vodila pri tej tvegani odločitvi? Saj je šlo vendar 
^ material. Lepaki so že grozili s smrtno kaznijo tistim, 
^ j* 8a n® izročili italijanski vojski kot vojni plen. Ali je bil 
bo\2lezan 8 komunistično partijo, ki se je pripravljala na bor- 
klhUk°^ okuPatorju, ali je mislil le na svojo še neopremljeno

V Litijo dotlej ni bilo niiti Nemcev niti Italijanov. Ljudje 
so ugibali, kdo bo prišel.

Nazaj grede se nama je kar samo smejalo. Kako enostavno 
in lahko nama je pravzaprav šlo! Ko pa sva se bližala Ljubljani, 
se je profesor Lavrič nenadoma zresnil.

((Dvema sovražnima vojskama sva ušla, a ne vem, če bova 
ušla iblajtarjem.«

Na vseh vpadnicah v Ljubljano so tokrat namreč stale mit
nice. Mitničarji so podnevi in ponoči pregledovali vse, ki so 
prišli v mesto. Potniki so morali za določene stvari plačati 
mitnino. Tiste, ki so se pripeljali z vlaki, so čakali mitničarji 
na ljubljanskih postajah. Spominjam se, kako si je moja tete 
iz Bele krajine privezala gnjat pod krilo, pa jim jo je komaj 
odnesla, šele drugo ali tretje leto po svobodi so na izrecno zah
tevo tovariša Kidriča odpravili to za mesto donosno, za vse 
obiskovalce pa prekleto ustanovo.

Profesor Lavrič je bdi kot kirurg in lovec poznan po vsej

Ljubljani, Notranjski in Sloveniji. Poznali so ga revni in bogati, 
študirani in neuki, kmetje in delavci in seveda tudi mitničarji.

«če je v službi moj dober znanec, bova ušla tudi iblajter- 
jem, če ne, pa ne vem, kako bo,» mi je šepnil.

že od daleč je zelenec — mitničarji so nosili sivo zelene 
uniforme — pozdravljal profesorja Lavriča: «Kaj že z lova, 
tako zgodaj in še v teh časdh!« Bil je pravi. Ne da bi se do
taknil deluxa, naju je pustil v mesto. Kako nama je odleglo!

S strahom sva namreč opazila, da so imeli mitničarji že 
dodeljeno italijansko stražo.

Zapeljala sva naravnost pred novo kirurško kliniko. Profe
sor Lavrič je poklical svojo prvo instrumemtarko sestro Livijo 
in hitro smo razložili dragoceni tovor. Potem nama je ukazal: 
»Zdaj ga spravita, kakor veste in znata,« in se brž odpeljal.

Sestra Livija je poznala vse kotičke nove kirurgije kot svoj 
žep, saj je spremljala njeno rast od prve opeke. Našla sva 
primemo skrivališče. Kar žarele so ji oči, saj takega bogastva 
instrumentov dotedaj še ni videla.

Instrumente, ki jih klinika še ni imela, sva takoj vključila 
v obstoječi instrumenten j, ki ga je sestra Livija z muko sprav
ljala skupaj kot tička gnezdo.

Kljub temu pa nama je ostalo dovolj instrumentov za tri 
kirurške oddelke. Skrila sva jih.

DR. PETER DERŽAJ

Zagotovo vem, da me je obiskal dr. Peter Deržaj še pred 
napadom Nemčije na ZSSR, torej pred 22. junijem 1941.

Dr. Deržaja sem spoznal zadnje leto, ko sem študiral me
dicino v Beogradu.

študent, ki ni bil doma v Beogradu, Je najceneje in naj
ugodneje stanoval v Akademskem kolegiju kralja Aleksandra. 
Sobice so bile za dva, pozimi prijetno kurjene, zajtrk, kosilo, 
večerja, kopanje, pranje in šivanje perila, vse je balo v hiši

Luč so ugasnili opolnoči in jo zopet vklopili ob štirih zjutraj. 
Obiskov od zunaj, moških in ženskih, sploh ni bilo. Idealni 
pogoji, če si živel samo za študij.

Slovence, ki nismo poznali v jetra srbskih političnih raz
mer, oni pa ne naših, je uprava doma imela samoumevno za 
državnotvoren element. Zato ni bilo vprašanje, da bi Slovenca 
ne sprejeli, če je zaprosil za to.

Pri študentu Deržaju pa se je zataknilo. Za sostanovalca 
je dobil Makedonca, ki je bil politični provokator, že prvo noč 
skupnega bivanja je pripravil Deržaja do tega, da ste začela 
govoriti o dinastiji. Deržaj mu je prostodušno zaupal svoje 
prepričanje, ki je bilo že takrat vse prej kot monarhistično.

Naslednji dan ga je že navsezgodaj poklical upravnik doma 
in ga po temeljiti lekciji nagnal. Dobesedno mu je ponovil 
stavke, ki jih je govoril preteklo noč sostanovalcu. Da bi za
kril in zavaroval svojega agente je seveda vrgel iz doma tudi 
Makedonca. Da je bilo tako in nič drugače, smo ugotovili, ko 
smo pretehtali in celo preizkusili vse možnosti, kako bi uprav
nik mogel izvedeti na drug način za inkriminirani razgovor.

Slovenci smo bili zaradi tega močno prizadeti. Hoteli smo 
dom demonstrativno zapustiti, ker smo teke metode smatrali 
za policijske in nedostojne za akademski dom. Bi že kje drugje 
v Beogradu dobili stanovanje, čeprav ne pod teko ugodnimi 
pogoji. Zaradi čisto ekonomskih nesoglasij pa je stvar padla 
v vodo.

Nekaj tednov po italijanski okupaciji Ljubljane me je to
rej obiskal Peter Deržaj, zdaj že doktor medicine, in želel go
voriti z menoj na samem.

Dobro se spominjam bistvenih stvari tega razgovora.
((Govoril bom naravnost. Po marsikateri tvoji izjavi sodimo, 

da si organiziran komunist.«
«Ne, nisem,« sem mu odgovoril.

fNadaljevanje sledi)

I



Uredništvo TRST Ul. Montecchi 6/11 PP 559 Telefon 793 808 794 638 
Podružnica GORICA Ul. 24 Maggio 1/1 Telefon 83382
Uprava TRST Ul. Montecchi 6/11 Telefon 795 823
Oglasni oddelek TRST Ul. Montecchi 6/111 Telefon 761 470
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PRIMORSKI DNEVNIK
Stran 6 13. oktobra 1972

Za SFRJ Tekoči račun pri Narodni banki v Ljubljani 50101-603-45361
«ADIT» ■ DZS Ljubljane Gradeče 10/11 nad. telefon 22 207

Oglasi Za vsak mm v višini enega stolpca trgovski 200. finančno *
upravni 300, legalni 400. osmrtnice n sožalia 200 ur »Mali oglasi* 
80 lir beseda Oglasi za tržaško in goriško pokrajino se naročajo pri 
oglasnem oadelkp ali uDre'^ Iz vseh drugih pokrajin Italije pri SP.L
Glavni urednik Stanislav Renko
Odgovorni urednik Gorazd Vesel Izdaja in tiska ZTT • Trsf

Tiskovna konferenca 
koroških Slovencev

(Nadaljevanje s 1. strani)

ja. Glede na to, da je njihov ta
kratni nekaznovani nastop proti u- 
stavnemu zakonu uspel, so se oči- 
vidno odločili, da bi dosegli razve
ljavitev zakona o krajevnih napi
sih z enakimi protizakonitimi akci
jami. Na žalost tudi v tem prime
ru policija doslej še ni ukrepala. 
To je tem manj razumljivo, ker je 
ista policija nastopala z naravnost 
nerazumljivo ostrino proti sloven
skim mladincem, ki so dodali slo
venske napise in s tem hoteli opo
zoril na zamudno izvajanje določil 
državne pogodbe v prid slovenski 
narodnostni skupnosti. Policija je 
takrat takoj vse ovadila, čeprav 
ni šlo nikakor za upor zoper kak 
zakon, temveč samo za kaznivo de
janje poškodbe tu,e lastnine. V 
konkretnem primeru bi znašala ško
da približno 110 šilingov.

V pričo sedanjega terorja na 
cesti, številnih groženj zoper slo
vensko narodnostno skupnost, v 
pričo upora zoper ukrepe oblasti 
in proti zakonom, vpričo žalitev 
in groženj proti najvišjim pred
stavnikom države in dežele pred 
očmi policije, je docela razumlji
vo, da se koroški Slovenci danes 
bojijo, v tem položaju, za svoje 
življenje in svoje imetji/. Zaradi 
tega zahtevajo, da se z vsemi za
konitimi sredstvi končno postopa 
proti vsem hujskačem. Koroški 
Slovenci odločno zahtevajo prepo
ved vseh organizacij, ki so zdaj 
javno pokazale, da hočejo s svo
jim delovanjem odvzeti slovenske
mu prebivalstvu, kot narodni manj
šini, njegovo samobitnost in nje
gove pravice.

Mi koroški Slovenci se nikakor 
ne damo ustrahovati od terorja in 
nasilnih groženj. Z vso odločnostjo 
bomo zahtevali popolno uresničitev 
vseh določil državne pogodbe o 
ohranitvi našega obstoja in nemo
tenem razvoju slovenske narodnost
ne skupnosti. Doslej smo zares 
pokazali potrpežljivost, kljub po
časnemu, zamudnemu in nepopol
nemu izvajanju določil člena 7 in 
ponovno izrazili ter dokazali pri
pravljenost za sporazumno reše
vanje odprtih vprašanj. Mi odkla
njamo metode terorja in nasilja. 
Mi nočemo Irske in tudi nobenega 
torišča terorizma v osrčju Evro
pe, mi zahtevamo učinkovito za
ščito za našo narodnostno skup
nost in vse pravice, ki nam gredo 
po državni pogodbi.

Zadnji dnevi so pokazali, da u- 
gotavljanje manjšine ni samo ne
primerna pot za reševanje odprtih 
vprašanj, temveč, da bi privedlo 
gotovo do novih terorističnih akcij, 
da bi še bolj pritiskali na sloven
sko narodnostno skupnost. V ta
kih razmerah sta obe osrednji or 
ganizaciji z vsemi priključenimi 
zvezami in društvi na svoji vče
rajšnji seji soglasno sklenili, da 
bosta spravili problem pred med
narodni forum;*.

Diskusija in vprašanja ter sa
ma udeležba na današnji tiskovni 
konferenci potrjujejo, da so koro
ški dogodki, napad na slovensko 
manjšino in gonja proti deželnemu 
glavarju dr. Simi, proti socialistič
ni vladi in socialistični stranki, ka
kor tudi enoten nastop koroških 
Slovencev, diplomatski posegi Ju 
goslavije ter izrazi solidarnosti z 
bojem slovenske manjšine na Ko
roškem, imeli velik odmev in vzbu
dili pozornost tudi med krogi, ki 
so doslej ignorirali sam obstoj te 
narodnostne manjšine.

Tiskovne konference se je nam 
reč udeležilo nad 40 časnikarjev 
in posebnih dopisnikov tiskovnih 
agencij iz Avstrije, Jugoslavije in 
Italije, radia Celovec, Ljubljana m 
Trst, potek konference pa so sne 
mali. za ljubljansko RTV in za av
strijsko televizijo.

Avstrijske časnikarje, zlasti ce
lovške, je predvsem zanimalo, na 
kateri mednarodni forum se bodo 
koroški Slovenci pritožili, ugotovili 
pa so tudi, da bi bilo končno ven 
darle koristno navezati dialog med 
slovensko manjšino in nemško ve
čino na Ko-oškem.

Na zadevno vprašanje našega do
pisnika je dr Franci Zvvitter od 
govoril: »Popolnoma upravičeno in 
utemeljeno lahko govorimo o teror
ju proti slovenski manjšini na Ko
roškem. Naši ljudje so ogorčeni in 
zelo zaskrbljeni spričo zadržanja 
varnostnih organov ter zahtevajo, 
da oblasti stopijo na prste šovini 
stičnim skrajnežem. Na skupni se 
ji, ko smo soglasno odobrili pro
testno resolucijo, so odborniki po
drobno poročali o hudih primerih 
v raznih krajih Dobili smo že ne 
kaj dokaznega gradiva in ga bo
mo še dopolnili ter priložili pro
testni resoluciji Vso zadevo pa 
bomo prijavili tudi notranjemu mi
nistrstvu*.

Na vprašanje odgovornega ured
nika Novega lista iz Trsta je dr. 
Reginald Vospernik dejal, da vzro
ki nemške nacionalist’čne nestrpno
sti segajo v zgodovino in sedanjost, 
da so nemški nacionalisti nervozni, 
ker se njihove sanje o izginotju 
slovenske manjšine ne uresničujejo 
tako hitro, kot bi si želeli 

Zanimiv in pomemben ie bil tu
di odgovor, ki ga je dal dr. Va
lentin Inzko na vprašanje dunaj
skega dopisnika jugoslovanske ti 
skovne agencije Tanjug Dr Inzko 
je namreč dejal, da koroški Slo
venci zelo pozitivno ocenjujejo iz 
jave kanclerja Krc iškega ki se 
je zavzel za popolno izvajanje čle 
na 7 državne pogodbe.

Prav tako je dr. Inzko izrekel pri
znanje deželnemu glavarju dr. Simi 
za pogum, ki ga je pokazal te dni in 
za njegovo politiko evropskega pome
ri«. Možno je, da bo socialistična

stranka na prihodnjih volitvah naza
dovala, v daljšem roku pa se bo to 
pozitivno izražalo. To vam rečem kot 
član avstrijske ljudske stranke, je pri
pomnil dr. Inzko.

Dr. Pavle Apovnik je med drugim 
dejal, da so desničarske sile izkori
stile proslavo obletnice plebiscita in 
izgrede proti slovenski manjšini zato, 
da se izven parlamenta zaženejo proti 
levici in socialistični vladi. Dr. Franci 
Zvvitter je izjavil, da predstavnikom 
slovenskih organizacij ni še znano, da 
bi bili krivci aretirani in prijavljeni 
sodišču, ali pa da bi poklicali na od
govornost kakšnega policista, ki je 
stal ob strani križem rok, in celo 
zaploskal, ko so člani šovinističnih 
tolp odstranjevali dvojezične napise, 
kršili veljavne predpise ter pijani yo- 
zili avtomobile po cestah in mestnih 
ulicah. Policaji so imeli navodilo, 
da ne smejo ničesar ukrepati, sam 
šef državne policije v Celovcu dr. 
Winkler pa je celo izjavil, da razume 
ravnanje in delovanje teh skupin.

Naši koroški bratje so se sedaj ne
koliko oddahnili. V njihovem upanju 
na mirnejše in lepše dni jih utrjuje 
občutek, da niso sami in da je nji
hova pravda prišla spet na medna
rodno pozorišče. Toda, da po vsem 
tem se ne bi spet vse vrnilo na 
stari tir.

TRAGIČEN ZAKLJUČEK POSKUSA ROPA PRI PADOVI

Roparja ranila trgovca’ 
in ubila njegovo ženo
Do drugega ropa je prišlo v bližini Milana, kjer so roparji oropali podružnico banke «Credito 
Legnanese» - Dva roparja so karabinjerji ranili in prijeli, tretji pa je zbežal s plenom

PADOVA, 12. — Danes ponoči so 
neznanci v Curtarolu pri Padovi iz
vršili rop, med katerim so ubili 
ženo nekega trgovca, le-tega pa 
ranili.

Dva slabo oblečena človeka sta 
vlomila vrata garaže 40-letnega 
trgovca Salvatora Caregnata in pre
metala kuhinjo ter predsobo, kjer 
pa nista našla ničesar. Vstopila sta 
zato v trgovčevo spalnico in zahte
vala, naj jima izoči ves denar, ki 
ga ima v hiši. Trgovčeva žena, 
Angelina Fortunato, se je prebudila 
in prižgala luč na nočni omarici, 
kar je verjetno tako zmedlo ro
parja, da sta takoj segla po orožju 
in izstrelila več strelov proti po
stelji ter zadela ženo v glavo, 
moža pa v trebuh.

Kljub temu. da je bil težko ra
njen. se je mož približal do okna 
in poklical sosede na pomoč. Ro
parja sta se prestrašila in zapustila

spalnico ter odšla po isti poti, to 
je skozi garažo, in se nato hitro 
oddaljila, medtem ko so zakoncema 
že priskočili na pomoč sosedje in 
poklicali rešilni avtomobil Rdečega 
križa. Ranjenca so takoj prepelja
li v bolnišnico, kjer je Fortunatova 
dve uri kasneje umrla, mož pa bo 
okreval v tridesetih dneh.

Karabinjerji in policija so takoj 
uvedli preiskavo in iščejo roparja, 
ki sta se verjetno zatekla v okolico 
Campodarsega. Karabinjerjem po
maga skupina dresiranih psov. V 
popoldanskih urah so aretirali šest 
oseb, od katerih so dve kasneje iz
pustili.

Nekateri menijo, da sta roparja 
streljala, ker sta se bala. da ju 
bosta zakonca ob prižgani luči pre
poznala. Zato so preiskave omejili 
na bližnje vasi. Ranjenega Care
gnata so popoldne zaslišali, vendar 
je bil tako pretresen, da ni znal
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ČEPRAV GA IŠČE VSAJ 150 KARABINJERSKIH PODČASTNIKOV

Še nobene sledi za Cicnttinijem 
domnevnim pajdašem Boecaccia

Povezava med misovskim tajnikom iz Manzana, bivšim padalcem in 
prevratniškimi videmskimi krogi je iz dneva v dan bolj očitna

VIDEM, 12. — «Doslej še vedno 
nič novega*. To je odgovor, ki ga 
že več dni stalno ponavljajo pre
iskovalni organi časnikarjem, ki 
se zanimajo kako napreduje pre
iskava o tragični preusmeritvi le
tala na ronskem letališču. Carlo 
Cicuttini, ključna osebnost, ki bi 
lahko pojasnila marsikatero okoli
ščino brezupnega Boccacciovega 
podviga, se še vedno ni javil ka
rabinjerjem, čeprav je pred nekaj 
dnevi zagotovil materi, da bo to 
storil v kratkem. Po trditvah ka
rabinjerskega poveljstva v Vidmu 
Išče mladeniča, ki je izginil kot 
kafra, vsaj 150 podčastnikov, a do 
sedaj brez uspeha.

Iz dneva v dan je bolj očitno, 
da je preusmeritev »fokkerja* po
vezana s prevratniško dejavnostjo

GLOBA

39-letni gospod Michael Hesel- 
tine bo moral plačati 20 funtov 
šterlingov globe, ker ga je ma
ja letos zalotila policija ko je 
vozil s hitrostjo 160 km, na uro 
po avtocesti, kjer je hitrost ci
me jena na 115 km na uro.

Kaj je pri tem čudnega? Nič, 
popolnoma običajna, rekli bi, 
vsakdanja novica. Morda pa bi 
sodišče le moralo upoštevati o- 
lajševalno okoliščino, saj je go
spod Heseltine britanski mini
ster za letalsko industrijo in je 
torej visoke hitrosti še kar na
vajen.

TAJEN NAČRT

V ZDA prodajajo majice, ki 
imajo na hrbtu napis, kakršne
ga vidimo na sliki. Na njih 
piše: «Nixon ima tajen načrt, 
da preneha z vojno. Volil bo 
za McGoverna.»

desničarskih skrajnežev v naši de
želi in morda celo v Italiji. O 
Ivanu Biccacciu in Carlu Cicut- 
tiniju smo že obširno pisali in po
vedan, v kakšnih krogih sta de
lovala, govori se pa, da sta bila 
tudi povezana z bratoma Vincen- 
zom in Gaetanom Vinciguerro. Pr-

furlanskem glavnem mestu V iska
nju misovskega tajnika iz Manza
na so orožniki razširili preiskavo 
tudi v Ferraro, kjer ima Franco 
Freda legalno bivališče in kjer so 
prav pred kratkim organizirali od- 
bo- za solidarnost s padovskim fa
šističnim odvetnikom. Čas je, da

vi je ideolog videmske skupine preiskovalni organi napnejo vse si-
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Upamo, da bo ta načrt res 
učinkovit.

VROČEKRVNEŽ

Lepotni natečaji so precej 
priljubljeni tudi v Braziliji, kjer 
je sedaj pomlad. Nekega nate
čaja se je udeležilo mnogo le
pih deklet, ki so se v kopalni 
obleki predstavile številnemu 
občinstvu.

Nekemu gledalcu pa to ni bi
lo dovolj; hotel je pobliže spo
znati lepotice in zato je eno 
izmed njih . . . ugriznil v levo 
nogo. Morala se je zateči v 
bolnišnico, vročekrvnež pa se 
je med veliko gnečo izmuznil 
zasledovalcem.

IZPOLNJENA ŽEUA

Neapeljski zdravnik je bil ne
zadovoljen -■ neko razsodbo tam
kajšnjega sodišča in je to tudi 
jasno povedal. Sodniku je kar 
v sodni dvorani dejal: «Vi ste 
bedak, aretirajte me!*

Karabinjerji so mu izpolnili 
željo.

»Ordine Nuovo*, drugi pa je od
govorni urednik misovske »ideolo
ške* revije »Imperium*. Skoraj go
tovo je, da sta se mladeniča se
stala z bratoma Vinciguerra le 
nekaj minut preden sta odpoto
vala v Ronke. Ali je mogoče, da 
voditelja nista vedela kaj imata 
mladeniča za bregom? Dejstvo je 
tudi, da sta se v zadnjih tednih, 
preden se je Bnccaccio «odločil» 
za brezupno preusmeritev letala, 
Cicuttini in njegov prijatelj zelo 
pogosto sestajala z bratoma Vin- 
ciguerra, a to še ni vse. Govori 
se, da je oseba, ki je spremila 
bivšega padalca v Locamo in o 
kateri so preiskovalni organi izja
vili, da ni vpletena v preusmeri
tev «fokkerja», prav Vincenzo Vin
ciguerra.

Karabinjerji in državno pravd- 
ništvo so že večkrat potrdili, da 
hočejo zaslišati misovskega tajni
ka iz Manzana le kot pomembno 
pričo, mladenič pa se doslej še 
vedno ni odzval pozivu preiskoval
nih o-gaiiov in staršev ter se ni 
javil karabinjerjem V ponedeljek 
je s posredovanjem neke osebe sto
pil v stik z goriškim odvetnikom 
Pascolijem, tajnikom krajevne sek
cije MSI. Predsednik goriškega od
vetniškega reda je izjavil, da je 
svetoval mladeniču, naj se javi in 
naj pojasni svoj položaj, a tudi 
ta poziv je naletel na gluha ušesa. 
Česa se boji Cucuttini? Pascoli pra
vi, da se je misovski tajnik 
Manzanu zbal «hrupa», ta ga je 
zagnal tisk in zato čaka, da bo 
šla vsa afera nekoliko v pozabo 
če pa so domneve, ki smo jih prej 
omenili verodostojne, je bolj verjet
no. da se Cicuttini skriva, da bi 
prikril odgovornosti ljudi, ki so mu 
nadrejeni po hierarhičnem redu.

Obširno smo že poročali, da je 
Boccaccio pred dvema letoma sku
paj z Mauriziom Mideno oropal 
neki videmski poštni urad. Na
mestnik videmskega državnega 
pravdnika je včeraj formalno obto
žil Mideno ropa, širijo pa se go
vorice, da sta pri pripravljanju 
roparskega načrta sodelovala še 
dva člana videmske prevratniške 
skupine. Kaže, da so v tej zvezi 
karabinjerji ponovno začeli s preis
kavo o vrsti ropov in tatvin v 
Furlaniji ter o fašističnih atentatih 
v naši deželi.

Da so bili Boccaccio, Cicuttini in 
brata Vinciguerra v stiku s Fre 
do in Venturo je zelo verjetno, sa, 
so se večkrat mudili v Trevisu 
bivši padalec pa je baje celo za
stopal Venturovo založniško hišo v

le in enkrat za vselej raztržejo 
«čmo mrežo*, ki so jo desničarski 
krogi razpredli po naši deželi.

Agenti političnega oddelka tržaške 
kvesture so medtem preverili govo
rice, da se je Boccaccio sestal 3. 
oktobra v Trstu znanim prete
pačem Francom Neamijem. Kaže/ 
da niso preiskovalni organi odkrili 
nobenega dokaza, ki bi potrjeval 
te vesti.

Podražitev vina
MILAN, 12. — Italijanska zveza 

za vino je sporočila, da se bo v 
teh dneh «žlahtna kapljica* znat
no podražila Zveza pripisuje po
dražitev slabim vremenskim razme
ram in slabi trgatvi. Letos predvi
devajo v Italiji proizvodnjo 58 do 
60 milijonov hektolitrov vina v pri
merjavi s 64 milijoni lanskega le
ta in 69 milijoni petletja 1966-70. 
Poleg tega pa bo odstotek alko
hola znatno manjši.

V Venetu stavkali 
delavci gradbenih podjetij

MESTRE, 12. - V Venetu je da
nes stavkalo več kot tisoč gradbe
nih delavcev. V Benetke so dopoto
vale delegacije stavkajočih delav
cev iz sedmih pokrajin in so pri
redile protestno zborovanje na Tr
gu delle Barche. Po pogovorih pri
sotnih sindikalistov, so delavci v 
sprevodu manifestirali po mestnih 
ulicah in zahtevali novo delovno 
pogodbo. Manifestacija je povzro 
čila zastoj prometa, vendar ni pri
šlo do nobenih incidentov.

povedati ničesar.
Do drugega drznega ropa je pri

šlo v Barbaiani pri Milanu. Tarča 
roparjev je bila podružnica banke 
«Credito Legnanese*. Nekaj pred 
pol enajsto so vstopili v banko trije 
roparji: dva sta bila zakrinkana, 
tretjemu pa je obraz zakrivala go
sta brada. Eden od njih se je 
ustavil pri vhodu in naperil na 
uslužbence in kliente samokres ter 
glasno dejal, da gre za roo in 
zahteval od blagajnika, naj izroči 
ves denar. Prisilil je kliente — ve
činoma ženske — da se obrnejo z j 
obrazom ob zid in pazil, da se : 
nihče ne premakne. Pri tem rou | 
je pomagal drugi ropar, medtem ] 
ko se je tretji približal blagajniku j 
in mu ukazal, naj spravi ves denar i 
v vrečko iz plastične mase.

Z denarjem v roki se je ropar 
že približal vratom, ko sta se med 
podboji pojavila dva karabinjerja, 
ki sta bila tam na obhodnici. Med
tem ko je eden velel roparjem, naj 
se vdajo, je drugi vključil sireno 
in poklical pomoč. Ko so opazili 
karabinjerje so se roparji hoteli ne
mudoma oddaljiti. Eden izmed njih 
je streljal proti agentu, vendar ga 
ni zadel. Skupno s tovarišem je nato 
vlomil stranska vrata in se znašel 
na majhnem notranjem dvorišču. 
Tretji ropar, ki je imel v rokah 
še vrečko z denarjem, pa je velel 
blagajniku in ravnatelju podružnice, 
naj odideta z njim skozi druga 
vrata, ki pa so vodila na isto 
dvorišče.

Medtem so prišle na kraj ropa 
še druge obhodnice karabinjerjev. 
Ravnatelj banke je hotel odriniti 
roparja, ki mu je stal za petami in 
zbežati: malopridnež pa je streljal 
in ga ranil v koleno. Skoraj isto
časno se je začelo streljanje med 
karabinjerji in preostalima roparje
ma na dvorišču med katerim sta 
bila oba roparja ranjena. Njun paj
daš pa je izkoristil trenutek zme
de in se s plenom v roki oddaljil, 
sedel v avto fiat 124, ki je bil 
ustavljen pred banko in se oddaljil 
proti Milanu.

Karabinjerji so spremili ranjena 
roparja v bolnišnico. Kasneje so 
sporočili njuni imeni: eden je 28- 
letni Romano Todarello iz Lecca. ki 
bo v kratkem okreval, drugi, 23- 
letni Vincenzo Parisi iz Foggie pa 
je v smrtni nevarnosti.

Karabinjerji so postavili zapore 
na vseh važnejših cestah, vendar 
doslej niso še našli tretjega ro
parja.

Kitajska delegacija 
na zasedanju UNESCO

PARIZ, 11. — Letos se bo prvič 
udeležila zasedanja generalnega 
sveta UNESCO tudi delegacija LR 
Kitajske. Zasedanja se bodo pri
čela prihodnji ponedeljek v Parizu. 
Kitajsko delegacijo bo sestavljalo 
26 oseb, vodil pa jo bo tatajski ve
leposlanik v Franciji Huang Chen.

Dr. Edelman, eden izmed letošnjih Nobelovih nagrajencev za medicino razlaga model protitelesca
..........................................................HIIIIIIHI........ iiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiliiiiiiliimiiiliiiilliiimiiiiii ........................niiiinnniniiiiiiiiiiiiiimiiiiiiimminiiimiiiiiiu** ■

Noč nasilja v ulstrski prestolnici

Ostri spopadi 
med policijo 
in protestanti

BELFAST, 12. — Protestantski 
skrajneži so se danes ponoči zelo 
ostro spopadli z britanskimi voja
ki in policijo v vseh protestant
skih četrtih ulstrske prestolnice. 
Spopadi so se začeli, ko je bri
tanska patrulja vdrla v neki kro
žek v Shankill Roadu in je areti
rala tri osebe. Bliskovito se je raz
širila vest, da je med aretirani
mi tudi voditelj protizakonite orga
nizacije protestantskih skrajnežev 
«Ulster Volunteer Force* Spence. 
Pripadniki vseh protestantskih orga
nizacij so bili takoj na ulicah. 
Napadli so tri policijske postaje in 
vse vojaške patrulje, ki so bile 
ponoči na cesti. Več vojakov in 
policistov je bilo hudo ranjenih.
'Demonstranti so postavili bari

kade okoli svojih četrti. Zažgali so 
avtobuse in avtomobile. Goreče 
cestne pregrade so onemogočile pro
met po mostovih Albert in Victo- 
ria, ki povezujeta središče mesta 
z vzhodnimi četrtmi Za barikada
mi so stražili zakrinkani in oboro
ženi možje.

Vse kaže, da so pripadniki ra
dikalne organizacije ulstrskega od
porniškega gibanja IRA izrabili 
kaos, in so prizadejali veliko škodo 
protestantskim četrtim. Zažigalne 
bombe so eksplodirale v velikem 
številu v četrti Newtownards in 
so povzročile izdatno škodo trgovi
nam in stanovanjskim poslopjem 
Položaj je bil še bolj koatičen 
in nerazumljiv zaradi nenadnega 
posega polvojaške protestantske 
organizacije «Ulster Defense Asso- 
ciation*, ki je razkropila skrajne
že, ki so napadli neko policijsko 
postajo.
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PO NAČRTU USTANOVE NASA

Nova koalicija 
strank v Boliviji

LA PAZ, 12. — Stranke, ki so 
podpirale vlado pokojnega genera
la Barrientosa so sestavile novo 
koalicijo Ljudsko demokratično zve
zo. Odbor koalicije vodi predsednik 
socialdemokratske stranke Alberto 
Crespo Gutierrez. Ta je dejal, da 
so stranke, ki sestavljajo zvezo, 
podpisale že v marcu dokument, v 
katerem se obvezujejo, da bodo 
skupno analizirale probleme te juž
noameriške države. Dodal je tudi, 
da bo zveza sprejela le take ukre
pe, ki zagotavljajo organičen go
spodarski razvoj Bolivije in rešitev 
vseh ustavnih problemov.

Se to stoletje na Luni 
prvo človeško naselje

Ljudje bodo živeli in delali v podzemskih farmah 

Hrano bodo pridobivali z gojenjem posebnih rastlin

DUNAJ, 12. — Vse kaže, da se 
bo ob koncu tega stoletja naseli
la na našem naravnem planetu 
večja skupina ljudi, ki si bodo 
zgradili zaklonišča v notranjosti 
Lune, hrano pa bodo pridobivali s 
posebnimi kulturami visokokalorič- 
nih rastlin.

Načrt, ki se na prvi pogled zdi 
utopičen, kot je pred desetimi leti 
bil pristanek človeka na Luni še 
izključno predmet znanstvenofan
tastičnih publikacij, je izdelal za 
ameriško vesoljsko ustanovo NASA 
profesor univerze v Houstonu John 
Howell, ki je danes poročal o 
svojem delu na 23. kongresu astro
navtike na Dunaju.

Ameriški znanstvenik je dejal,
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NA KONGRESU BRITANSKE KONSERVATIVNE STRANKE

Rasistični govor Enocha Pomila
BLACKPOOL, 12. - Nadaljuje 

se kongres britanske konservativ
ne stranke. Osreanja točka da
našnjega dneva je bil govor Eno- 
cha Povvella, ki je govoril o ra
sističnih problemih in o vedno več
jem priseljevanju. To vprašanje, 
ki je zelo aktualno zaradi Azij
cev z britanskim potnim listom, 
ki jih je ugandski predsednik A- 
min ukazal izgnati iz države. Tu 
di britanski konservativci si niso

edini, ali naj nudi Velika Brita
nija tem beguncem zatočišče ali 
ne. Zato so danes prikazali sliko, 
ki nikakor ni tipična za Veliko 
Britanijo. Powella je del prisot
nih pozdravil z žvižganjem 

Povvellova izvajanja so naletela 
na neodobravanje in negodovanje. 

Povvell je namreč nasprotnik Heat- 
ta. O sebi pravi, da je demokrat, 
vendar pa je bil njegov način 
demokracije primeren pred sto le

ti. Danes je ostro kritiziral vlad
no politiko, kar pa ni nikogar 
presenetilo, saj je doslej vedno 
kritiziral vse vlade 

Razen te intervencije ni bilo na 
kongresu nič novega. Nadaljevali 

so se govori bolj ali manj »anonim
nih* govornikov, ki so na vse mo 
goče načine kritizirali laburiste in 

se drug drugega prepričevali, ka 
ko dobro politiko vodi njihova 
stranka.

da bo prvi zametek oporišče, ki 
ga NASA namerava namestiti na 
Luni konec prihodnjega desetletja. 
Posadko oporišča bi moralo se
stavljati 12 kozmonavtov, ki bodo 
imeli nalogo, da izvedejo številne 
znanstvene poskuse, ki bi jih ne 
mogli opraviti na našem planetu 
in zberejo nove podatke o našem 
naravnem satelitu.

Iz tega prvotnega oporišča, naj 
bi se, po načrtu dr. Hovvella, raz
vila kolonija, “v kateri naj bi se 
naselilo približno 200 mož in žena. 
»Ker bosta zastopana oba spola — 
je dejal ameriški znanstvenik — 
bo zelo naravno, da se bodo rodili 
tudi otroci*. '

Načrt, ki ga je dr. Howell izde
lal za ustanovo NASA, predvideva 
ustanovitev podzemskih farm, v 
katerih bodo živeli in delali prvi 
Lunini prebivalci. «Poslopja» ali 
bolje rečeno bunkerje bi morali 
zgraditi s surovinami, ki jih bodo 
črpali iz Lunine skorje. V začetku 
so znanstveniki menili, da bi pro
blem prehrane najbolje rešili z 
gojenjem užitnih' gob, pozneje pa 
so opustili načrt, ker bi moral 
vsak človek »požreti* vsaj 75 kg 
gob na dan, da bi dobil zadostno 
število kalorij.

Uresničitev tega načrta bo se
veda zahtevala tako finančno bre
me, da ga ena sama država ne 
bo zmogla in bo zato potrebno u- 
stanovitj neke vrste mednarodno 
zadrugo držav, ki bodo finansirale 
ustanovitev prve kolonije Zemlja
nov na našem naravnem satelitu.

PODELJENA NOBELOVA NAGRADA ZA MEDICINO

Edelman in Porter 
Nobelova nagrajenca

Nagrado so jima podelili člani inštituta «KaroIinska» 
zaradi njunih odkritij o strukturni protitelesc

STOCKHOLM, 12. — Profesorji 
medicinske fakultete stockholmske 
univerze «Karolinška» so določili le
tošnja Nobelova nagrajenca za me
dicino. Nagrado si bosta delila A- 
meričan Gerald M. Edelman in An
glež Rodneu R. Porter. Nagrado 
jima bo izročil 10. decembra šved
ski kralj. Zdravnika si bosta razde
lila 480.000 švedskih kron, to je 
približno 60 milijonov lir.

Gerald Edelman je doma iz New 
Yorka in je star 43 let. Promoviral 
je najprej za doktorja naravoslovja 
leta 1950, štiri leta kasneje za dr. 
medicine, od leta 1960 pa poučuje 
na univerzi Rockfeller.

Porter se je rodil leta 1917 v 
Ashtonu v Angliji in je promoviral 
v Liverpoolu leta 1939. Od leta 
1967 poučuje na univerzi v Oxfor- 
du. Porter je 17. Anglež, ki je pre
jel to veliko priznanje.

Inštitut «Karolinška» je izdal po
ročilo, v katerem pravi, da je na
gradil oba znanstvenika zaradi nju
nih odkritij o strukturi protitelesc. 
Poročilo pravi, da «do leta 1959 ni 
bilo, kljub stoletnim raziskavam, 
odkritega skoraj nič o tej struk
turi. Tistega leta pa sta Edelman 
in Porter predstavila prve rezultate 
svojih raziskav, hi so v nekaj letih 
privedli do rešit ve številnih vpra
šanj o naravi protitelesc.* Poročilo 
tudi omenja težave, ki sta jih ime
la znanstvenika pri svojem delu in 
poudarja, da sta prišla oba do i- 
stega zaključka, čeprav sta začela 
z raziskavami drug uče.

Poljski pridelek je utrpel velik® 
škodo, zlasti še, ker je pred nalF’ 
mraz že delno pokvaril proizvod 
njo. Prestolnica Bukarešta je pr*# 
v središču najbolj prizadetega P?" 
dročja. Časnikarji poročajo, da J® 
v dveh urah padla tolikšna količin* 
dežja, kolikor po navadi pade , 
mesecu oktobru. Najstarejši ljudtf 
vedo povedati, da je to najhujs* 
naliv od leta 1881 dalje. Vse ka»® 
pa, da se bodo vremenske razmer® 
v kratkem izboljšalo, in iz nekat®’ 
rih področij že poročajo, da F® 
dežuje več.

Sestanek predstavnikov 
Severne in Južne Koreje

PANMUNJON, 12. - Danes s1® 
se v Panmunjonu, vasici ob vMr 
med dvema Korejama sestali del*" 
gaciji Južne in Severne Koreje, *® 
bi razpravljaji o združitvi drž*v' 
Severnokorejsko delegacijo je v°’ 
dil podtajnik za zunanje zadev® 
južnokorejsko pa direktor inform®' 
tivne službe. Ob koncu sestank® 
sta delegaciji sporočili, da sta d* 
lali v duhu sporazuma z dne * 
julija. V tem sporazumu sta se d® 
žavi obvezali, da prekineta obor* 
žene spopade in da skušata dose®* 
združitev. Na današnjem sestati*® 
sta delegaciji razpravljali o sre* 
stvih, ki so potrebna za dosled*0 
izvajanje vseh tečk ki jih predi* 
deva omenjeni sporazum.

«Važnost Edelmanovih in Porter ........ »■">.... .............. ...........*
jevih odkritij, zaključuje poročilo, 
je predvsem v tem, da sta natanč
no opisala sestavo in delovanje pro
titelesc, ki so z biološkega stališča 
zelo važna. Te raziskave so tako 
dale možnost drugir. znanstvenikom, 
da nadaljujejo s proučevanjem in 
postavile znanstveno bazo. ki je 
doslej ni bilo. Obenem pa so po
membne tudi s praktičnega stali 
šča.*

Poplave v Romuniji
BUKAREŠTA, 12. — Romunski 

tisk poroča, da je dež. ta je v 
zadnjih štirih tednih neprestano lil 
kot iz škafa nad Romunijo, povzro 
čil velike poplave zlasti v južnem 
delu države od Karpatov in Do
navskega izliva do meje i Bolgari
jo. Poplavljenih je več deset ti
soč hektarov zemlje in tudi neka
tera mesteca in industrijska sre
dišča so pod vodo. S posredovanjem 
vojske in partijskih organizacij je 
več tisoč oseb zapustilo svoje do
move. Zaradi slabega vremena so 
prekinjene ceste in železnica. Do 
sedaj ni bilo človeških žrtev.

LONDON, 12. - Zahodnonemšk® 
trgovska ladja «Rustringen» je 0® 
nes ponoči trčila v neko petrolejsk® 
ladjo in se potopila.

« » «
ENTEBLE, 12. - Somalski 

sednik Mohamed Said Barre je 
jal, da bosta Amin in Nyerere 
biskala Somalijo.

* * *

ATENE, 12. - Danes je pri«# 
grški veleposlanik pri NATO Anin®6 
Kavalieratos.

* * *

CARACAS, 12. - Neki venezue#! 
senator je predlagal, da bi uvri' 
obvezno vojaščino tudi za žensk®’

* * *

LONDON, 12. — Neznanci so ® 
kradli kitaro bivšega «Beatla» P0® 
la McCartneya.

trto
SPALNIK
KOPER - LJUBLJANA — BEOGRAD

Od 1. oktobra 1972 dalje vozi direktni spalnik na relaciji KOPER' 
— BEOGRAD - LJUBLJANA.

17.52 LJUBLJANA
KOPER
BEOGRAD

10.51

22.18

V povratku vozi spalnik samo do Ljubljane, potniki, ki bodo na
daljevali vožnjo do Kopra bodo že imeli rezervirane sedeže v 
vlaku Pohorje expres.

Vse podrobne informacije lahko dobite na železniški postaji v 
Kopru in Ljubljani in v turistični poslovnlci TTG v Ljubljani.


